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وضعیت زرد کرونایی دو هفته هم دوام نیاورد؛
وضعیت کرونایی قم نارنجی شد

  

 استاندار قم با اشاره به در دستور کار قرار داشتن توسعه نواحی صنعتی در این 
استان بویژه در ۲ شهرستان جدید کهک و جعفریه گفت: باید زیرساخت های لازم 
را برای این اقدام فراهم کنیم. بهرام سرمست روز سه شنبه در چهل و چهارمین 
جلسه شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی در تالار کرامت استانداری قم 
همچنین افزود: به تازگی در راستای توسعه زمین های قابل واگذاری به شهرک های 
صنعتی استان مصوبه ای را در شورای برنامه ریزی و توسعه مبنی بر الحاق ۸۷ هکتار 
به شهرک صنعتی شکوهیه داشتیم که آن را در پاسخ به تقاضاهای جدید پیگیری 

رئیس شوراهای حل اختلاف استان قم بابیان اینکه سهولت انجام امور مردم در دستگاه 
قضا اهمیت دارد، گفت: در سال ۹۸ میانگین زمان رسیدگی به پرونده ها ۸۰ روز بود 
که اکنون به ۶۷ روز کاهش یافته است. حجت الاسلام مجید قربانی صبح سه شنبه 
در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه بر اساس قانون اساسی، وظیفه رسیدگی به ظلم 
از وظایف دادگستری است و با توجه به وضعیت فعلی دادگستری و تراکم بیش از حد 
پرونده ها و سرازیر شدن کلیه اختلافات ریز و درشت اجتماعی به سمت دادگستری که 
موجب طولانی شدن روند رسیدگی قضائی به این پرونده ها در گذشته شده بود، گفت: 

استاندار قم:

زیرساخت ها برای گسترش نواحی صنعتی فراهم شود
رئیس شوراهای حل اختلاف استان قم خبر داد؛

کاهش 1۳ روزه زمان رسیدگی به پرونده های قضایی
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مدیر منطقه دو شهرداری قم تاکید کرد :

لزوم استعلام از شهرداری قبل 
هرگونه خریدوفروش املاک
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رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم :

توسعه فضای سبز درمناطق محروم در اولویت قرار گیرد

ساماندهی پیام رسان ها؛

 قانون تراشی به جای 
قانون گذاری 

1-سال 1373 در کشور قانونی تصویب شد به نام قانون 
»ممنوعیت بکارگیری تجهیزات دریافت از ماهواره«. این قانون انواع و اقسام مجازات ها را 
برای توزیع  کنندگان، خدمات دهندگان و دارندگان تجهیزات آنتن ماهواره تعیین کرده و در 
کنار آن هم ردیف بلندبالایی از وظایف را برای دستگاه های مختلف جهت مبارزه با ماهواره 
آورده است. 27 سال پس از آن تاریخ این قانون چقدر اثر داشته؟ اصلا در این 27 سال 
چند بار جز برخی موارد مقطعی این قانون اجرا شده؟ الان روی پشت بام ها و تراس های 
خانه ها چه چیزی بیشتر از آنتن ماهواره دیده می شود؟ اصلا مساله شهرها به کنار؛ امروز 
اگر تصویب کنندگان آن قانون به روستاها و حتی میان عشایر کشور بروند، درباره استفاده 

از ماهواره چه نظری دارند؟ 
2- یک دهه قبل از تصویب این قانون توسط وزارت ارشاد وقت استفاده از دستگاه »ویدئو« 
ممنوع العام شد و بدون آنکه در این زمینه قانونی تصویب شود، در موارد زیادی حتی حکم 
شلاق و جزای نقدی برای استفاده کنندگان، فروشندگان و حمل کنندگان آن اجرا شد. اما 
نهایت این بگیر و ببندها به جایی رسید که سرانجام در 22 دی ماه 71، شورای عالی انقلاب 
فرهنگی قانونی را تحت عنوان »شرایط استفاده صحیح از لوازم و تجهیزات و محصولات 
مختلف سمعی و بصری و برنامه های تصویری در قالب ویدیو« تصویب کرد که بر اساس آن 
به وزارت فرهنگ و ارشاد ماموریت داده شد »تا در آینده ضمن رفع ممنوعیت از فعالیتهای 
ویدیویی هر چه زودتر اقدام به طراحی نظام اجرایی در تمامی حوزه های فعالیتهای سمعی 
و بصری بکند.« 3-تقریبا 25 سال بعد از این اتفاقات در شامگاه 10 اردیبهشت 97 تلگرام 
به دستور قضایی بیژن قاسم زاده، بازپرس شعبه دوم دادسرای فرهنگ و رسانه تهران فیلتر 
شد. هر چند این دستور خود غیرقانونی و فراتر از چارچوب اختیارات بازرپرس بود اما 
رسانه ها، نهادها و شخصیت های رسمی کشور از آن تبعیت و تلگرام را ترک کردند و روی 
به پیام رسان های داخلی آوردند. کمتر از یک سال بعد کوچ معکوس دوباره شروع شد؛ در 
فروردین 98 صدا و سیما که خود پیام رسان »سروش« را در اختیار داشت دوباره به تلگرام 
بازگشت و این روند همینطور ادامه یافت تا همین دو ماه پیش. یعنی زمانی که ابراهیم 
رئیسی، رئیس قوه قضائیه کشور که وارد صحنه رقابت انتخاباتی شده بود دوباره فعالیت 
کانال تلگرامی خود که از سال 97 غیرفعال بود را از سر گرفت. در واقع رئیس قوه ای که حکم 
مسدود کردن تلگرام از آنجا آمده بود، بدون بازنگری در این حکم مغایر با آن عمل کرد. در 
این سال ها هم نه فقط دیگر تمام سران کشور بلکه حتی مقامات رده دوم هم در شبکه های 

اجتماعی فیلتر شده، فعالیت های گسترده  خود را پیگیری می کنند. 
4- پیام رسان تلگرام علی رغم فیلتر شدن بالای 40 میلیون کاربر در ایران دارد. گفته بودند 
یکی از دلایل مهم فیلتر کردن تلگرام حمایت از پیام رسان های بومی است. به جز از صحنه 
خارج کردن رقیب از طریق فیلترینگ در این سال ها وام های چندین میلیاردی هم نصیب 
پیام رسان های داخلی شد و در کنار اجبار به استفاده از آنها توسط نهادها و ارگان های رسمی 
هم بود. مثلا مراجعان به تامین اجتماعی مجبور بودند از پیام رسان »بله« استفاده کنند. در 
همان موقع هم مسئولان پیام رسان های داخلی از استقبال میلیونی کاربران حرف می زدند. 
تنها بعد از سه سال نه فقط آن »کاربران میلیونی«، بلکه خود این پیام رسان ها کجا هستند؟ 

5-درباره طرح جدید مجلس برای »ساماندهی پیام رسان های اجتماعی« می توان نقاط 
ضعف فراوان حقوقی عنوان کرد. حتی باید اشاره کرد که این طرح مغایر اصل 9 قانون 
اساسی است که می گوید: هیچ  مقامی  حق  ندارد به  نام  حفظ استقلال  و تمامیت  ارضی  
کشور آزادی های  مشروع  را، هر چند با وضع قوانین  و مقررات ، سلب  کند. اما به نظر می رسد 
اشکال کار خیلی بنیادی تر است. یعنی یک تفکر افراطی در این کشور به جای »قانون 
نویسی« مشغول »قانون تراشی« است. یعنی اینکه یک سری احکام و قواعد بدون رعایت 
اصول قانون گذاری و ویژگی های قانون استاندارد وضع می شود که معلوم نیست نسبت آن 
با منافع عمومی چگونه است. مهمتر اینکه آن قانون نه توسط مردم و جامعه که حتی توسط 
بخشی از خود دستگاه حاکمه هم نقض می شود. با سوابقی که مورد اشاره قرار گرفت و 
همینطور سرعت روزافزون رشد تلکنولوژی و گرایش عمومی مردم، می توان پیش بینی 
کرد که طرح پیام رسان های اجتماعی مجلس هم سرنوشتی چندان متفاوت از ممنوعیت 
ماهواره نخواهد داشت. فقط این طرح چماغی خواهد شد بر در دست گروهی که به بهانه 
آن بتوانند با افرادی که مدنظرشان است برخورد و آنها را مجازات کنند و در حاشیه ان هم به 

اسم حمایت از تولید داخلی مبالغی میان برخی »نور چشمی «ها توزیع شود. 
کما اینکه در همین سال ها هم چنین شد. در نهایت آنچه که برای کشور می ماند یک 
منظومه حقوقی بسیار ضعیف، ناکارآمد، فشل و اضافی است که تنها شبیه کاریکاتوری از 
قانون است تا خود قانونریا؛ یعنی قانونی که از راس حکومت تا کف جامعه آن را در اجرا به 

هیچ می انگارند.

سید علی مجتهد زاده*
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به همت شورای توسعه فرهنگ قرآنی استان قم انجام شد؛ 

رونمایی از پوستر
 »من قرآن را دوست دارم«

مدیر منطقه دو شهرداری قم تاکید کرد :

لزوم استعلام از شهرداری قبل هرگونه 
خریدوفروش املاک

برخورد با ساخت وسازهای غیرمجاز برای حفظ جان و مال مردم  

مدیر منطقه دو شهرداری قم گفت: هدف قانون گذار از اجبار به رعایت مراحل 
و مقررات ساخت وساز در ابتدا رعایت ایمنی و استحکام بنا و حفظ جان و مال 

شهروندان گرامی است.
رضا رحیمی با اشاره به وجود برخی ساخت وسازهای غیرمجاز در سطح منطقه 
اظهار داشت: شهرداری بر اساس ماده 100 قانون شهرداری ها، موظف به تخریب 

ساخت وسازهای بدون مجوز است.
وی با بیان اینکه در سال های اخیر با نظارت ویژه در حوزه کالبدی و ساخت وساز 
از روش های قدیمی ساخت زیاد مسکن دیگر استفاده نمی شود و شاهد وضعیت 
مطلوبی هستیم، ابراز کرد: هدف قانون گذار از اجبار به رعایت مراحل و مقررات 
ساخت وساز در ابتدا رعایت ایمنی و استحکام بنا و حفظ جان و مال شهروندان 
سازندگان  به  اخطار  ارائه  و  توقف  قم  شهرداری  دو  منطقه  مدیر  است.  گرامی 
ساخت وساز در سطح منطقه را موردتوجه قرار داد و افزود: افرادی هستند که به تصور 
کاهش هزینه های ساخت وساز و در اصل تخلف از قانون و تضییع حقوق عمومی، 
مبادرت به انجام ساخت وساز غیر ایمن نموده و با ترفندهای مختلف سعی در به پایان 

رساندن ساختمان غیر ایمن برای خود یا مالکان را به هر قیمتی دارند.
وی ادامه داد: مطابق با ماده5 آیین نامه اجرایی قانون مجازات استفاده کنندگان 
غیرمجاز از آب، برق، تلفن، فاضلاب و گاز، در مواردی که رأی قطعی کمیسیون های 
موضوع مواد 99 و 100 قانون شهرداری ها یا حکم قطعی دادگاه یا دستور قضایی 
مبنی بر قلع وقمع بنای موضوع این ماده صادرشده باشد، واگذاری انشعاب توسط 

دستگاه های مسئول ارائه خدمات برای بناهای مذکور ممنوع است.
رحیمی با تأکید بر اینکه ساخت وسازهای شهری به صورت غیرمهندسی و بدون 
نظارت ناظرین نه تنها سبب آسیب زدن به سیما و منظر شهری می شود؛ بلکه چهره 
شهر، مبلمان شهری و روند شهرسازی را با مشکل مواجه می کند گفت: همکاران 
در واحد نظارت و کنترل ساخت وسازها به طور مستمر در منطقه گشت زنی کرده 
و از هرگونه تخلف جلوگیری می کنند. وی خاطرنشان کرد: شهروندان و خریداران 
املاک قبل از خرید، با مراجعه به شهرداری از نوع کاربری ملک طبق طرح تفصیلی 
آگاه و از اینکه آیا شامل حدنصاب تفکیک اجازه صدور پروانه برای آن ملک بوده 
مطمئن شوند. مدیر منطقه دو شهرداری قم اضافه کرد: با توجه به اینکه املاک 
در بیشتر موارد بدون رعایت سرانه ها به قطعات کوچک تفکیک و بدون استعلام از 

شهرداری خریدوفروش می شود، مشکلات عدیده ای برای مردم ایجاد می کند.
 

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم خبرداد:

اتمام ساماندهی پایانه مرکزی شهر قم
ساماندهی  نهضت  قم،  شهرداری  مسافربری  پایانه های  سازمان  مدیرعامل 
پایانه های مسافربری در قم را موردتوجه قرار داد و گفت: ساماندهی پایانه مرکزی 

به عنوان پایانه اصلی شهر به اتمام رسیده و آماده خدمات رسانی به مسافران است.
رضا پوریافر ، از آمادگی پایانه ها و پارک سوار شمالی در انتقال مسافران بعد از 
بیماری کرونا خبر داد و اظهار داشت: شیوع بیماری کووید 19 و اعمال محدودیت 

سفر به قم نتوانست سازمان را از انجام وظایف ذاتی خود باز دارد.
وی با تأکید بر انجام پروژه های عمرانی و تحقق نهضت ساماندهی پایانه ها در یک 
سال گذشته افزود: تمام پروژه های سازمان با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی 

انجام شده و به زودی بسیاری از پروژه ها به بهره برداری خواهد رسید.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم ساماندهی پایانه مرکزی را 
موردتوجه قرار داد و افزود: در چند سال گذشته ساماندهی پایانه مرکزی به عنوان 
پایانه اصلی شهر قم در دستور کار قرارگرفته و امروز پایانه مرکزی در شرایط مطلوبی 

قرار دارد.
وی از ایجاد سکوی اختصاصی جهت شرکت های مسافربری در این پایانه خبر 
داد و تصریح کرد: یکی از چالش های پایانه بی نظمی در هنگام سوار و پیاده شدن 
مسافرها بوده که با ساخت سکوی اختصاصی برای شرکت های مسافربری در محل 
توقف اتوبوس ها این معضل حل شده است. پوریافر از ساخت بیش از 100سایبان 
نیز خبر داد و بیان کرد: پارکینگ پایانه نیز به صورت شبانه روزی فعال بوده و ترمیم و 

بتن ریزی محوطه پایانه نیز به مساحت 1100 متر مربع انجام شده است.

مدیر منطقه دو شهرداری قم گفت: هدف قانون گذار از اجبار 
به رعایت مراحل و مقررات ساخت وساز در ابتدا رعایت ایمنی و 

استحکام بنا و حفظ جان و مال شهروندان گرامی است.

رضا رحیمی با اشاره به وجود برخی ساخت وسازهای غیرمجاز 
در سطح منطقه اظهار داشت: شهرداری بر اساس ماده ۱۰۰ 
قانون شهرداری ها، موظف به تخریب ساخت وسازهای بدون 

ظریفیان خطاب به مجلسی ها: 

با محدودسازی فضای مجازی، ایران 
کره شمالی نخواهد شد

 یک فعال سیاسی اصلاح طلب 
باید  مجلس  در  دوستان  گفت: 
طول  در  ما  جامعه  که  بدانند 
تاریخ هیچ گاه نمی تواند تبدیل به 
جامعه ای مانند کره شمالی شود، 
ایران یک جامعه تاثیرگذار است، 
گذشته تاریخی اش هم همین را 
پیرامونش  با  که  می دهد  نشان 
و  است  داشته  تعاملی  2نقش 

حسین کنعانی مقدم: 

نباید تداعی شود که دولت رئیسی 
تداوم دولت احمدی نژاد است

سخنگوی دولت: 

برای به نتیجه رسیدن مذاکرات
 از حقوق خود صرفنظر نمی کنیم

 کنشگر سیاسی اصولگرا فشار 
برخی گروه های سیاسی به رئیسی 
او  کابینه  به  افرادی  تحمیل  برای 
گفت: برخی جریان های سیاسی 
دولت  تداوم  بگویند  دارند  قصد 
احمدی نژاد یعنی دولت رییسی. 
تحلیلگر  مقدم  کنعانی  حسین 
مسایل سیاسی درباره فشارهایی 
که به دولت رئیسی برای تحمیل 

را  خود  دولت  گفت:  دولت  سخنگوی   
به  از حاشیه ها  متعهد می داند صرفنظر 
مذاکرات ادامه دهد اما عجله ای هم نداریم 
دولت،  تصدی  از  باقیمانده  زمان  در  که 
برای به نتیجه رسیدن مذاکرات، از حقوق 
خود صرف نظر کنیم و اگر نظرات ما تأمین 
نشود، ادامه مذاکرات به دولت آینده موکول 
خواهد شد.  علی ربیعی روز سه شنبه در 
نشست خبری با گرامیداشت هفتم تیر 
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آگهی مزایده  عمومی ) نوبت اول(

شهرداری قم
شهرداری قم در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق مزایده 

عمومی به متقاضیان واجد شرایط اقدام نماید. 

 peyman.qom.ir 1-متقاضیان محترم می توانند از طریق مراجعه به سامانه مناقصه گران شهرداری قم به نشانی
نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ 500/000 )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.)هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد 

است( . 
۲-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه بانکی 2- مطالبات بلوکه 
شده تائید شده 3- وجه نقد مورد قبول است. جهت واریز وجه نقد به حساب شهرداری قم )سپرده حسن انجام کار( 

نزد بانک شهر به  شماره حساب بانکی ایران اقدام فرمایید.
.)IR 07 – 0610 – 0000 – 0010 – 0300 – 4300 – 54( :شهرداری قم )3-شماره حساب بانکی ایران)شبا

4-مهلت خرید و تحویل اسناد:
خرید اسناد: از روز یکشنبه مورخ  ۱4۰۰/4/۱3  الی روز شنبه مورخ ۱4۰۰/4/۲۰ تا ساعت ۱4است.

ارائه اسناد: از روز یکشنبه مورخ ۱4۰۰/4/۱3 الی روز چهار شنبه مورخ ۱4۰۰/4/۲3 تا ساعت ۱4 است. 
5-شرایط و ویژگی های هر یک از املاک و مستغلات در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم 
مکلف اند پس از خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . امضاء 

اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره 36104482 – 025 و سوالات عمومی با 
مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیون ها( با شماره تلفن 36104334- 025 تماس حاصل 

فرمایند.
۷-محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسی صدر ، جنب بوستان شهید بنیادی ، شهرداری مرکزی ، طبقه 

ششم ، اداره کل حراست.
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت توسط حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت 7:30 الی 14:00و 

روزهای پنج شنبه ساعت 13:00 است.

شناسه آگهی :۱۱55۸۶۸اداره کل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم WWW.QOM.IR

شهردار قم با بیان اینکه برنامه های توسعه فضای سبز در 
شهر به خوبی در حال اجراست، گفت: شهروندان قمی منتظر 

دگرگونی و تغییر و تحولات بیشتر در فضای سبز باشند.

دکتر سید مرتضی سقاییان نژاد در شورای سازمان پارک ها 
در  خوشبختانه  داشت:  اظهار  قم  شهرداری  سبز  فضای  و 
حال حاضر فضای سبز در قم جایگاه خودش را پیدا کرده و در 



چهار شنبه نهم تیرماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 25300

علی یونسی:

 رد صلاحیت علی لاریجانی
 هیچ توجیهی ندارد

وزیر پیشین اطلاعات بابیان اینکه  رد صلاحیت دکتر علی لاریجانی هیچ توجیهی 
رأی مهمترین پست های جمهوری  در  این مدت  تمام  در  ندارد گفت:کسی که 
اسلامی و چند دوره رئیس قوه مقننه، دبیر شورای عالی امنیت ملی و از طرف رهبر 
معظم انقلاب رئیس صدا و سیما بوده را بدون هیچ توجیهی رد صلاحیت کردند 
که صحبت های مقام معظم رهبری هم که فرمودند در بعضی از این رد صلاحیت 
ها جفا شده قاعدتا منظورش ایشان بود. حجت الاسلام و المسلمین علی یونسی 
اظهارداشت : وزارت اطلاعات موظف است نظر کارشناسی خودش را به شورای 
نگهبان یا هر مرجع سؤال کننده بدهد و بیش از این وظیفه ای ندارد. یعنی نه پرونده 
و نه تحلیل به آنها بدهد و تنها نظر کارشناسی بدهد. تحلیل هایی مثل اینکه این 
مصلحت هست یا نیست خارج از وظیفه وزارت اطلاعات است. وزارت اطلاعات حق 
ندارد این گونه اظهار نظر کند و بگوید من صلاح می دانم یا صلاح نمی دانم. مرجع 
تشخیص مصلحت وزارت اطلاعات نیست؛ کارشناس امنیتی است. وی افزود :در 
مورد شورای نگهبان متأسفانه دو اعترافی که صورت گرفت باور عمومی را تأیید کرد. 
یکی اعتراف آقای صادق لاریجانی رئیس سابق قوه قضائیه و دیگری اعترافات آقای 
مصلحی وزیر اسبق اطلاعات بود. این دو اقرار تأیید می کند که شورای نگهبان بر 
حسب صلاح دید مقامات امنیتی نظر داده اند و این نه شأن شورای نگهبان هست که 
این جور عمل کند و نه شأن سازمان های امنیتی است. یعنی سازمان های امنیتی از 
هر جنس، حق ندارند برای شورای نگهبان، دستگاه قضایی و یا هر مرجع دیگر این 
طور صلاح اندیشی کنند. یونسی  در گفت وگو با جماران  تصریح کرد :آنها باید نظر 
کارشناسی شان را منتقل کنند و نباید اصرار هم کنند که باید نظر آنها اجرا شود. فقط 
باید به عنوان کارشناس امنیتی نظر کارشناسی شان را منتقل کنند. آنها هم بر حسب 
تشخیص خودشان و سایر اطلاعاتی که دارند باید تصمیم بگیرند. ولی متأسفانه این 
دو اقرار با چیزی که در خارج صورت گرفت تطبیق می کند. یعنی مثلا رد صلاحیت 
دکتر علی لاریجانی هیچ توجیهی ندارد. وی خاطرنشان کرد :کسی که در تمام این 
مدت در رأی مهمترین پست های جمهوری اسلامی و چند دوره رئیس قوه مقننه، 
دبیر شورای عالی امنیت ملی و از طرف رهبر معظم انقلاب رئیس صدا و سیما بوده 
را بدون هیچ توجیهی رد صلاحیت کردند که صحبت های مقام معظم رهبری هم که 
فرمودند در بعضی از این رد صلاحیت ها جفا شده قاعدتا منظورش ایشان بود. اقدام 
شورای نگهبان با این ملاحظاتی که مقام معظم رهبری فرمودند و اقرار وزیر اسبق 
اطلاعات و رئیس سابق قوه قضائیه حجت تمام است که متأسفانه شورای نگهبان 
خارج از وظیفه خودش عمل کرده است. یعنی یا اشتباه تشخیص داده و یا مطابق 

نظر دیگران عمل کرده است.
 

دبیرکل جمعیت فداییان اسلام:

 اصلاح ساختار اداری از اولویت های 
دولت سیزدهم است

 دبیرکل جمعیت فداییان اسلام، اصلاح ساختار اداری را از اولویت های دولت 
سیزدهم ارزیابی کرد و گفت: آنچه در انقلاب اسلامی برای ساختار اداری کشور 
پیش بینی شده بود محقق نشد که یکی از این مسائل ایجاد عدالت اجتماعی است. 
از  جامعه  گفت:  سیزدهم،  دولت  اولویت های  درباره  عبدخدایی  محمدمهدی 
بیکاری و فقر رنج می برد و از اولویت های دولت سید ابراهیم رییسی این است تا 
اشتغال بوجود بیاورد و تولید داخلی را بالا ببرد. دبیرکل جمعیت فداییان اسلام ادامه 
داد: کشوری نمی تواند برابر مشکلات و تنگناها مقاومت کند مگر اینکه تولید داخلی 
آن رشد کند.  اگر مقاومت داخلی بالا برود می توانیم برابر مسائل مختلف مقاومت 
کنیم. عبدخدایی عنوان کرد: اگر کرونا، سیل و زلزله را در نظر بگیریم در دولت های 
گذشته کارهایی برای مواجه شدن با این حوادث انجام شد اما اقناع کننده و کافی 
نبود. اگرچه دولت های قبل هم زحمت کشیدند اما امیدواریم این کار سریع تر انجام 
بگیرد تا جامعه از این وضعیت نجات یابد. وی اصلاح ساختار اداری را از اولویت های 
دیگر دولت سیزدهم ارزیابی کرد و گفت: آنچه که انقلاب اسلامی برای ساختار اداری 
کشور پیش بینی شده بود محقق نشد. یکی از این مسائل ایجاد عدالت اجتماعی 
است. وقتی سخنان رهبر کبیر انقلاب اسلامی و شهید بهشتی گوش می دهیم 
متوجه می شویم که آنها چه آرمان هایی داشتند. عبدخدایی با اشاره به مقاومت 
هسته ای،  مذاکرات  و  تحریم ها  موضوع  در  غرب  زیاده خواهی  مقابل  کشورمان 
یادآور شد: اگر این مقاومت را به خوبی ادامه دهیم، در صحنه بین المللی به ویژه در 
خاورمیانه موفق خواهیم شد. امروز پرقدرت ترین دولت خاورمیانه هستیم در حالی 
که قبل از انقلاب نبودیم. امروز می توانیم برای دنیا و منطقه حرف داشته باشیم. نوع 
حکومت و قانون اساسی ما برای منطقه الگو است. این فعال اصولگرا ادامه داد: 
وقتی انقلاب شد رهبری انقلاب اسلامی آرمان هایی داشتند اما متاسفانه دولت ها 
با انقلاب هماهنگ نبودند اما الان دولتی برسر کار آمده که با رهبری معظم و نظام 
هماهنگی دارد و امیدواریم این هماهنگی باعث شود تا مشکلات زودتر برطرف شود.  

 
بهشتی پور: 

اختلاف ما با آژانس، بهانه دست طرف 
مقابل می دهد

 یک کارشناس مسائل سیاست خارجی گفت: باید ببینیم اجرا نکردن تعهدات و 
ایجاد اختلاف بین ایران و آژانس به نفع ایران یا طرف مقابل است؟! بنده به عنوان یک 
پژوهشگر می گویم به نفع ایران نیست؛ چراکه وقتی ما با آژانس اختلاف پیدا کنیم، 
بهانه دست طرف مقابل می دهیم که او با اتکا به این بهانه ها دوباره پرونده ما را مطرح 
کند و مجددا چیزی که ما یک دور در سال 1385 تا 1389 شاهد بودیم، تکرار شود.  
حسن بهشتی پور در گفت وگو با  ایلنا، در پاسخ به این سوال که این اقدام سیاسی 
آقای گروسی که به شورای حکام گزارش می دهد ایران برای تمدید به ما جوابی نداده 
چه تاثیری می تواند روی مذاکرات وین داشته باشد و آیا اساسا تاثیری دارد، گفت:  
این گزارش دادن سیاسی نیست و وظیفه اش است و باید گزارش دهد؛ این قسمت 
سیاسی است که از ایران می پرسد چرا تعهداتش را اجرا نمی کند؛ در حالی که وظیفه 
آژانس این است که به انجام تعهدات نظارت کند نه این که بپرسد چرا تعهدات خود را 
اجرا نمی کنید. ایران تعهدات پادمانی اش را اجرا می کند و چیزی که اجرا نمی کند، 
تعهداتی است که به برجام سپرده و به این دلیل آن را انجام نمی دهد که می گوید 
طرف مقابل هم به تعهداتش پایبند نیست.   وی افزود: بنده به عنوان یک پژوهشگر 
می گویم به نفع ایران نیست؛ چراکه وقتی ما با آژانس اختلاف پیدا کنیم، بهانه دست 
طرف مقابل می دهیم که او با اتکا به این بهانه ها دوباره پرونده ما را مطرح کند و مجددا 
چیزی که ما یک دور در سال 1385 تا 1389 شاهد بودیم، تکرار شود. چرا ما باید 
چنین کاری کنیم؟! به نظر من ارزش دارد ایران به شکلی با آژانس به توافق برسد؛ 
چراکه آژانس یک داور و یک نهاد نظارتی و کنترلی است و ما با آژانس دعوایی نداریم 
و دعوای ما با اروپا و آمریکاست و آنها هم مادامی که احساس کنند، تحریم ها اثر دارد، 

آن را رها نمی کنند.
 

قاضی زاده هاشمی:

 معماری اداره کشور نیاز به اصلاح دارد
 نماینده مردم مشهد با بیان این که انقلاب اسلامی ایران در مسیر تحقق آرمان های 
خود نیاز به اصلاح معماری اداره کشور دارد گفت: مدل حکمرانی و نظامات کشور 
نه تنها توانایی رساندن انقلاب به اهداف مقدس خویش را ندارد بلکه توانایی انجام 

وظیفه یک دولت خوب برای کاهش رنج و دلخوری مردمانش راندارد. 
سید امیر حسین قاضی زاده هاشمی در نشست علنی روزسه شنبه در نطق میان 
دستور خود  اظهارداشت : با پایان انتخابات این رسالت ما نه تنها پایان نیافته بلکه از 
آغاز باشکوه خود چنان نیرویی گرفته که با توانی بیشتر، این راه دشوار و پرمانع را با 
قوت ادامه دهد از این رو خدا را شکر می کنم که توانستیم در عرصه انتخابات ریاست 
جمهوری به عنوان فرزند کوچک ملت بزرگ ایران، به عنوان نسل برآمد از انقلاب 
اسلامی که کودکی خود را در پیروزی انقلاب، نوجوانی اش را در جنگ و جوانی 

اش را در علم و مهارت آموزی گذرانده برای آینده وطن عزیز، طرحی نو ارائه کنیم.

کابوس بازگشت طالبان
خطر ایجاد یک جنگ داخلی در افعانستان از مدتها 
قبل قابل پیش بینی بود. من در یادداشتی با عنوان 
»آیا افغانستان در آستانه یک جنگ تمام عیار است« که 
تیرماه 98، دقیقا دوسال پیش منتشر کردم به احتمال 

وقوع  جنگ تمام عیار داخلی اشاره کرده بودم. پیشروی طالبان و تصرف بخش 
عمده ای از خاک افغانستان این روزها  بیش از پیش زنگ خطر بازگشت طالبان 
و استقرار دوباره یک حکومت تندرو و ستیزه جو را در افغانستان را به صدا دراورده 
است. اما واکاوی عرصه سیاسی از هم گسیخته افغانستان و همچنین احتمال 
سقوط پایتخت به دست طالبان ریشه در تفکرات  دموکراتهای کاخ سفید دارد. چرا 
که اوباما در سالهای آخر حضور خود در کاخ سفید با این استدلال که حدف القاعده 
از پهنه خاک افغانستان اولویت ایالات متحده بوده و طالبان در درجه کمتری از 
اهمیت قرار دارد نسبت به خروج نیروهای نظامی ایالات متحده پافشاری می کرد 
و حالا امروز معاون وقت او که در مسند ریاست جمهوری ایالات متحده قرار گرفته 
است با خروج نیروهای نظامی ایالات متحده پایبندی خود را به این تفکر عملا اثبات 
کرده است. شایان ذکر است دونالد ترامپ هم تصمیم به خروج نیروهای نظامی 
آمریکا از افغانستان را داشت ولیکن به علت  گزارش ژنرال های ارتش آمریکا از 

وضعیت میدانی افغانستان از این امر منصرف شد و آن را به تاخیر انداخت.
چرا طالبان سریع پیشرفت؟ 

آنچه مسلم است هویت های سیاسی در افغانستان در تقسیم قدرت و نقش 
بازیگران موثر نیستند. بلکه هویت های قومی است که تصمیم گیرنده است و 
عاملیت دارد. برهمین اساس زلمای خلیل زاد نماینده ایالات متحده در مذاکرات 
صلح افغانستان با اصرار بر تقویت موضع پشتون ها و همچنین امضای قرارداد با 
طالبان  رسما هویت سیاسی این جریان سیاسی را تایید کرد و به این شبه گروه 
نظامی اعتماد به نفسی بخشید که آنها امروز و اکنون با تکیه بر این اعتماد به 
نفس و همچنین توانایی لجستیکی- نظامی خود در اشراف به 60 درصد راههای 
مواصلاتی مهم افغانستان تصمیم به پیشروی نظامی و فتح شهر به شهر بگیرد. به 
همین دلیل در جنوب )قسمت های پشتون نشین( شاهد هیچ گونه مقاومت از 
سوی نیروهای مردمی نبودیم و حتی روشنفکران و نخبگان منطقه نیز هیچ اعلام 

موضعی نسبت به پیشروی طالبان نداشتند.
قطعا عدم همگرایی و همراهی با دولت مرکزی به علت احساس تبعیض قومی 
که پشتون ها به آن باور دارند از عوامل مهم همراهی با طالبان در اشغال سرزمین 
های جنوب افغانستان است. اما در نقطه مقابل در تخار و خواجه بهاءالدین )محل 
شهادت احمد شاه مسعود( که ساکنان آن تاجیک و فارسی زبانند، به تبعیت از 
سیاق مالوف مسعود و از آنجا که همه مردم در خانه هایشان مسلح به سلاح بودند 
با مقاومت جانانه، تهاجم طالبان را پس زدند و اجازه اشغال این سرزمین ها را به 
طالبان ندادند. اشرف غنی این روزها با انتصاب بسم الله محمدی )از پیروان مکتب 
احمدشاه مسعود( به عنوان سرپرست وزارت دفاع، نسبت به تقویت  نیروهای 
مردمی و ایجاد انگیزه برای آنها حرکت موثری انجام داده است. البته که  تشکیل 
میلیشیاهای نظامی شاید امروز در دفع تهاجمات طالبان بسیار موثر عمل کند اما 
همین گروهها در آینده وحدت فرماندهی دولت مرکزی را تهدید خواهد کرد. اما 
سفر غیر مترقبه رئیس جمهور و عبدالله عبدالله رئیس اجرایی دولت افغانستان به 
آمریکا به دعوت بایدن، به جهت اتخاذ تدبیر و تصمیم برای برون رفت از بحران فعلی 
قدری به لحاظ ماهیتی با رفتار آمریکا در افغانستان در تضاد است. چرا که آنها با 
خروج نیروها و همه امکانات نظامی از پایگاه بکران به عنوان بزرگترین پایگاه ایالات 
متحده بستر را برای پیشروی نیروهای طالبان آماده کردند و بعید به نظر می رسد به 
جز حمایت هوایی از پایگاههای نظامی قطر، خلیج فارس و پاکستان، پیشنهاد بهتر 
و بیشتری داشته باشند. لذا اگر جمیع تدابیر و عملکردها در کوتاه مدت نتواند در 
دفع حملات و پیشروی طالبان موثر واقع شود شاید دور از ذهن نباشد که در کمتر از 

یکسال پایتخت )کابل( سقوط کند.
ایالات متحده قطعا نه تنها به نفع دموکراسی، مردم افغانستان و آزادی بلکه صرفا 
به جهت تامین منافع خود در این کشور حضور داشته و به محض تحصیل حاصل 

با کمترین تعهدی، امنیت و منطقه و کشورهای همسایه را به خطرانداخته است.
*دانش آموخته روابط دیپلماتیک

درگفت و گو با حسن هانی زاده بررسی شد: 

پشت پرده حمله هوایی آمریکا به حشدالشعبی
تحلیلگر مسائل منطقه گفت: هدف از حمله به مواضع حشدالشعبی 
تضعیف این نهاد بود تا بتوانند یک معبر امن برای تردد داعش به وجود بیاورند 

که نقش آمریکا در آن کاملًا واضح است. 
»حسن هانی زاده« تحلیلگر مسائل منطقه در تشریح حملات هوایی ایالات 
متحده به مقاومت عراق در مرز مشترک این کشور با سوریه در گفت وگو با 
خبرنگار ایلنا اظهار کرد: حملات جنگنده های آمریکا به منطقه البوکمال واقع 
در استان دیرالزور که در شرق سوریه قرار دارد و با عراق هم مرز است، به نوعی 
با هدف تعضیف حشدالشعبی و محور مقاومت در دو کشور صورت گرفت. 
معتقدم این حملات که بامداد روز گذشته صورت گرفت به نوعی شروع یک 
سناریوی خطرناک در منطقه به خصوص در عراق و سوریه است؛ چراکه بر 
اساس اعلام پنتاگون جنگنده های ایالات متحده به دستور جو بایدن، رییس 
جمهوری ایالات متحده این حمله را ترتیب دادند و به نظرم آنها در حال مخابره 
پیام تهدید هستند. بدون شک هدف این حملات حشدالشعبی و سازوکار 
مقاومت مردمی سوریه و عراق بوده است و هدف واشنگتن هم این است که 
به همه بفهماند آمریکا یک شروع جدیدی برای تقابل با حشدالشعبی ترتیب 

داده است.
وی ادامه داد: گفته می شود که در پشت پرده این حملات، اسراییلی ها 
هم فعال بودند؛ به گونه ای که رژیم صهیونیستی با اعمال فشار بر آمریکا 
به دنبال این بود تا حملات مذکور زودتر انجام شود اما به هر ترتیب اعمال 
فشار بر بایدن از سوی اسراییل و لابی یهود موجب شد تا عملیات علیه 
نیروهای حشدالشعبی در مرز عراق و سوریه انجام شود. واقعیت این است 
که استقرار تیپ 46 حشدالشعبی در مرز عراق و سوریه و در گذرگاه بوکمال 
به نوعی برای مقابله با نفوذ داعش به عراق از سوریه ترتیب داده شده بود 
اما ایالات متحده سعی کرد تا در وهله اول، این ماموریت را با خلل روبه رو 
کند و در گام بعد، اقدام به هدف قرار دادن عناصر بسیج مردمی عراق کند. 
بسیاری بر این عقیده اند که ایالات متحده با تحریک داعش سعی کرد تا 
عناصر این گروه تروریستی اقدام به نفوذ از ناحیه سوریه به عراق کنند و در 
نهایت حشدالشعبی نسبت به آن واکنش نشان دهد تا در آخر ناچار شوند 

در مرز دو کشور قرار بگیرند.
استقرار  با  دیگر  سوی  از  کرد:  تصریح  سیاسی  مسائل  کارشناس  این 
حشدالشعبی در گذرگاه ابوکمال آمریکایی ها بهترین موقعیت را برای حمله 
به عناصر این جریان مقابل خود دیدند و در نهایت طی حمله جنگنده های 
آمریکا چهار تن از عناصر حشدالشعبی به شهادت رسیدند و چند نفر از 
غیرنظامیان هم مجروح یا کشته شدند. معتقدم طی روزها و هفته های آینده 
حشدالشعبی پاسخ مناسبی به این عملیات خواهد داد؛ چراکه آنها در حال 
مبارزه با جریان تروریستی داعش بودند که آمریکایی ها آن را پایه گذاشتند و 

به انتشارش کمک کردند
وی در پایان خاطرنشان کرد: برنامه های بایدن علیه محور مقاومت به نوعی 
طرح ریزی شده که جریان مقاومت عراق را با مشکل روبه رو می کند تا بتواند 
معبر امن برای رفت و آمد داعش در مرز دو کشور ایجاد کند. از سوی دیگر اگر 
کمی دقت کنیم به خوبی می بینیم که حملات اسراییل به مرز عراق و سوریه 
و همچنین به مقرهای حشدالشعبی کمتر شده و حالا آمریکایی ها جایگزین 
این حملات شدند؛ به گونه ای که می توان گفت این اقدام یک جابه جایی 
تاکتیکی است و به نظرم ایالات متحده به دنبال آن است که تا بتواند حملات 
خود را سروسامان دهد و وارد فاز جدید شود. بدون شک اگر این روند ادامه 
پیدا کند، نه تنها در عراق و سوریه بلکه در یمن و لبنان هم اقدامات جریان 
مقاومت شدت خواهد گرفت و همین مساله می تواند اوضاع را تغییر دهد. بر 
این اساس باید بگویم که حمله مذکور از سوی جنگنده های آمریکا به مواضع 

حشدالشعبی می تواند شروع یک معادله خطرناک در منطقه باشد.

اخبار

 

رییس جمهوری گفت: دولت با برآورد واقع بینانه و انجام پیش بینی های لازم 
اجازه نخواهد داد، دولت سیزدهم در آغاز فعالیت خود با مشکلی در زمینه تامین 

کالاهای اساسی روبرو شود. 
پایگاه اطلاع رسانی رییس جمهوری،  دویست و سی و هفتمین  به گزارش 
جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت روز سه شنبه به ریاست حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوری برگزار شد و در ابتدای این جلسه 
سازمان برنامه و بودجه گزارشی از تامین و پرداخت خرید تضمینی کالاهای 

اساسی مردم ارایه کرد.
براساس این گزارش خرید گندم تولید داخلی، انجام و تاکنون بیش از 90 درصد 
مطالبات گندم کاران پرداخت شده است و براساس برنامه ریزی های انجام گرفته 
مطالبات باقی مانده کشاورزان نیز تا پایان  ماه تسویه خواهد شد. همچنین تلاش 
شده است علاوه بر تامین کافی ذخایر، در مسیر تامین نیازهای آینده بگونه ای 
برنامه ریزی و اقدام شود که در ادامه کار در دولت آینده نیز هیچ گونه مشکلی 

وجود نداشته باشد.
رییس جمهوری گفت: عوارض اقتصادی ناشی از محدودیت های پاندمی کرونا 
موجب افزایش قیمت های جهانی در تمامی کالاها به ویژه کالاهای اساسی شده 
است و از سوی دیگر خشکسالی هم تولید برخی محصولات را کاهش داده است 
از این روی دولت با برآورد واقع بینانه، پیش بینی های لازم را انجام داده و با وجود 
همه مشکلات بویژه دو مانع بزرگ کرونا و جنگ اقتصادی، اجازه نخواهد داد، 
دولت سیزدهم در آغاز فعالیت خود با مشکلی در زمینه تامین کالاهای اساسی 

روبرو شود.
همچنین در این جلسه پیرو مباحث مطرح شده درباره تامین کالاهای اساسی، 
بانک مرکزی گزارش مدیریت بهینه منابع ارزی و تامین کالاهای اساسی مورد نیاز 

را ارائه کرد.
روحانی با بیان اینکه با مقاومت مردم امروز شاهد طلیعه های امید بخش شکست 
جنگ اقتصادی دشمن و لغو تحریم های ظالمانه علیه ملت ایران هستیم، گفت: 
با آزادسازی منابع ارزی کشور که به ناحق و غیرقانونی در کشورهای مختلف 
بلوکه شده است، انشاالله شاهد به ثمر نشستن مقاومت ملت ایران در برابر جنگ 

اقتصادی و اعتراف دشمن به ناکارآمدی تحریم ها خواهیم بود.
وی افزود: نحوه هزینه منابع ارزی آزاد شده باید به گونه ای برنامه ریزی شود که بر 
سرعت و سهولت جریان تامین کالاهای اساسی و مواد اولیه تولید داخلی کشور 
افزوده شود و مناسبات بانکی بین المللی در مسیر رونق تولید کشور تقویت شود.

رییس جمهوری همچنین استفاده از منابع ارزی برای تسریع واکسیناسیون 
عمومی چه از طریق تولید داخل و چه از طریق واردات واکسن را با توجه به اهمیت 

واکسیناسیون همه افراد جامعه در سریع ترین زمان ممکن مورد تاکید قرار داد.

روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت: 

اجازه نمی دهیم دولت سیزدهم با مشکل کالاهای اساسی روبرو شود
امیر پسنده پور*

گروه های  برخی  فشار  اصولگرا   کنشگر سیاسی 
سیاسی به رئیسی برای تحمیل افرادی به کابینه او 
گفت: برخی جریان های سیاسی قصد دارند بگویند 

تداوم دولت احمدی نژاد یعنی دولت رییسی. 
سیاسی  مسایل  تحلیلگر  مقدم  کنعانی  حسین 
درباره فشارهایی که به دولت رئیسی برای تحمیل 
افراد به کابینه او می آید، با بیان اینکه آقای رئیسی 
قاعدتا  که  کرده اند  مشخص  را  شاخص ها  یکسری 
دولت را بر اساس آن شاخص ها تعیین خواهند کرد، 
از  بودن  فراجناحی  و  شایسته سالاری  بحث  گفت: 
نکات مهمی است که آقای رییسی در مورد دولت 

خودشان مطرح کردند. 
ببینیم وزرایی که  و  باشیم  باید منتظر  افزود:  وی 

معرفی می شوند دارای چه خصوصیاتی هستند تا با 
توجه به وعده هایی که دادند دولت چابک، فراجناحی 
و ضد فساد را که کارآمدی لازم را برای حل مشکلات 
داشته باشند، تشکیل دهند؛ البته اکنون گمانه زنی ها 
و رایزنی هایی در این باره انجام می شود و لیست هایی 
مطرح می شود اما تا جایی که من لیست هایی را که 
در حد گمانه زنی هستند، دیدم به نظرم می رسد که 
برخی، افرادی مختلفی را مطرح می کنند و در حال 
لیست سازی هستند برای اینکه آقای رییسی را برای 

سهم خواهی تحت فشارهای سیاسی قرار دهند. 
دبیرکل حزب سبز با بیان اینکه بارها تاکید کرده ایم 
نباید افرادی از مجلس در دولت حضور پیدا کنند، 
تصریح کرد: این اقدام درست نیست چراکه در این 

شرایط هم مجلس ضعیف می شود و هم اینکه دولت 
با توجه به مسائلی که در پیش دارد، قاعدتا باید تغییر 
و تحولی جدی در ساختار نیروی انسانی اش شکل 

دهد. 
یا  پست  دادن  گونه  هر  مخالف  کرد:  تصریح  وی 
آقای  دولت  وزرای  ویژه  به  قبلی  وزرای  به  وزارتخانه 
احمدی نژاد با هر شکل و شمایلی هستم، چرا که 
رییسی  آقای  دولت  که  بشود  تداعی  نمی خواهیم 
تداوم دولت احمدی نژاد است اما برخی از جریان های 
سیاسی این قصد را دنبال می کنند که بگویند تداوم 
تا  کرد  صبر  باید  رییسی.  دولت  یعنی  احمدی نژاد 
ترکیب دولت بعد از معرفی به مجلس مشخص شود تا 

بتوان درباره آن قضاوت داشت. 

حسین کنعانی مقدم: 

نباید تداعی شود که دولت رئیسی تداوم دولت احمدی نژاد است

 عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی گفت: جریان اصلاحات در انتخابات 
و  به صورت منفعل  1400 چه در ریاست جمهوری و چه شوراهای اسلامی 
چندپاره حاضر شدند و نتیجه نگرفتند و چند صدایی میان اصلاح طلبان بسیار 

زیانبار بود. 
محمدجواد حق شناس روز دوشنبه در همایش تقدیر از اعضای ستاد انتخاباتی 
محسن مهرعلیزاده نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اظهار 
کرد: یکی از سخت ترین عرصه های کشور حضور در عرصه سیاست است به رغم 
فشارها می دانم بار سختی را به دوش کشیدید در شرایطی که فضا سخت تر و 

بسته تر خواهد شد اما حضور شما بسیار دلگرم کننده و امیدبخش است.
وی افزود: انتخابات 1400 برگزار شد و حاصل آن انتخاب سید ابراهیم رییسی 
به عنوان رییس جمهوری و پیروزی لیست ائتلاف برای شورای شهر تهران بود 
بر این اساس در عمل، هدف و آرزوی 25 ساله رسیدن به حاکمیت یک دست 
و تصاحب همه قدرت، محقق شد. این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: برای 
رسیدن به این آرزو آن هایی که مسئولیت نگهبانی از قانون اساسی، ارزش ها و 
دستاوردهای انقلاب را بر عهده داشتند، فارغ از شرع و قانون در مورد بررسی 
نامزدها به تعبیر مقام معظم رهبری جفا کردند و حق انتخاب کنندگان و انتخاب 
شوندگان بسیاری را پایمال کردند. گویا تصور آقایان این است که می توانند با 
فدا کردن نهادهای دموکراتیک، قانون اساسی و ارزش های امام و انقلاب را زیر 
پا گذارند و همه قدرت را مصادره کنند و در نهایت به زعم  خود به مردم و کشور 

خدمت کنند.
حق شناس بیان کرد: حاکمیت یک دست را قبلًا هم داشته ایم؛ زمانی که 
نیروهای چپ بعد از رحلت امام به حاشیه رفتند، زمانی که محمود احمدی نژاد را 
در صدر نشاندند و زمانی که رد صلاحیت های فله ای را تجربه کردند. این تجربه را 

داشته و می دانیم که علاج کار حاکمیت یکدست نیست.
وی بیان کرد: در این میان فرصت مناسبی پیش آمده است که اصلاح طلبان 
به  و 96،  انتخابات سال های 92  بپردازند. اصلاح طلبان در  بازسازی خود  به 
ظاهر پیروز شدند اما در عمل حاصل کار زیان بار بود. در انتخابات 1400 نیز 
اصلاح طلبان به لحاظ راهبردی عملکردی ناموفق ارائه کردند و این رفتار مردم در 
حوزه سیاست که شاهد قهر بزرگ با صندوق های رای بود و رکورد آرا باطله مقام 
دوم را کسب کرد به نظر می رسد نیاز جدی به آسیب شناسی و ترسیم چشم انداز 
دارد. حق شناس اضافه کرد: در جریان انتخابات 1400 چه در ریاست جمهوری 
و چه در شوراهای اسلامی شهر، اصلاح طلبان به صورت منفعل و چند پاره حاضر 
شدند و نتیجه نگرفتند. متاسفانه چندصدایی میان اصلاح طلبان بسیار زیان بار 
بود. در این میان حضور آقای مهرعلیزاده، بهترین فرصت برای اصلاح طلبان بود 
که متاسفانه این موقعیت مورد دقت قرار نگرفت. وی در پایان خاطرنشان کرد: در 
عمل آقای مهرعلیزاده خوب عمل کرد و وفاداری خود را به مردم، قانون اساسی و 
اصلاح طلبان را در گفتار و کردار نشان داد و منافع مردم و میهن را در اولویت قرار 

داد و به نفع آقای همتی کنار رفت. وعده ما انتخابات سال 1402.

محمدجواد حق شناس: 

اصلاح طلبان در انتخابات ۱۴۰۰ منفعل ظاهر شدند

 یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: دوستان در 
مجلس باید بدانند که جامعه ما در طول تاریخ هیچ گاه 
نمی تواند تبدیل به جامعه ای مانند کره شمالی شود، 
ایران یک جامعه تاثیرگذار است، گذشته تاریخی اش 
هم همین را نشان می دهد که با پیرامونش نقش تعاملی 
داشته است و نمی تواند به یک جامعه بسته تبدیل شود. 
غلامرضا ظریفیان در گفت وگو باایلنا، درباره »طرح 
صیانت از حقوق کاربران فضای مجازی« که قرار است 
در مجلس مورد بررسی قرار گیرد و پیامدهای تصویب 
اختیار  در  عمدتا  مجلس  حاضر  درحال  گفت:  آن، 
رقابت های  در  هم  جریان  این  که  است  اصولگرایان 
انتخاباتی از آقای رئیسی حمایت کرد، خاطرتان باشد 
ایشان هم در گفت وگوهایی که هنگام انتخابات داشتند، 
بخصوص در مناظرات به صراحت اعلام داشتند که از 
حقوق اساسی مردم حمایت و دفاع خواهند کرد و به 
هیچ وجه نیامده اند که منع هایی را فرا روی ملت قرار 

دهند.
کرد:  نشان  خاطر  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  این 
اقدامات مجلس در خصوص محدودسازی شبکه های 
اجتماعی و فضای مجازی یک پیام بسیار منفی در آغاز 
دولت جدید است، چراکه این ذهنیت در افکار عمومی 
ایجاد خواهد شد که وقتی اصولگرایان از آقای رئیسی 
حمایت کردند و ایشان هم در وعده های خود بارها بر 
دفاع از حق مردم تاکید کرده الان در شعارهایش در دفاع 
از حقوق اساسی مردم دست نگه داشته است بنابراین 
دولت  به  اصولگرا،  مجلس  در  طرح ها  برخی  اجرای 

رئیسی ضربه می زند.
اجرای برخی طرح ها در مجلس ، به دولت رئیسی 

ضربه می زند 
این فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت وگو باایلنا، بیان 
کرد: عمدتا هرگاه موانع غیراصولی و عاقلانه متکی بر 
این که ما قیم مردم هستیم را مطرح کردیم، آن هم در 
عرصه ای که اساساً امکان تحقق حتی آن چه را که تبدیل 

به قانون نداریم، با شکست روبه رو شده ایم.
بیان گر  ماهواره ها  از  مردم  استفاده  شد:  یادآور  وی 
در  ما  مگر  است؛  خورده  شکست  استراتژی  همین 
ارتباط با استفاده از این وسلیه قانون نداشتیم، اما شاهد 
بودیم هنگامی که برای مردم تصمیم گرفتیم، به یکباره 
استفاده کنندگان 20 درصدی از این وسلیه به قاطبه 

مردم تبدیل شدند. 
ظریفیان با اشاره به اینکه طرح جدید مجلس برای 
محدودسازی فضای مجازی یک برخورد نامناسب در 
ابتدای روی کارآمدن دولت جدید است، گفت: رفتار 
مجلس، دولت جدید را در اذهان عمومی اینگونه تعریف 
می کند که هنگامیکه پیروزی به دست آورد وعده هایش 
را فراموش کرد و کیست که نداند این کار یک آسیب 

جدی به دولت وارد می کند!
ایثارگران اصلاح طلب خاطرنشان  این عضو مجمع 
کرد: ما شاهد هستیم به دلیل همین برخوردها مهم ترین 
نهادها از جمله دولت دچار اعتبارزدایی شده اند و توجه 
داشته باشید هنگامی که نهادهای حاکمیتی که نقش 
جامعه  در  عدالت  حس  و  عمومی  نظم  در  را  مهمی 
دارند، دچار اعتبارزدایی و بی اعتمادی شوند، در واقع 
این  برداشت به وجود می آید که این نهادهای عمومی 

نمی توانند نقش خودشان را ایفا کنند.
وی ادامه داد: اساسا این نوع مانع گذاری ها در عمل 
محقق نمی شود اما حاصلش این می شود که جامعه 
کار  که  کسانی  و  برنامه ریزان  با  فاصله اش  و  گسست 
تقنینی و مدیریتی انجام می دهند، روز به روز بیشتر 
شود. این فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید کرد: اتکاء 
به فناورهای بسیار پیچیده که در جهان امروز با آن رو به 
رو هستیم، اساسا با این نوع موانع نه ممکن است و نه 
مطلوب، بلکه باید مانند بسیاری از پدیده های پیچیده 
و  فرصت ها  دارای  هم  که  هستیم  رو به رو  آن ها  با  که 
تهدید اند، برخورد کنیم؛ چرا که طبیعتا هیچ جامعه ای 
چشم  فرصت ها  از  نوین  دنیای  تهدیدهای  خاطر  به 

و  اجماع  نوعی  با  و تلاش می کند  نمی کند  پوششی 
آگاهی بخشی و اعتماد به افکار عمومی و بالغ دانستن 
آنان، تهدیدها را به آنها بشناساند تا خود جامعه تصمیم 

بگیرد که نسبت به امر مهمی اهتمام بورزد یا خیر. 
شبکه های  محدودسازی  قطعا  داد:  ادامه  وی 
اما حاصلش این خواهد بود  اجتماعی رخ نمی دهد 
می بیند،  آسیب  جدید  دولت  اقدامات  این  با  اولًا  که 
ثانیاً بی اعتمادی در جامعه رسوخ پیدا خواهد کرد؛ کما 
اینکه در قضیه انتخابات هم شاهد این موضوع بودیم، 
ثالثاً جامعه به سمت حل مسائل از طریق مجاری دیگر 
اتوریته  و  اقتدار  آن  نهایتاً  که  می کند  اقدام  و  می رود 

مشروع حاکمیت هم در این اثنا به شدت می بیند.
نباید مردم را وارد قاعده »لج« کنیم

این عضو مجمع ایثارگران اصلاح طلب اظهار داشت: 
دوستان در مجلس باید بدانند که جامعه ما در طول 
تاریخش هیچ گاه نمی تواند تبدیل به جامعه ای مانند کره 
شمالی شود، ایران یک جامعه تاثیرگذار است، گذشته 
تاریخی اش هم همین را نشان می دهد که با پیرامونش 
نقش تعاملی داشته است و نمی تواند به یک جامعه 
بسته تبدیل شود.  وی  تاکید کرد: جامعه هنگامی که در 
حاکمیت گشایشی را ملاحظه نکند، میسر غیررسمی 
خودش را تقویت می کند و آن موقع است دیگر پیام ها 
اعتماد  و  نمی شنود  را  رسمی  دستگاه های  مصالح  و 
نمی کند که در نهایت این نوع اقدامات دوسر باخت 
است؛ چراکه از یک سو محقق نمی شود و از سوی دیگر 
جامعه به جای اینکه مصونیت پیدا کند وارد قاعده لج 

خواهد شد.
ظریفیان گفت: من فکر می کنم نه به مصلحت دولت 
جدید و نه به مصلحت جامعه و مجلس است که به سمت 
برنامه هایی بروند از ابتدا منجر به شکست و ناکارآمدی 
است و در عین حال باعث فاصله بیشتر مردم و نهادهایی 
می شود که نیاز به اعتبار از طریق سرمایه های اجتماعی 

دارند.

ظریفیان خطاب به مجلسی ها: 

با محدودسازی فضای مجازی، ایران کره شمالی نخواهد شد
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مواد غذایی ضد خستگی برای غلبه بر کمبود انرژی مواد خوراکی تقویت کننده 
مغز کودکان را بشناسید

مغز مانند سایر اعضای بدن، مواد مغذی غذایی را جذب می کند. بنابراین برای 
کودکان بسیار مهم است که از غذاهای بسیار مغذی و تقویت کننده مغز استفاده 

کنند.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از زی نیوز، غذای مناسب می تواند به بهبود 
حافظه، تمرکز و عملکرد مغز کمک کند. محققان برخی مواد غذایی تقویت کننده 

مغز کودکان را به شرح زیر پیشنهاد می کنند:
تخم مرغ

بشقاب صبحانه کودک با ترکیبی از کربوهیدرات، پروتئین و مقدار کمی چربی 
سالم به وی کمک می کند تا در طول روز پرانرژی باشد. تخم مرغ سرشار از پروتئین 

است و به خاطر داشتن کولین به حافظه کمک می کند.
ماهی چرب

ماهی های روغنی سرشار از اسیدهای چرب امگا 3 بوده و برای رشد و سلامت 
مغز مفید هستند. اسیدهای چرب امگا 3 از اجزای ضروری سلول های سازنده 
سلول هستند. ماهی هایی مانند ماهی آزاد، ماهی خال مخالی، ماهی تن تازه، 
ماهی قزل آلا، ساردین و شاه ماهی سرشار از اسیدهای چرب امگا 3 بوده و باید 

یک بار در هفته مصرف شوند.
جو دوسر

بلغور جو دوسر منبع عالی انرژی و سوخت برای مغز هستند. آنها سرشار از 
فیبر بوده که با سیر نگه داشتن بچه ها، مانع از خوردن میان وعده های بی ارزش 
می شود. آنها همچنین سرشار از ویتامین هایE ، B کمپلکس و روی )زینک( 

هستند که به عملکرد بهتر مغز بچه ها کمک می کنند.
سبزیجات رنگی

سبزیجات رنگی سرشار از آنتی اکسیدان هستند که به سالم ماندن سلول های 
مغز کمک می کنند. گوجه فرنگی، سیب زمینی شیرین، کدو تنبل، هویج یا 
اسفناج از جمله سبزیجاتی هستند که باید در رژیم غذایی کودک گنجانده شوند. 

به راحتی می توان سبزیجات را در سس یا سوپ اسپاگتی گنجاند.
شیر، ماست و پنیر

شیر، ماست و پنیر سرشار از پروتئین و ویتامین های گروه B بوده که برای رشد 
بافت مغز، انتقال دهنده های عصبی و آنزیم ها که همگی نقش مهمی در مغز دارند 
ضروری هستند. این غذاها همچنین دارای کلسیم زیادی هستند که برای رشد 
دندان ها و استخوان های قوی و سالم لازم است. نیاز کلسیم کودکان بسته به سن 

آنها متفاوت است، اما باید روزانه دو تا سه منبع غنی از کلسیم مصرف شود.
لوبیا

لوبیا منبع خوبی از پروتئین و ویتامین ها و مواد معدنی برای کودکان است. لوبیا 
قرمز و لوبیا چیتی بیش از هر لوبیای دیگری حاوی اُمگا 3 هستند. می توان از این 

نوع حبوبات در سالاد یا ساندویچ استفاده کرد.

تا پیش از همه گیری ویروس کرونا، در فصل زمستان به فکر تقویت سیستم 
ایمنی بدن می افتادیم. چون در این فصل سرماخوردگی و آنفلوانزا بیشتر 
می شد و لازم بود به فکر تقویت بدن باشیم. اما این روزها ورق برگشته و هرکسی 

به نوبه خود تلاش می کند بدن را در برابر ویروس کرونا مقاوم کند.
و  از ماسک، رعایت فاصله اجتماعی  درست است که همچنان استفاده 
ضدعفونی کردن دست ها مهم ترین راه برای پیشگیری از ابتلا به کووید-19 
نیز جزو  بدن  تقویت  و  آنتی اکسیدان ها  افزایش جذب  بدانید که  اما  است 
مهم ترین کارها برای افزایش قدرت دفاعی بدن برای مقابله با این ویروس 
محسوب می شود. علاوه براین هوا گرم شده است و بدن در معرض خطر 
دهیدراته شدن قرار دارد. به این معنی که ممکن است بر اثر گرما و تعریق آب 
بیشتری از دست بدهد که لازم است این آب از دست رفته با مصرف مایعات و 
نوشیدنی ها جبران شود. در این مطلب شما را با چند نوشیدنی از ملل مختلف 
آشنا می کنیم که به تقویت سیستم ایمنی بدن کمک کرده و به تأمین هر چه 

بیشتر آب بدن نیز کمک می کنند.
در دوره کرونا آنتی اکسیدان بیشتری جذب کنید

این روزها که هوا به شدت گرم شده است و ویروس کرونا همچنان سلامتی 
همه را تهدید می کند لازم است که مصرف آب، چایی و دمنوش ها و به طور کلی 
مایعات را افزایش دهید. یادتان باشد که انواع سوپ ها نیز سرشار از آب بوده و 
برای مقابله با دهیدراته شدن و همچنین تقویت بدن مفید هستند. این غذای 
خوشمزه و مقوی نیاز روزانه بدن به آب و برخی مواد مغذی را به خوبی تأمین 
می کند. به گفته متخصصان سوپ ها و آش های خانگی حاوی ویتامین ها، 

مواد معدنی و فیبر بوده و برای عملکرد درست بدن لازم و ضروری هستند.
توصیه می شود که این روزها مصرف انواع دمنوش ها و چای ها بخصوص چای 
ماسالا افزایش داده شود. چون این نوشیدنی ها سرشار از آنتی اکسیدان ها بوده 
و همچنین حاوی »تئین«، »تئوفیلین« و »تئوبرومین« هستند. فلاوونوئیدهای 
موجود در چای ترکیبات آنتی اکسیدانی هستند که برای سلامتی مفید ارزیابی 
شده اند. برای دریافت آنتی اکسیدان بیشتر می توانید از چای سبز نیز استفاده 
کنید. یک لیوان )200 میلی لیتر( از این نوشیدنی حاوی حدود 100 میلی گرم 

آنتی اکسیدان است.
یادتان باشد که آنتی اکسیدان ها از ابتلا به بیماری های قلبی پیشگیری کرده 
و به تنظیم کلسترول خون کمک زیادی می کنند. در ادامه به 5 نوشیدنی دیگر 

که برای تقویت سیستم ایمنی بدن مفید هستند اشاره می کنیم:
نوشیدنی کفیر

این نوشیدنی سرشار از پروبیوتیک ها، ویتامین ها و پروتئین ها بوده و عطش 
را از بین می برد. برای تهیه نوشیدنی کفیر 2 قاشق غذاخوری پر دانه کفیر، 
3 قاشق غذاخوری شکر، 1 لیتر آب معدنی، آب نصف لیموترش زرد، 1 عدد 
انجیر خشک نیاز دارید. یک بطری شیشه ای تمیز بردارید دانه های کفیر و بقیه 
ترکیبات اشاره شده را داخل آن بریزید. در بطری را با یک دستمال نازک تمیز 
ببندید. با این روش نوشیدنی شما از ورود گرد و خاک و غیره محافظت می شود 
و در عین حال در آن کاملًا مهر و موم نمی شود. روند تخمیر باعث تولید گاز 
می شود. مصرف این نوشیدنی سیستم ایمنی تان را تقویت کرده و راهی برای 

پیشگیری هر چه بیشتر از ابتلا به کرونا در اختیارتان می گذارد.

Gimber نوشیدنی گیمبر
احتمالًا تاکنون حتی نام این نوشیدنی به گوشتان نخورده و برایتان کاملًا 
بی معنی است. اما این نوشیدنی در ساحل عاج و همچنین کنگو یک نوشیدنی 
شناخته شده و معروف است و با نام های »گنامانکودجی« یا »تانگاویزی« 
شناخته می شوند. این نوشیدنی سنتی معمولًا بعد از ماه رمضان در این 
کشورها نوشیده می شوند. ماده اصلی تشکیل دهنده نوشیدنی گیمبر زنجبیل 
است. در تهیه این نوشیدنی از مواد غذایی مفید دیگری از جمله آب لیموترش 
و همچنین شکر نیشکر استفاده می شود. این نوشیدنی نه تنها سیستم ایمنی 
بدن را تقویت می کند بلکه برای سم زدایی بدن نیز کاربرد دارد. در این صورت به 
جای شکر از یک قاشق شربت آگاو استفاده می کنند. نوشیدنی گیمبر سرشار 
از »جینجرول« است که یک ترکیب ضدالتهابی بوده و خاصیت سم زدایی و 
تصفیه کنندگی دارد. این نوشیدنی خاصیت ضدباکتریایی دارد، باعث هضم 
بهتر غذا می شود و بدون شکر آن به کاهش وزن نیز کمک می کند. برای تهیه 
این نوشیدنی به 200 گرم زنجبیل نیاز دارد اما اگر نمی خواهید طعم آن زیاد 
تند باشد می توانید این میزان را نصف کنید. نیم لیتر آب، یک عدد لیموترش 
زرد، چند برگ نعنای تازه و مقداری شکر نیز از دیگر موادی است که باید در 
اختیار داشته باشید. البته می توانید از عسل به جای شکر استفاده کنید. 
می توانید از رنده یا میکسر برای ریز کردن زنجبیل استفاده کنید. سپس بقیه 

مواد را با هم ترکیب کنید تا به نوشیدنی دلخواهتان برسید.
اسموتی توت فرنگی

اسموتی توت فرنگی برای آغاز یک روز پرانرژی و مهم تر از آن تقویت سیستم 
ایمنی بدن بسیار مفید است. برای تهیه این نوشیدنی به یک کاسه توت فرنگی، 
سه چهارم پیمانه تمشک یا شاه توت، یک دوم کاسه بلوبری )اختیاری(، 2 عدد 
کیوی خرد شده، یک کاسه آب پرتقال نیاز دارید. تمام مواد را در اسموتی ساز 

یا مخلوط کن بریزید و اسموتی خوش رنگ و پرخاصیتتان را نوش جان کنید.
سبیتن Sbiten یا نوشیدنی عسل گرم روسی

سبیتن یک نوشیدنی گرم روسی است که روز به روز به شهرت آن افزوده 
می شود. این نوشیدنی فواید زیادی برای سلامتی شما دارد. برای تهیه آن 
به یک و نیم لیتر آب، نصف لیوان عسل، 2 عدد چوب دارچین، 1 قاشق 
غذاخوری چوب میخک، 1 قاشق غذاخوری زنجبیل تازه، 1 عدد فلفل درسته 
کوچک، یک چهارم قاشق چای خوری هل، یک قاشق چای خوری پوست 
لیموترش نیاز دارید. ابتدا داخل یک ظرف مناسب تمام مواد را بریزید و هم 
بزنید. اجازه دهید با حرارت ملایم داغ شده و بجوشد. لازم است که شربت را 
مدام هم بزنید. سپس زیر شعله را خاموش کنید. در ظرف را بگذارید و اجازه 

دهید خنک شود. در نهایت نوشیدنی تان را صاف کرده و میل کنید.
آب گوجه فرنگی

آب گوجه فرنگی سرشار از ویتامین C است. این ویتامین به مقابله با سفتی 
مفاصل و ارتقای سلامت پوست کمک زیادی می کند و در عین حال باعث 
افزایش قدرت دستگاه ایمنی بدن در برابر عفونت ها و ویروس ها می شود. 
بنابراین آب گوجه فرنگی یکی از نوشیدنی های مفید برای تقویت دستگاه 
ایمنی بدن محسوب می شود. برای تهیه این نوشیدنی به 2 عدد گوجه فرنگی 
کاملًا رسیده، آب نصف لیموترش به همراه پوست آن، آب، مقداری نمک و 
فلفل، مقداری جعفری و ریحان نیاز دارید. گوجه فرنگی ها را خرد کنید و به 
همراه آب لیموترش و بقیه مواد اشاره شده در مخلوط کن بریزید. مواد را به 
خوبی میکس کنید و داخل لیوان ریخته، پوست لیموترش را روی آن رنده و 

میل کنید.

از کفیر تا آب گوجه فرنگی؛ برای تقویت سیستم ایمنی بدن؛

نوشیدنی های ایمنی بخش
فوق تخصص قرنیه عنوان کرد؛

عینک آفتابی استاندارد چه ویژگی هایی دارد

یک فوق تخصص قرنیه ، با اشاره به روزهای گرم سال و گرایش مردم به استفاده 
از عینک آفتابی، توضیحاتی در مورد مشخصه های یک عینک خوب و استاندارد 

ارائه داد.
محمدعلی جوادی گفت: عامل ایجاد بینایی بازگشت نور از اشیا و درک آن 
توسط مرکز بینایی در مغز است و دیدن توسط امواج مرئی حاصل می شود. 
همچنین اشعه آفتاب مجموعه ای از امواج مرئی و نامرئی است که طول موج های 
بین 700-400 نانومتر نور مرئی و طول موج های کمتر و بیشتر از این محدوده 

امواج نامرئی هستند.
وی ادامه داد: طول موج نورهای بین 400-200 نانومتر جز امواج ماورا بنفش 
تلقی می شوند که به انواعA، BوCتقسیم می شوند. نوعBبرای پوست و چشم 
مضر است و در فصل تابستان تابش بیشتری دارد. مقدار کمی تماس با اشعه ماورا 
بنفش جهت تولید ویتامین D ضروری است ولی تماس طولانی مدت آن برای 

چشم مضر است.
جوادی افزود: از آنجایی که عینک آفتابی تا 100 درصد از اشعه ماورا بنفش 
را جذب می کند استفاده از عینک های آفتابی و تا حدی کلاه های لبه دار برای 

جلوگیری از صدمات امواج ماورا بنفش ضروری است.
به گفته وی، ایجاد ناخنک، ایجاد آب مروارید، صدمه قرنیه به خصوص هنگام 
اسکی روی برف و آب، صدمه ماکولا که عمدتاً توسط امواج مادون قرمز ایجاد 
می شوند جزو آسیب هایی هستند که امواج نامرئی به خصوص ماورا بنفش نوع 

ب ایجاد می کند.
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان اینکه عینک 
آفتابی نوعی از عینک است که زیادی نور خورشید را جذب نموده و پرتوهای 
مضر نور خورشید به ویژه اشعه ماورا بنفش را به طور کامل جذب می کند، گفت: 
میزان نور خورشید در هر محیط، با واحد کاندلا بر متر مربع )2cd/m( اندازه گیری 
می شود. حداقل میزان نور لازم برای دید طبیعی، 2cd/m 350 می باشد ولی 
تا 2cd/m 2000 نیز چشم انسان راحت است و احساس خیرگی و خستگی 
نمی کند. در بسیاری از محیط های خارج از منزل، میزان نور بسیار بیش تر از این 
 2cd/m ،مقدار است. برای مثال میزان نور محیط در یک روز آفتابی در زیر آفتاب
 2cd/m 7000-4000 می باشد. بازتابش آفتاب از روی برف، شدتی در حدود
30,000-15000 ایجاد می نماید. همین طور میزان نور در یک ساحل آفتابی، 
15000-6000، میزان نور بازتابیده از سطح آسفالت 9000-3000، میزان نور 
در سایه درختان 600-300 و در آسمان آبی دور از خورشید 600-300 کاندلا 

بر متر مربع است.
جوادی ادامه داد: عینک های آفتابی از نظر نور مریی دارای دو ویژگی میزان 
عبور نور و رنگ می باشند. عینک های آفتابی معمولی )استاندارد( معمولًا 15 تا 
25 درصد از نور را عبور می دهند که این میزان برای اکثر فعالیت های روزمره کافی 
 2cd/m است. در سایه، میزان نوری که با این عینک ها به چشم می رسد؛ حدود
60 است که برای دیدن، هم چنان کافی است. البته برای فعالیت های خاصی 
که در محیط های بسیار پرنور انجام می شوند؛ عینک های تیره تری لازمند. این 
فعالیت ها عبارتند از ورزش های زمستانی مانند اسکی و کوه نوردی در برف، به ویژه 
در ارتفاعات زیاد، پرواز در ارتفاع بالاتر از ابرها و فعالیت هایی که در نور شدید آفتاب 
تابستان در ساعات طولانی انجام می شوند. برای این گونه محیط ها، عینک هایی 
لازمند که فقط 12-8 درصد نور را از خود عبور دهند و گاهی نیز از عینک هایی 

استفاده می شود که 3 تا 5 درصد نور را از خود عبور می دهند.
رنگ  آفتابی،  عینک های  برای  رنگ  بهترین  افزود:  قرنیه  تخصص  فوق  این 
خاکستری است که با وجود کم کردن نور، رنگ اشیا و محیط اطراف را برای 
استفاده کننده عوض نمی کند. عینک های آفتابی قهوه ای رنگ و سبزرنگ نیز 
استفاده می شوند. عینک های قهوه ای، نور آبی آسمان را کاهش و حساسیت به 
کنتراست را افزایش می دهند که برای رانندگی طولانی، مطلوب هستند. به طور 
کلی بهترین رنگ برای عینک های آفتابی، در وهله اول خاکستری و پس از آن 

قهوه ای است.
جوادی، 6 مشخصه کلی برای داشتن یک عینک آفتابی خوب برشمرد.

1- تیرگی عینک آفتابی باید به حدی باشد که شخص در نور آفتاب با آن راحت 
باشد و دچار حالت خیرگی نشود. 2- وقتی عینک های آفتابی را در مقابل یک 
صفحه طرح دار تکان می دهیم؛ نباید صفحه، موج دار، تار و کج و معوج دیده شود.
3- عینک های آفتابی نباید تشخیص رنگ های اشیا و چراغ های راهنمایی را 

مختل نمایند. رنگ خاکستری شیشه عینک از این نظر ارجح است.
4- شیشه ها باید نسبت به ضربه مقاوم باشد. پلی کربنات از همه موارد مقاوم تر 

است. 5- لازم است شیشه های عینک جاذب پرتوهایUVباشند.
6- قاب عینک های آفتابی باید بزرگ باشد تا محافظت کافی فراهم گردد.

به گفته وی، یک دستور ساده برای فهمیدن مناسب بودن تیرگی عینک این 
است که وقتی در یک اتاق با نور معمولی با عینک به آینه نگاه می کنیم؛ چشم های 
خود را نبینیم. حداکثر میزان عبور نور بین 15 تا 25 درصد مناسب است؛ یعنی 

عینک باید 75 تا 85 درصد نور را جذب کند یا بازتاب نماید.
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی افزود: تنها نوع شیشه ای 
که انعکاس شدید نور از برخی سطوح یا نقاط اجسام را کاهش می دهد؛ شیشه 
پولاریزان است. نور منعکس شده از شیشه عقب خودروها، درب صندوق عقب 
خودروها، سطح آب و سطح بعضی جاده ها و امثال آن، در صفحه افقی پولاریزه 
هستند و این شیشه ها که پولاریزان عمودی دارند؛ نور پلاریزه افقی را برطرف 
می نمایند. شیشه های پولاریزان برای انواع مصارف به ویژه رانندگی، ماهی گیری، 
انواع ورزش های دریایی و مانند آن کاربرد دارند. وی با بیان اینکه گرانی زیاد عینک 
آفتابی ملاک بهتر و با کیفیت تر بودن آن نیست، ادامه داد: در صورتی که عینک 
آفتابی استاندارد نباشد، ممکن است مضر باشد. همچنین اگر میزان جذب اشعه 
ماورا بنفش کافی نباشد، با ایجاد تیرگی در جلوی چشم باعث گشادشدن مردمک 
شده و در نتیجه میزان نور ورودی به چشم را افزایش می دهد. جوادی در پایان 
یادآور شد: احتمال صدمه چشم اطفال در برابر اشعه UV )ماورا بنفش( بیشتر از 
بزرگسالان است زیرا عدسی چشم آنها شفاف تر از بالغین بوده و همچنین مردمک 
آنها نسبت به بزرگسالان گشادتر بوده و در نتیجه میزان بیشتری اشعه به چشم آنها 
وارد می شود ولی باید مواظب بود عینک های غیراستاندارد در اختیار آنها گذاشته 

نشود.

آگهی مجمع عمومی
به اطلاع اعضای خانه معرفت هدایت 

رستگاری می رساند.
 مجمع عمومی بادستورجلسه 

انتخاب هیات مدیره، 
پنجشنبه۲4تیرساعت۱۶درآدرس 

زیربرگزارمی گردد:
قم،خیابان مالک اشتر،کوچه۲3،پلاک۱۲



چهار شنبه نهم تیرماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 45300
اجتماعی

رئیس مرکز آموزش های آزاد مؤسسه امام خمینی )ره( خبرداد:

حضور ۸۱ هزار فراگیر در ۲۶ سال
 اجرای طرح ولایت

رئیس مرکز آموزش های آزاد مؤسسه آموزشی پژوهشی امام خمینی )ره( از حضور 
حدود 81 هزار فراگیر از اقشار مختلف در طی 26 سال اجرای طرح ولایت خبر داد.

حجت الاسلام والمسلمین مهدی ابوطالبی روزسه شنبه  و در نشست خبری طرح 
ولایت با اشاره به شروع این طرح از سال 1375 بیان کرد: این طرح در ابتدا فقط برای 
دانشجویان بسیجی برگزار می شد، اما در ادامه سایر دانشجویان و همچنین دیگر اقشار 

مانند طلاب و فرهنگیان را در بر گرفت.
وی افزود: تاکنون حدود 81 هزار نفر در طی 26 سال برگزاری این طرح شرکت کرده 

و فارغ التحصیل شده اند.
رئیس مرکز آموزش های آزاد مؤسسه آموزشی پژوهشی امام خمینی )ره( ادامه داد: 
فراگیران این طرح 6 کتاب معادل 12 واحد درسی را طی یک دوره 40 روزه پشت سر 
می گذارند. وی همچنین اضافه کرد: تربیت مُدرّس و استاد برای طرح ولایت نیز در سال 
های اخیر در دستور کار قرار داشته، با این توضیح که هم اکنون حدود 400 استاد با این 
طرح همکاری دارند و 120 نفر دیگر نیز در قم مشغول طی کردن دوره های آموزش 

تربیت مدرّس طرح ولایت هستند.
ابوطالبی سپس به مخاطبان غیرفارسی زبان طرح ولایت توجه داد و گفت: تاکنون 5 
کتاب این طرح به زبان عربی ترجمه و منتشر شده و از این رو برنامه ریزی برای برگزاری 
نخستین دوره این طرح برای عرب زبانان در همین ماه در دستور کار است، ضمن آن که 

یکی از کتاب های طرح ولایت نیز به زبان انگلیسی ترجمه شده است.
 

دبیر کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم خبرداد:

پرداخت تسهیلات ۱۰۰ میلیارد تومانی
 به اصناف قم

دبیر کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم گفت: بر اساس پیش بینی های 
صورت گرفته امسال حدود 100 میلیارد تومان تسهیلات به اصناف استان پرداخت 

می شود.
محمود سیجانی، دبیر کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم در دوازدهمین 
جلسه این کارگروه، گفت: امسال هزار و 500 میلیارد تومان اعتبار برای توسعه، تکمیل 
و احیا واحد های تولیدی و خدماتی در 3 بخش صنعت، کشاورزی و گردشگری پیش 
بینی شده است. سیجانی افزود: برای تامین نقدینگی این 3 بخش اقتصادی استان 
امسال، 850 میلیارد تومان به بخش صنعت، 410 میلیارد تومان به بخش کشاورزی و 

240 میلیارد تومان نیز به بخش گردشگری اختصاص یافته است.
وی با بیان اینکه در 3 ماهه امسال 62 واحد تولیدی احیا، تکمیل و افتتاح شده است، 

افزود: با آغاز به کار این واحد ها دو هزار و 370 نفر مشغول به کار شده اند.
سیجانی از افزایش دامنه پرداخت تسهیلات به سایر فعالان اقتصادی در استان خبر 
داد و گفت: پیش بینی شده است که در سال جاری به منظور رفع مشکل نقدینگی 
اصناف، 100 میلیارد تومان تسهیلات با سود 18 درصد از منابع ستاد تسهیل و رفع 

موانع تولید پرداخت شود.
 

وضعیت زرد کرونایی دو هفته هم دوام نیاورد؛

وضعیت کرونایی قم نارنجی شد
 وضعیت کرونایی استان قم که از 27 خردادماه پس از 40 روز از وضعیت نارنجی به زرد 
بهبود یافته بود بر اساس آخرین رنگ بندی اعلام شده توسط نرم افزار ماسک، با گذشته 

حدود 2 هفته بار دیگر به وضعیت نارنجی بازگشت.
بر اساس این اعلام، قم از تاریخ نهم تیرماه جاری بار دیگر جزو شهرهای نارنجی از نظر 
شیوع کرونا قرار گرفت و نام این استان پس از دو هفته بار دیگر در لیست شهرستان های 

نارنجی کشور، در کنار 183 شهرستان دیگر این رنگ بندی قرار گیرد.
در آخرین تغییرات نقشه رنگبندی شهرستان های کشور، مناطق قرمز از جنوب به 
سمت مرکز و شمال کشور در حال گسترش است. از 9 تیرماه 63 شهرستان در وضعیت 
قرمز، 184 شهرستان نارنجی و 201 شهرستان زرد هستند. تعداد شهرستان های آبی 
صفر است. قم که از 18 فروردین ماه امسال در وضعیت قرمز کرونایی قرار گرفته بود، 
از 14 اردیبهشت ماه جاری وارد شرایط نارنجی شد و از 27 خردادماه پس از چندین 
ماه دوباره با بهبود شرایط در وضعیت زرد کرونایی قرار گرفته بود که بار دیگر با افزایش 

مبتلایان به این ویروس طی روزهای اخیر دوباره به وضعیت نارنجی تغییر رنگ داد.
ویروس کرونا موجب بیماری عفونی »کووید19« می شود و این ویروس 24 آذر 1398 
در شهر »ووهان« واقع در مرکز کشور چین گزارش شد، ابتدا از این بیماری به عنوان 
ذات الریه نام  برده می شد، اما کمیسیون ملی بهداشت چین در 9 دی 1398 به صورت 

رسمی شیوع این ویروس را در چین اعلام کرد.
 

مدیرکل کمیته امداد استان قم مطرح کرد؛

ارائه هزار و ۵۳۷ خدمت حقوقی و قضایی 
رایگان به مددجویان 

مدیرکل کمیته امداد استان قم گفت: سال گذشته اداره حقوقی کمیته امداد استان 
قم هزار و 537 خدمت حقوقی و قضایی رایگان به مددجویان تحت حمایت این استان 

ارائه کرده است.
اکبر میرشکار صبح سه شنبه با اشاره به نیازهای حقوقی مددجویان گفت: در سال 
99 و در سه ماهه نخست امسال 419 پرونده در محاکم قضائی پیگیری شده و یا در 

حال پیگیری است.
مدیرکل کمیته امداد استان قم با تأکید بر اینکه خدمات قضائی و حقوقی که به 
مددجویان کمیته امداد ارائه می شود رایگان است، افزود: در سال گذشته و سه ماهه 
نخست امسال اداره حقوقی کمیته امداد استان قم با همکاری 20 وکیل نیکوکار 1537 

خدمت حقوقی و قضائی به مددجویان تحت حمایت این استان ارائه کردند.
وی با بیان اینکه وکلای نیکوکار بدون هیچ گونه چشمداشت بدنبال حل مشکلات 
مددجویان هستند، تصریح کرد: احقاق حقوق مددجویان به توانمندسازی آنها و کاهش 
آسیب های اجتماعی کمک می کند. اکبر میرشکار از تعامل خوب و همکاری شایسته 
کانون وکلای دادگستری و سردفتران استان و سازمان بسیج حقوقدانان استان قم در 

خدمت به ولی نعمتان جامعه قدردانی کرد.

روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم اعلام کرد :

آزادی ۴۴ نفر از زندانیان قم هم زمان با 
هفته قوه قضاییه

روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم اعلام کرد: هم زمان با هفته قوه قضاییه 
و در سالروز شهادت شهید بهشتی و یارانش، دستور آزادی 44 نفر از زندانیان واجد 
شرایط در بازدید مسئولان قضایی و قضات دادسرای قم از مجموعه زندان استان قم، 

صادر شد.
به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم، در این جلسه از 
طرح پایش و غربالگری زندانیان، دادستان قم و معاونان دادستان به همراه بیش از 70 
نفر از قضات شعب بازپرسی، دادیاری، اجرای احکام کیفری و ناظر زندان از بازداشتگاه 
ساحلی، زندان مرکزی قم، اردوگاه حرفه آموزی و کار درمانی، زندان زنان و کانون اصلاح 

و تربیت استان بازدید کردند.
به  و  دیدار  زندانیان  با  نزدیک  به صورت  مسئولان  این  گزارش،  این  اساس  بر 
درخواست های آنها رسیدگی کردند و دستورات لازم برای حل مشکلات زندانیان در 

برخورداری از نهادهای ارفاقی صادر شد.
پیش ازاین در دهه کرامت نیز مسئولان قضایی استان دستور آزادی 45 نفر از زندانیان 

غیر امنیتی و واجد شرایط را صادر کردند.
از سال گذشته بیش از یک هزار و 500 نفر از زندانیان جرائم مالی، جرائم سبک و 

غیرخشن با استفاده از نهادهای ارفاقی آزاد شدند.
هفته اول تیرماه به نام هفته قوه قضاییه نام گذاری شده است؛ هفتم تیر 1360 سالروز 

شهادت آیت الله بهشتی و 72 تن از اعضای حزب جمهوری است.

به همت شورای توسعه فرهنگ قرآنی استان قم انجام شد؛ 
رونمایی از پوستر »من قرآن را دوست دارم«

پوستر طرح ملی »من قرآن را دوست دارم« ظهر روز سه شنبه در نشست شورای 
توسعه فرهنگ قرآنی استان قم با حضور آیت الله سید محمد سعیدی امام جمعه قم 

رونمایی شد. 
 به گزارش پایگاه خبری آستان مقدس حضرت معصومه علیها السلام، شورای 
توسعه فرهنگ قرآنی استان قم به ریاست آیت الله سید محمد سعیدی امام جمعه و 
نماینده ولی فقیه در استان قم، ظهر امروز در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت 

برگزار شد.
حجت الاسلام والمسلمین مرتضی شعبان زاده مدیرکل سازمان تبلیغات اسلامی 
استان قم با اشاره به ساماندهی خیرین حوزه قرآن و عترت کشور اظهار کرد: بر 
اساس مصوبه شورای عالی قرآن کریم اساسنامه انجمن خیرین قرآن و عترت با هدف 
سازمان دهی خیرین و فعالان فرهنگی این حوزه و ساماندهی موقوفات قرآنی و 
ترویج فرهنگ وقف با نیات قرآنی برای پشتیبانی همه جانبه از فعالیت های قرآنی 

به تصویب رسید.
وی افزود: باید اولویت های قرآنی مشخص شود و بر اساس اولویت ها برنامه ریزی 
شود که در حال حاضر تربیت نسل جوان قرآن آموز از مهمترین اولویت ها در زمینه 

فعالیت های قرآنی است.
در ادامه این نشست حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری مدیرکل اوقاف 
و امور خیریه استان قم با اشاره به برگزاری چهل و چهارمین دوره مسابقات سراسری 
قرآن کریم، گفت: ثبت نام این دوره از مسابقات نسبت به سال گذشته افزایش 3 
برابری داشته است و در مجموع 904 نفر نام نویسی کرده اند که از این تعداد 438 

آقا و 466 خانم هستند.
وی با بیان اینکه این مسابقات در نیمه دوم مردادماه برگزار خواهد شد، افزود: 
محورهای مسابقه عبارت از قرائت تحقیق و ترتیل، حفظ 10 جزء، 20 جزء و کل قرآن 
کریم تفسیر سوره مبارکه نور است که این دوره از مسابقات به صورت غیرحضوری 
برگزار می شود. اسکندری با بیان اینکه باید برای فعالیت های قرآنی منابع پایدار 
مردمی ایجاد کرد، افزود: بهترین منبع مردمی وقف است که متأسفانه در استان قم 

موقوفات قرآنی کمی وجود دارد و باید در این زمینه فرهنگ سازی شود.
در ادامه حجت الاسلام والمسلمین احمد مشرف مدیر مرکز قرآن و حدیث کریمه 
اهل بیت)س(  با اشاره به رونمایی از طرح من قرآن را دوست دارم همزمان با ولادت 
امام رضا علیه السلام، گفت: این طرح به منظور آموزش غیر حضوری روخوانی قرآن 
کریم با همکاری اعتاب مقدس ایران با محوریت آستان قدس رضوی دنبال شده 

است.
وی با بیان اینکه انس با قرآن با ارتباط و حضور در حرم اهل بیت )ع( باید دنبال 
شود، گفت: ثبت نام در طرح من قرآن را دوست دارم  و همچنین کلاس های آموزشی 
در بستر فضای مجازی اتفاق می افتد و نرم افزار منادی بالقرآن نیز برای این طرح 
طراحی شده است. مدیر مرکز قرآن و حدیث حرم بانوی کرامت در مورد برگزاری 
دوره های آموزش های این مرکز تصریح کرد: دوره های تابستانه مرکز قرآن و حدیث از 
این هفته و همچنین در دهه کرامت دوره های آموزش قرآن در بستر فضای مجازی به 

زبان انگلیسی نیز آغاز شده است.
در انتهای این نشست از پوستر طرح »من قرآن را دوست دارم« رونمایی شد و 
همچنین از علی حبیبی به عنوان فعال برتر قرآنی استان قم که در زمینه آموزش قرآن 

فعالیت داشته تقدیر به عمل آمد. 

 مسئول واحد روشنایی حرم مطهر بانوی کرامت خبرداد:

کاهش چشمگیر مصرف برق
 در حرم حضرت معصومه)س( 

لوستر  از 100  بیش  گفت:  کرامت  بانوی  مطهر  حرم  روشنایی  واحد  مسئول 
پرمصرف که پروژکتورهای 600 واتی داشتند از رده خارج و لوسترهایی با مصرف 
120 وات جایگزین آن شده است که در همین یک مورد نزدیک به 50 هزار وات در 
مصرف برق حرم صرفه جویی می شود و با توجه به وضعیت فعلی از روشنایی کمتری 

در حرم استفاده می کنیم. 
حمید نصیرزاده در رابطه با واحد روشنایی و لوسترهای حرم مطهر بانوی کرامت، 
اظهار کرد: حدود 5 هزار و 500 شعله لامپ در قالب 500 دستگاه لوستر بخش های 

مختلف حرم مطهر را روشن کرده که بیش از 95 درصد لامپ ها ال ای دی است.
وی افزود: فعالیت واحد ورشنایی در حرم حضرت معصومه)س( به سه دسته 
تنظیف لوسترها، تعمیر و نگهداری لوسترها و تعویض لامپ ها تقسیم می شود و یک 
بخش جانبی هم در واحد روشنایی وجود دارد که تعمیر لامپ های سوخته را انجام 
می دهد. مسئول واحد روشنایی حرم بانوی کرامت گفت: از دیگر فعالیت های واحد 
روشنایی نصب و جابجایی لوسترها و طراحی لوستر برای بخش های جدید حرم 
مطهر است و بعد از طراحی در بخش ساخت لوسترهای جدید هم خودمان اقدام به 

ساخت و تولید لوسترهای جدید می کنیم.
وی با بیان اینکه دو خادم رسمی و 20 خادم افتخاری کار تنظیف لوسترهای حرم را 
انجام می دهند، افزود: کار تنظیف لوسترهای هر بخش از یک هفته تا یک ماه بنابر 

موقعیت و اندازه لوسترها زمان می برد.
حضرت  مطهر  حرم  در  برق  اختراع  از  قبل  زمان  از  اینکه  بیان  با  نصیرزاده 
معصومه)س( لوسترهای شمع سوز وجود داشته است، گفت: قدمت این لوسترها 

به بیش از 100 سال می رسد که هنوز هم در برخی اماکن حرم مطهر نصب است.
وی با بیان اینکه از حدود 20 کشور دنیا از کشورهای اروپایی گرفته تا آسیایی و 
آفریقایی به حرم لوستر اهدا شده است، افزود: در سال های گذشته کتابی با عنوان 
چلچراق حرم فاطمی توسط واحد روشنایی حرم مطهر به چاپ رسید که  اطلسی 

از لوسترهای حرم مطهر و سابقه ای از روشنای حرم مطهر در آن بیان شده است.
مسئول واحد روشنایی حرم بانوی کرامت افزود: پس از تشکیل واحد روشنایی حرم 
به تدریج حرم در این زمینه خودکفا شده و همه کارهای روشنایی حرم مطهر در این 

واحد انجام می شود و هیچ نیازی به نیروی انسانی خارج از حرم وجود ندارد.  
از دغدغه های اصلی واحد روشنایی حرم مطهر صرفه  اینکه یکی  بیان  با  وی 
جویی در مصرف برق به خصوص در شرایط فعلی است، تصریح کرد: لوسترهای 
شبستان ها و دیگر بخش ها در زمانی که جلسات برگزار نمی شود به صورت حداقلی 
روشن می شود و برخی از لوسترها تنها در مراسمات ویژه مورد استفاده قرار می گیرد.
نصیرزاده با بیان اینکه تمامی لامپ های استفاده شده در حرم مطهر کم مصرف و 
بیش از 95 درصد لامپ ها ال ای دی 7 تا 9 وات است، افزود: در سال 1399 بیش 
از 100 دستگاه لوستر پرمصرف که پروژکتورهای 600 واتی داشتند از رده خارج 
و لوسترهایی با مصرف 120 وات جایگزین آن شده است که در همین یک مورد 

نزدیک به 50 هزار وات در مصرف برق حرم صرفه جویی می شود.
 

مدیرکل میراث فرهنگی  استان قم:

نخستین بوتیک هتل قم
 در دست احداث است

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: نخستین بوتیک 
هتل قم با حجم سرمایه گذاری 180 میلیارد ریال توسط بخش خصوصی در این 

استان در حال احداث است. 
علیرضا ارجمندی در بازدید از روند ساخت اولین هتل بوتیک استان در گفت و 
گویی اظهار کرد: این هتل بوتیک با بازسازی و تغییر کاربری بخشی از خانه تاریخی 

سلامتی ها توسط بخش خصوصی احداث می شود.
وی با بیان این که بخشی از خانه تاریخی سلامت های قم بازسازی و باقی آن تحت 
نظارت شورای فنی میراث فرهنگی قم به هتل بوتیک تبدیل می شود، افزود: این 
طرح، یک هزار و 793 متر مربع زیربنا دارد و برای 17 نفر اشتغال مستقیم ایجاد 
می کند. ارجمندی ادامه داد: آثار و خانه های تاریخی، میراث با ارزشی هستند که 
باید در صیانت از آنها تلاش کرد و یکی از راه های حراست و مقابله با از بین رفتن این 

آثار، مرمت، بازسازی و تغییر کاربری آنها است.
وی گفت: خاته سلامتی ها در سال 1384 به شماره 12544 در فهرست آثار ملی 
ایران به ثبت رسید و دارای ارزش تاریخی و فرهنگی بود که در سال 97 مالک، بدون 

استعلام از این اداره کل آن را تخریب کرده بود.

احتمال بروز خیز پنجم کرونا در هفته  های آتی مطرح شده و این در حالی است 
که 32 شهر ایران در وضعیت قرمز، 174 شهر در وضعیت نارنجی و 242 شهر در 
وضعیت زرد قرار دارند. برخی بروز موج جدید را همراه با شیوع نوع دلتا ویروس کرونا 

می دانند و این پرسه زدن کرونا پشت دروازه شهرهای کشور ادامه دارد.
خیز پنجم کرونا پشت دروازه  شهرها در انتظار است و احتمال این  که کشور در 
هفته  های آتی وارد این موج از کرونای جدید شود، دور از انتظار نیست. میزان 
سرایت پذیری ویروس کرونای هندی معروف به »دلتا« به دلیل جهش زیادی که 
دارد، 40 درصد بیشتر از گونه انگلیسی است. این احتمال در شرایطی مطرح 
می شود که تا روز هفتم تیر ماه، 4 میلیون و 424 هزار و 855 دوز واکسن کرونا در 
نوبت اول و یک میلیون و 379 هزار و 431 دوز نیز در نوبت دوم تزریق شده و مجموع 
واکسن  های تزریق شده در دوز تا هفت روز اول تابستان به 5 میلیون و 804 هزار 
و 286 دوز رسیده است. اهمیت آگاهی از  وضعیت کرونا در کشور باعث شده تا 
پژوهشگر ایرنا  در این باره با "عاطفه عابدینی" دبیر کمیته علمی کشوری کووید 19 
و  "سیما سادات لاری" سخنگوی وزارت بهداشت،  به گفت وگو بپردازد که شرح آن 

را در ادامه می خوانیم:
دلتا در حال قرمز کردن شهرها

گسترش ویروس کرونا از نوع جهش یافته دلتا در بسیاری از کشورها چالش 
تازه ای ایجاد کرده است. چالشی که در حال حاضر استان  های جنوب شرقی و 
جنوبی کشورمان را نیز گرفتار کرده در حال پیش روی به استان های مرکز کشور 
است. "عاطفه عابدینی" دبیر کمیته علمی کشوری کووید 19 درباره این نوع از 
ویروس جهش یافته به خبرنگار ایرنا گفت: ویروس جهش یافته کرونا از نوع دلتا برای 
اولین بار در هندوستان شناسایی شد و این نوع از کرونا، قدرت سرایت بیشتری 
نسبت به نوع انگلیسی و نوع ووهان دارد. البته تعداد بیماران بستری مبتلا به این 
نوع از کرونا یعنی نوع دلتا به نسبت نوع ووهان افزایش پیدا می کند و در حال حاضر 

این نوع از ویروس در 80 کشور مشاهده شده است.
وی ادامه داد: در بیماران مبتلا به ویروس کرونا شناسایی شده در ووهان، معمولا 
علایمی مانند گلو درد یا درگیری دستگاه تنفسی فوقانی مشاهده می شد، اما در 

نوع ویروس کرونا دلتا درگیری های گوارشی بیشتر دیده می شود.
دبیر کمیته علمی کشوری کووید 19 بیان کرد: تاکنون موضوع سرایت بیشتر 
نوع دلتا ویروس کرونا ثابت شده و منجر به افزایش موارد بستری نیز می شود. 
تاکنون دانشمندان در جهان بیش از 4000 جهش در ویروس کووید 19 شناسایی 
کرده اند. اغلب این جهش ها در اسپایک ویروس رخ می دهد و باعث بهبود اتصال 

ویروس به سلول های میزبان می شود.
افزایش موارد سرپایی کرونا مثبت

هرچند هنوز وضعیت بستری به علت ابتلا به کووید 19 چندان افزایشی نشده، 
اما روند موارد سرپایی مثبت کرونا در هفته گذشته روند افزایشی داشته و نسبت به 

هفته قبل تر حدود 4 درصد افزایش را نشان می دهد.
"سیما سادات لاری" سخنگوی وزارت بهداشت در این زمینه به خبرنگار ایرنا 
گفت: در استان های جنوبی و جنوب شرقی شاهد افزایش روند بیماری هستیم و 
این وضعیت در استان  هایی مانند بوشهر، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، کرمان 

و یزد قابل مشاهده است.
وی ادامه داد: با توجه به گرم تر شدن هوا، عدم رعایت پروتکل  های بهداشتی و 
همچنین عدم استفاده از ماسک، حضور بیشتر افراد در محیط سربسته و شیوع 
نوع جهش یافته ویروس کرونا، این روند افزایشی می تواند در هفته های آتی خیز 

جدیدی از بیماری را ایجاد کند.

سخنگوی وزارت بهداشت اظهار کرد: وضعیت بیماری در برخی استان ها پس از 
خیز چهارم کرونا در حال نزولی شدن بود، اما این روند نزولی متوقف شده و حتی 

در برخی استان ها اوج گرفته است و این زنگ خطری جدی محسوب می شود.
خیز جدید چسبیده به خیز چهارم

نکته مهم و قابل توجه خیز پنجم کرونا این است که به نظر می رسد بلافاصله پس 
از خروج از چهارم، امکان دارد که وارد خیز پنجم کرونا شویم. این در حالی است که 
در اولین هفته تیر ماه، 61 هزار و 293 بیمار سرپایی مثبت کرونا شناسایی شده و 
این میزان تقریبا برابر با تعداد بیماران شناسایی شده در چهارمین هفته اردیبهشت 
امسال بوده است. در واقع پس از کاهش تعداد بیماران سرپایی کرونا در هفته های 
آخر خرداد ماه، دوباره به روند صعودی بازگشتیم. هرچند روند بیماران بستری کرونا 
از هفته آخر خرداد ماه تا هفته اول تیر ماه روند خطی را طی کرده و در حدود 8 هزار 
و 410 نفر در هفته اول تیر ماه رسیده و روند فوتی ها نیز کاهش اندکی به نسبت 
اردیبهشت ماه داشته، ولی همین افزایش روند بیماران سرپایی کرونا می تواند زنگ 
خطری جدی برای هفته های پیش رو باشد و احتمال خیز پنجم کرونا را پر رنگ تر 

کند.
ادامه واکسیناسیون کرونا با وجود بد عهدی خارجی  ها

این در شرایطی است که روند واکسیناسیون با سرعت مناسبی پیش نمی رود و 
همان تاخیر دو هفته ای در واردات واکسن از چین و توقف واردات از هند و روسیه و 

سبد کوواکس، اختلال شدیدی در این فرآیند ایجاد کرد.
سعید نمکی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی درباره این بد عهدی  ها برای 
واردات واکسن کرونا گفت: ناگهان برخی از دوستان، واکسن را بر ما قطع کردند. 
دشمنان که جای خود دارد. گفتیم چرا قطع کردید؟ دوستان گفتند به دلیل شیوع 
بیماری در کشور خودمان، می خواهیم روزی 15 میلیون واکسیناسیون انجام 
بدهیم. گفتیم روزی 50 هزار واکسن در عالم رفاقت به ما بدهید. حتی روزی 50 
هزار واکسن هم به ما ندادند. چه کسی باید این مطلب را جبران کند؟ فقط تولید 

داخل می تواند آن را جبران کند.
نمکی بیان کرد:  مسیر قرارداد با دنیا را طی کرده و پیش پرداخت دادیم. مسیر 
کوواکس را هم پیش رفته و پیش پرداخت دادیم. تا امروز از 16.8 میلیون دوز واکسن 
که کوواکس به ما تعهد کرده، مقدار اندکی را ارسال کرده است. از هندی ها واکسن 
خریدیم، دادستان هند در فرودگاه دستور توقف داد. تعداد 60 میلیون واکسن با 
روسیه قرارداد بستیم که تا امروز یک میلیون دوز هم به ما ندادند. تعداد 20 میلیون 
واکسن از چین می خواهیم که تاکنون حدود 4 تا 5 میلیون را گرفتیم. هم زمان تولید 
داخلی را آغاز کردیم و دل به دریا زده و تمام پلتفرم های دنیا را تست کرده و راهی 
را رفتیم که باید در 20 سال طی کنیم. واکسنی که در ایران ساخته شده و ساخته 
می شود، کم عارضه ترین و موثرترین و بی خطرترین واکسنی است که می توان از آن 
اسم ببرید. هرچند در هفته آخر خرداد ماه 1400، خبر مجوز مصرف اضطراری 
واکسن کوو ایران برکت منتشر شد، اما هنوز این واکسن در فرآیند واکسیناسیون 
به افراد تزریق نشده است. واکسن دیگری که ممکن است به زودی مجوز مصرف 
اضطراری خود را در ایران دریافت کند، واکسن پاستوکووک تولید مشترک ایران و 

کوبا است. واکسنی که اتفاقا امیدواری های بسیاری به آن وجود دارد.
با این حال، اگر فرآیند واکسیناسیون در کشور تسریع نشود و زمان از دست برود 
و در عین حال اگر خیز پنجم کرونا از راه برسد، نظام سلامت زیر فشار آن فرسوده تر 
خواهد شد. وضعیت عجیب کرونا در ماه  های اخیر به سیاسی بازی  ها گره خورد 
و در ماه  های آتی هم در کش و قوس تغییر یا عدم تغییر مسوولان باید با خیز های 

جدید بیماری کووید 19 دست و پنجه نرم کند.

 احتمال بروز خیز پنجم کرونا دور از انتظار نیست ؛

پرسه کرونا دلتا پشت دروازه شهرها

اگر بگوییم کودک درست مانند یک طوطی؛ حتی گاهی 
بدون اینکه قصد و منظوری داشته باشد از رفتار و گفتار والدین 

تقلید می کند، سخن اشتباهی نگفته ایم.
رفتارهایی شبیه و یا خود عمل کتک زدن، ممکن است از 
آزادهنده  شکل  ولی  کند.  بروز  کودکان  در  دوسالگی  سن 
بروز  کودکان  برخی  در  حوالی 4سالگی  در  آن  نامناسب  و 
نسبتا  ضربات  تا  دارد  را  قدرت  این  کودک  وقتی  می کند. 
سنگینی بزند و از این قدرت برای تخلیه خشم خود نسبت 
به دیگران استفاده کند. در پی ضربه و کتک زدن به دیگران 
ممکن است پرتاب اشیاء و یا حتی آسیب زدن به خود مثل 
کشیدن موها هم باشد. همه این رفتارها نشان از این دارد که 
کودک ما برای تخلیه خشم و مواجهه با عصبانیت خود آموزش 
اشتباه دیده است. در این سن برای اصلاح رفتار کودک هنوز 
دیر نیست. پس اگر این مشکل را با کودک خود دارید؛ این 

مطلب مهارتی را از دست ندهید.
کودکان همان طوطی مقلد هستند

اگر بگوییم کودک درست مانند یک طوطی؛ حتی گاهی 
بدون اینکه قصد و منظوری داشته باشد از رفتار و گفتار والدین 
تقلید می کند، سخن اشتباهی نگفته ایم. والدین اولین الگوی 
بچه ها هستند و طبیعی است که اولین رفتارهای زندگی خود 

را از آنان یاد بگیرند.
بزرگترها اغلب والدین  به  با کتک زدن کودک  در مواجهه 
اظهار می کنند که: » در خانه ما کسی از این کارها نمی کند« 
و »نمی دانم از کی یاد گرفته است!« بله، احتمالا در خانه شما 
اعضای خانواده مرتب در حال کتک زدن یکدیگر نیستند. 
اما مجموعه ای از رفتارهای که در آن در مقابل چشم کودک 
اشیاء  حتی  و  دیگران  به  زدن  ضربه  با  را  خود  عصبانیت 
تخلیه کرده باشید، برای یاد گرفتن این رفتار و تعمیم آن به 

موقعیت های مشابه توسط کودکان کافیست.
موقعیتی را تصور کنید که هنگام غذا خوردن با همسرتان 
امروز در محل کار روز  مشغول صحبت هستید. همسرتان 
خوبی نداشته است و در حال صحبت از همکاری است که با 
او بگومگو داشته است. او ناگهان در حین گفتن جمله: » واقعا 
اعصابم از دستش خرده« لیوان کنار دستش را بلند کرده و با 
یک ضربه نسبتا آرام، روی زمین می کوبد. برای ما بزرگترها این 
یک تخلیه خشم عادی است که مخاطبی آن هم کسی خارج 
از خانه بوده است، پس نیاز نیست به آن واکنشی نشان بدهیم. 
اما کودک 4ساله و یا بزرگتر شما در همان لحظه این صحنه را 
به عنوان موقعیتی که می تواند با آن میزان عصبانیتش را نشان 
چنین  او  برای  ماجرا  خطی  یک  است.  کرده  ضبط  بدهد، 
است: » وقتی از کسی عصبانی هستم می توانم اشیاء را به 

زمین بکوبم«
موقعیت هایی که در آن الگوی بچه ها هستیم

بیایید یک موقعیت دیگر را هم با هم تصور کنیم. شما در 
حال پوشاندن لباس به فرزند خود هستید و کمی هم عجله 
دارید. اما شیطنت کودکتان گل کرده است و مدام از دستتان 
درمی رود. در نهایت شما عصبانی می شوید. اما چون می دانید 
عصبانیت  می گیرید  تصمیم  است  کودک  مقابلتان  طرف 

خود را با یک تنبیه کوچک نشان بدهید. مثلا دست کودک 
آرام به پشت دست او ضربه می زنید. در این  را می گیرید و 
حین اخم هم کرده اید. شما تصور می کنید که با یک تنبیه 
بی ضرر کودک را متوجه اشتباهش کرده اید. اما پیام این کار 
برای بچه شما این است: » مامان عصبانی شد و من را زد« 
پس از این به بعد توقع داشته باشید که کودک شما هم موقع 
عصبانیت اقدام به زدن دیگران کند. و از آنجایی که او به اندازه 
شما توانایی تشخیص این را ندارد که باید میزان عصبانیت و 
ضربه دستش را کنترل کند پس تعجبی ندارد که اگر یک باره 
و به خاطر عصبانی بودن، به صورت یک فرد غریبه و بزرگتر از 

خودش هم سیلی بزند.
 تکنیک تنفس عمیق

در حین اینکه الگوی رفتاری خود را در قبال کودک تصحیح 
بیاموزیم. به  او  به  باید راه های تخلیه خشم را هم  می کنیم 
که  داشت  توقع  هم  4ساله  کودک  از  حتی  نباید  هرحال 
هیچوقت عصبانی نشود. عصبانیت یک واکنش طبیعی در 
برابر ناکامی و رنج در هر سنی است. روش های تخلیه خشم 
برای کودکان بسیار متفاوت است. از تحرکات جسمی و بازی  
که باعث تخلیه انرژی می شود گرفته تا راهکارهایی در لحظه. 
راهکارهای در لحظه مثل اینکه از کودک بخواهیم به جای 
ضربه زدن به بقیه به یک بالشت ضربه بزند. البته این کار نباید 
به صورت یک رویه دربیاید. کودک باید به مرور یاد بگیرد که باید 
عصبانیت خود را کنترل کند و خشم خود را حتی روی اشیاء 

هم خالی نکند.
راهکار موثر دیگر اینکه یک شمع آماده کنیم و از کودک در 
موقع عصبانیت بخواهیم، برای فوت کردن شمع نفسش را 
از راه بینی جمع کند. این کار در واقع آموزش تنفس عمیق 
است که شاید نتوانیم به غیر از این مدلسازی ها نحوه صحیح 
آن را به کودک آموزش بدهیم. کشیدن نفس عمیق و خوردن 
عصبی  فضای  رفتن  بین  از  در  تاثیرمهمی  آب  لیوان  یک 

کودک دارد.
حرف زدن را جدی بگیریم

کودکانی که درباره احساسات خود صحبت می کنند روان 
بسیار سالمی دارند. کودک حتی ممکن است اسم دقیق 
احساس خود را بلد نباشد اما می تواند آن را توصیف کند و 
درباره اش صحبت کند. در مواقع عصبانیت بعد از منحرف 
او  روبه روی  دیگران  یا  خود  به  زدن  ضربه  از  کودک  کردن 
با  او بخواهید درباره احساسش در آن لحظه  از  و  بنشینید 
شما صحبت کند. این کار هم یک تخلیه روانی است و هم از 
این جهت به شما کمک می کند تا مواردی که کودکتان را آزار 

می دهد و احیانا از چشم شما پنهان است را متوجه بشوید.
به عنوان مثال وقتی با کودکتان صحبت می کننید ممکن 
است برای اولین بار بشنوید که: » اخه تو و بابا همش با هم 
که  می دهد  نشان  ساده  جمله  یک  این  می زنید«  حرف 
کودکتان از مورد توجه قرار نگرفتن ناراضی است. او دوست 
اما  باشد،  والدینش  صحبتهای  جریان  در  یا  مخاطب  دارد 
سرگرم  است  دیگری  کار  مشغول  او  اینکه  تصور  با  والدین 
صحبت خود شده اند. کودک از این بی توجهی دچار خشم و 
عصبانیت شده و به عنوان مثال این خشم چند دقیقه یا حتی 

ساعاتی دیگر بر سر یک جریان دیگر بروز پیدا کرده است.
پس از الان به بعد باید بدانید که وقتی را هم برای صحبت و 

توجه به کودکتان در نظر بگیرید.
جدی باشید و نادرستی کار را گوشزد کنید

درست است که برای اصلاح رفتارهای نامناسب کودکان 
باید از در صلح و دوستی وارد شد. اما تعیین مرز و شناساندن 
تفکیک می کنند هم  نادرست  از  را  کار درست  که  قوانینی 
اهمیت دارد. کودک باید بداند که ضربه و کتک زدن به دیگران 
و اشیاء کار نادرستی است. پس در هنگام بروز این رفتارها 
جدی باشید و قبل از همه چیز به او یادآوری کنید که کارش 

اشتباه و نادرست است.

کودکم دست بزن دارد!

 با بچه هایی که دیگران را می زنند چطور رفتار کنیم؟
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یک کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد:

ورود پول های پارک شده به بورس
 در ماه های آینده

از شفاف سازی های صورت گرفته در  بعد  بازار سرمایه گفت:  یک کارشناس 
خصوص کابینه دولت سیزدهم و از میانه مرداد ماه، شاهد ورود پول های پارک شده 

به این بازار خواهیم بود.
»سلمان نصیرزاده« به ریسک های تهدیدکننده معاملات بورس در تیر ماه تاکید 
کرد و گفت: بازار از اواسط خرداد ماه و از زمان شروع فعالیت دولت سیزدهم وارد 
فضای امنی از لحاظ تغییر و تحولات می شود و در فضایی قرار می گیرد که معاملات 

آن به سمت تعادل پیش خواهد رفت.
وی با بیان اینکه برنامه ها و نوع تفکر دولت جدید تنها ریسک تهدید کننده 
ای تلقی می شود که اکنون بازار از آن ترس و ابهام دارد، افزود: مباحث مهمی 
مانند نحوه تعاملات با غرب و موضوع برجام از مهمترین ابهامات موجود در بازار 
تلقی می شود که از آن به عنوان یکی از نکات حساس در زمینه آینده اقتصادی و 
سیاسی ایران یاد می شود، چراکه این موضوع می تواند تاثیرگذار بر رشد اقتصادی 
کشور باشد. نصیرزاده ادامه داد: نحوه تعیین وزرا به خصوص وزرای مرتبط با بازار 
سرمایه مانند وزیر نفت، وزیر اقتصاد و دارایی، وزارت صمت و حتی تعیین رییس 
بانک مرکزی و رییس سازمان بورس از جمله مواردی هستند که تفکر آنها در صنایع 
مختلف و سیاست های به کار گرفته شده می توانند بر روند بازار تاثیرگذار باشد، به 
طور حتم بعد از شفاف سازی های صورت گرفته در زمینه کابینه دولت سیزدهم 

شاهد ورود پول های پارک شده به این بازار خواهیم بود.
بازیایی اعتماد سهامداران برای ادامه معاملات بورس

اعتماد  بازیایی  اکنون در حال  بازار  اینکه  بیان  با  بازار سرمایه  این کارشناس 
پیش  براساس  گفت:  است،  سال ١4٠٠  در  بورس  معاملات  برای  سهامداران 
بینی های صورت گرفته و بررسی وضعیت حاکم در بازار به نظر می رسد شاخص 
بورس تا پایان سال بین کانال یک میلیون تا یک میلیون و ٥٠٠ هزار واحد در نوسان 
باشد. وی خاطرنشان کرد: بازار سرمایه در دوران مدیریت جدید به واسطه اقدامات 
انجام شده از سوی رییس سازمان بورس در حال اعتماد سازی است تا از فضای 
ترس دوری کند. نصیرزاده با بیان اینکه عوامل بنیادی بازار نشان دهنده آن است 
که بازار قوی تری را از این به بعد و تا پایان سال 1400 شاهد خواهیم بود، گفت: 
به طور حتم این بازار نسبت به سایر بازارهای موازی از شرایط بهتری برای سرمایه 

گذاری برخوردار است.
وجود خوش بینی ها نسبت به روند معاملات بورس

به گفته این کارشناس بازار سرمایه، اکنون خوش بینی هایی نسبت به روند 
معاملات بورس وجود دارد اما این به معنای آن نیست که سهامداران می توانند 

همانند سال گذشته بازدهی های کلانی را از این بازار کسب کنند.
وی با اشاره به اینکه شرایط فعلی بازار و شرکت ها نشان دهنده آن است که بازار از 
حالت نزولی و فرسایشی خود فاصله گرفته است و وارد فضایی متعادل در معاملات 
خود شده است، تاکید کرد: سهامداران برای سرمایه گذاری در این بازار بهتر است 
وضعیت سهام شرکت ها را به صورت جداگانه بررسی کنند و از سرمایه گذاری های 

عجولانه و بدون بررسی در این بازار خودداری کنند.
کمک به شفافیت معاملات بازار با عرضه محصولات در بورس کالا

نصیرزاده با بیان اینکه در صنایع داخلی عرضه محصولاتی مانند سیمان  یا 
دیگر محصولات مانند لاستیک و تایر در بورس کالا از جمله مسایلی هستند که 
می توانند کمک کننده به شفافیت بازار باشند، افزود: همچنین عرضه سنگ آهن 
و زنجیره فولاد در بورس کالا جزو نکاتی محسوب می شوند که سال ها به دنبال 
اجرای آن بودیم تا از این طریق قیمت ها شفاف شود، اکنون خوشبختانه در حال 
حرکت به این سمت هستیم. این کارشناس بازار سرمایه گفت: اگر درخصوص دیگر 
صنایع چنین اتفاقی رخ دهد و شاهد گستردگی عرضه ها و شفافیت در معاملات 

باشیم جریان نقدینگی پایدارتری وارد بازار سرمایه خواهد شد.
نیاز بازار سرمایه به ثبات در قوانین

وی تصریح کرد: وجود ثبات در قوانین و تحولاتی مانند برجام و رویکرد دولت 
جدید در زمینه مسایل اقتصادی از جمله مسایلی هستند که بازار سرمایه در سال 
١4٠٠ به آن نیاز دارد، هر چقدر ابهام موجود در مورد این مسایل کمتر شود بازار می 

تواند در معاملات خود به تعادل و ثبات بیشتری دست پیدا کند.
 

عضو هیات مدیره انجمن صنایع فرآورده های لبنی:

نرخ ۶۴۰۰ تومانی شیرخام موجب 
افزایش قیمت لبنیات می شود

رفتن  بالا  به  اشاره  با  لبنی  های  فرآورده  صنایع  انجمن  مدیره  هیات  عضو 
دستمزدها، افزایش قیمت مواد پتروشیمی و کرایه های حمل و نقل گفت: اگر قرار 
باشد قیمت شیرخام به حدود 6400 تومان برسد کف افزایش قیمت لبنیات 60 

درصد خواهد بود و در برخی محصولات نیز این افزایش بیشتر خواهد شد.
محمد فربد در گفت وگویی در پاسخ به این سوال که برخی افراد معتقدند رسیدن 
قیمت شیرخام به 6400 تومان دلیلی بر افزایش 70 درصدی قیمت لبنیات نیست 
و این افزایش قیمت محصولات لبنی مبنایی ندارد، گفت: دستمزدها از ابتدای 
سال بیش از 40 درصد رشد داشته و قیمت مواد پتروشیمی مورد مصرف در بسته 
بندی محصول هم از آذرماه سال گذشته افزایش حداقل 70 درصدی داشته است. 
از طرفی هزینه حمل و نقل کالا نیز بالا رفته است و اگر قرار باشد قیمت شیر هم بالا 
رود طبیعتا شاهد نتایج آن در محصول نهایی خواهیم بود. ضمن اینکه به نقدینگی 

بیشتری نیاز خواهیم داشت و هزینه مالی هم رشد می کند.
وی ادامه داد: دامداران به دلیل خشکسالی و مشکلاتی که در تامین علوفه دارند 
از قیمت های جاری شیر انتقاد کردند که البته حق با آنها است و بایستی قیمت ها 
اصلاح شود. اما به عنوان صنعت لبنیات معتقدیم اگر قرار باشد قیمت شیرخام به 
حدود 6400 تومان برسد کف افزایش قیمت لبنیات 60 درصد خواهد بود و در 

برخی محصولات نیز این افزایش بیشتر خواهد شد.
عضو هیات مدیره انجمن صنایع فرآورده های لبنی اضافه کرد: برای مثال در 
شیر کیسه ای رشد قیمت 75 درصد خواهد شد به دلیل اینکه نقش ماده اولیه 
در این محصول بیش از سایر محصولات است.  در شیر بطری و پنیر یواف رشد 

60 درصدی و در ماست ها نیز بیش از محصولات دیگر شاهد رشد خواهیم بود.
وی تصریح کرد: بایستی دولت اجازه دهد که نظام عرضه و تقاضا بر بازار حاکم 
شود. با آزاد سازی قیمت نیز بین شرکت های لبنی که تعداد آنها در بازار به بیش از 
400 شرکت می رسد، رقابت شکل خواهد گرفت و در نتیجه به نفع مصرف کننده 
خواهد بود. برای مثال قیمت کره 100 گرمی باید 12 هزارتومان باشد ولی در حال 
حاضر در بازار برای فروش بیشتر رقابت بین تولیدکنندگان شکل گرفته و با قیمت 
10 هزارتومان به فروش می رسد و حتی برخی  مواقع با قیمت کمتری هم به فروش 

رسیده است.
فربد در ادامه گفت: افزایش قیمت شیرخام به 6400 تومان یکی از گزینه های 

ستاد تنظیم بازار بود که هنوز تصویب نشده است.
به گفته وی اگر قیمت ها بالا رود احتمالا با کاهش 30 درصدی  مصرف لبنیات 
لبنیات کمتری  مردم  اگر  و  ندارند  توان خرید  زیرا مردم  مواجه خواهیم شد، 
خریداری کنند ضربه بزرگی به سلامت مردم و صنعت لبنیات و دامداری خواهد 

خورد.
عضو هیات مدیره انجمن صنایع فرآورده های لبنی در پایان گفت: نکته حائز 
اهمیت این است که در جریان بررسی قیمت 10 قلم کالای لبنی در سال گذشته 
سازمان حمایت قیمت 4150 تومان را ملاک قیمت گذاری قرار داد که چند 
روز بعد قیمت هرکیلو شیرخام 4500 تومان مصوب شد.  در حالیکه در قیمت 

محصولات تجدید نظر نشد.
 بنابراین از منظر صنعت لبنی، شیرخام در صورت رسیدن به قیمت 6400 تومان 
رشد 54 درصدی را تجربه می کند و با عنایت به نقش 65 درصدی آن در قیمت 
تمام شده فقط از این ناحیه 35 درصد بر قیمت تمام شده محصولات می افزاید. 
ضمن اینکه بین قیمت های تمام شده واقعی و آنچه که سازمان حمایت مورد تائید 
قرار می دهد همواره فاصله ای وجود دارد. همچنین لازم است بگوییم که حاشیه 
سود صنعت لبنیات در سال  1399  براساس اطلاعات منتشره در سازمان بورس 

کمتر از 4 درصد بوده در حالیکه سود قانونی 17درصد  است.

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: نگاه مثبت رییس جمهوری منتخب به بازار 
سرمایه، بهبود شفافیت شرکت ها با انتشار صورت های مالی و تثبیت نرخ ارز باعث 

رشد جذابیت معاملات بورس و افزایش امیدواری به رشد بورس شده است.
معاملات بورس که از هفته گذشته و با اعلام نتیجه انتخابات ریاست جمهوری بر 
مدار صعودی قرار گرفت روزهای امیدوار کننده ای را در این بازار ایجاد و زمینه ورود 

دوباره نقدینگی به این بازار را فراهم کرده است.
اکثر کارشناسان ایجاد چنین روندی را در بازار، نگاه مثبت دولت سیزدهم به 
این بازار و صحبت های مطرح شده از سوی مشاوران احتمالی رییس جمهوری 

منتخب در جهت حمایت از این بازار عنوان کرده اند.
نظرات مطرح شده از سوی فعالان حاضر در بازار سرمایه در زمینه معاملات بازار 
سرمایه حاکی از آن است که در وضعیت فعلی خطر چندانی معاملات این بازار را 
تهدید نمی کند و حتی نتیجه برجام هم نمی توان چندان تاثیر بلندمدتی را در 

این بازار ایجاد کند.
اکنون تنها موضوعی که می تواند معاملات این بازار را تحت شعاع قرار دهد، 
اعضای کابینه دولت سیزدهم است که همین امر تا حدودی برخی از سهامداران را 
دچار شک و نگرانی برای ورود سرمایه هایشان به این بازار کرده است، این موضوع 
بارها از سوی کارشناسان مطرح شده است به طور حتم و با تعیین نهایی اعضای 

کابینه می توان روزهایی بهتر از روند فعلی معاملات را در بازار شاهد باشیم.
رویکردهای حمایتی دولت سیزدهم از معاملات بازار سرمایه 

»محسن علیزاه« رویکردهای حمایتی دولت سیزدهم در خصوص بازار سرمایه 
را یکی از مهمترین موضوعات موثر در بازگشت شاخص بورس به مدار صعودی 
اعلام کرد و افزود: صحبت مطرح شده از سوی رییس جمهوری منتخب مبنی 
بر اینکه نگاه های موجود به بازار سرمایه مشابه قلک نیست و متضررین این بازار 
باید ضرر خود را فقط از طریق همین بازار پس بگیرند توانست امید دوباره ای را 

به این بازار بازگرداند. وی به مباحث مطرح شده در مناظره ها در زمینه تقویت 
صندوق تثبیت بازار سرمایه اشاره کرد و افزود: ارائه چنین مواردی توسط رییس 
جمهوری منتخب از جمله مسایلی بود که مردم را متوجه رویکرد حمایتی دولت 
از بازار کرد، این موضوع باعث کمرنگ شدن تنش های موجود در این بازار و ایجاد 
ارامش در معاملات بورس شد. علیزاده به دیگر عامل تاثیرگذار در بازگشت رشد به 
معاملات بورس اشاره کرد و گفت: اقدامات انجام شده از سوی سازمان بورس از 
جمله عوامل موثر در ایجاد روند صعودی معاملات بورس بود که این موضوع سبب 

بازگرداندن بخشی از اعتماد از دست رفته مردم به این بازار شد.  
عضو ناظر مجلس در شورای عالی بورس تاکید کرد: انتشار صورت های مالی 
از سوی سازمان بورس جزو اقدامات مهم سازمان بورس بود که به دنبال آن باقی 
شرکت ها این اقدام را اجرایی کردند، این اتفاق در بازگشت اعتما به سهامداران و 

ایجاد روند صعودی معاملات بورس بی تاثیر نبوده است.
وی دیگر عامل تاثیرگذار در ایجاد رشد در معاملات بورس را افزایش جزیی نرخ 
دلار در بازار اعلام کرد و گفت: اکنون در بازار این پیش بینی وجود دارد که در آینده 
نزدیک شاهد رویکرد حمایت بیشتر از بخش تولید باشیم که این موضوع می تواند 

کمک کننده در بخش تولید و به مراتب رونق بازار سرمایه  باشد.
به گفته علیزاده، این مسایل در کنار یکدیگر باعث شد تا دوباره حرکت رو به جلو 
و منطقی بازار سرمایه شکل بگیرد که امیدواریم این روند در بازار ادامه داشته باشد.
عضو ناظر مجلس در شورای عالی بورس افزود: خوشبختانه در این دوره از 
انتخابات همه نامزدها توجه و تمرکز خاصی به بازار سرمایه داشتند و به نوعی بازار 

سرمایه از حاشیه مناظره ها تبدیل به متن اصلی مناظره ها شده بود.
حمایت از بازار سرمایه مهمترین بحث کابینه دولت سیزدهم

وی ادامه داد: به طور حتم هر یک از کاندیداها انتخاب می شدند تلاش می 
کردند تا در دوران ریاست جمهوری خود هر چه زودتر این بخش از بازار مالی که 

افراد زیادی درگیر آن هستند را سر و سامان ببخشند.
عضو ناظر مجلس در شورای عالی بورس تاکید کرد: این امید را می توان داشت 
که در آینده نزدیک و با آغاز به کار دولت سیزدهم حمایت از بازار سرمایه جزو 

مهمترین مباحث کابینه دولت سیزدهم قرار بگیرد.

عضو ناظر مجلس در شورای عالی بورس اعلام کرد:

عوامل تاثیرگذار در رونق معاملات بورس

آگهی فقدان سند مالکیت
با  علی مداحی برابر وکالتنامه 34755-1399/10/15 دفتر 67 قم 
ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند مالکیت دفترچه ای 
سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک 2272/18/104 اصلی واقع در بخش 
ثبت 33836 بشماره سریال  ثبت قم در صفحه 180 دفتر 197 ذیل   2
808994 بنام حبیب اله داود آبادی صادره و تسلیم شده که علی مداحی 
از طرف ورثه نامبرده اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود 
گردیده، لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون 
ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود 
پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و 

رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد 

شد.)م الف 14149(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم شهرزاد سادات ناظم زاده اصالتا و وکالتا طی وکالت شماره 84375-
06/12/1399 و 88409- 11/12/1399 دفتر 28 قم بوکالت از طرف 
نگین السادات ناظم زاده و معصومه لاجوردی با ارائه یک برگ استشهاد شهود 
مصدق تقاضای سند المثنی نموده و اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ 
پلاک 351 فرعی از 10933 و 10934 اصلی بخش یک ثبت قم که در 

صفحه 31 دفتر 379 بنام سید کمال الدین میرآقا ثبت و صادر شده و 
سپس مع الواسطه طی سند 26778-09/07/1387 دفتر 28 قم به 

شهرزاد سادات ناظم زاده و نگین السادات ناظم زاده و معصومه لاجوردی هر 
یک نسبت به دو دانگ انتقال قطعی شده بعلت سهل انگاری مفقود گردیده 
است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت 
در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 14149(
رضا حسینخانی-سرپرست ثبت منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 
دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
به  مربوط   140060330002002500 شماره  1-رأی 
پرونده کلاسه 1399114430002001904 مربوط به رقیه 
بخشی فرزند علی ظفر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 90مترمربع باستثناء ثمنیه 
اعیانی پلاک شماره فرعی از 1939اصلی که طبق بخشنامه 
سازمان به پلاک 1939/705 اصلی تبدیل شده واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 
مع الواسطه از سعید شاه حسینی صفحه 297 دفتر 470)م 

الف10289(
به  مربوط   139960330002022187 شماره  2-رأی 
پرونده کلاسه 1399114430002001407 مربوط به بهرام 
علیان فرزند سبزعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 108مترمربع پلاک شماره 
از 2185 و 2186 اصلی که طبق بخشنامه سازمان  فرعی 
به پلاک 2186 اصلی تبدیل شده است واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 
الواسطه از رحیم زند طی سند قطعی شماره 72158 مورخ 

67/12/28 دفترخانه 3 قم)م الف10290(
به  مربوط   140060330002003044 شماره  3-رأی 
پرونده کلاسه 1399114430002001995 مربوط به تاجی 
مرادی فرزند حسن جان درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
پلاک  مساحت 120مترمربع  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که 
شماره فرعی از 2181اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث 

سیدمحمد رضویان)م الف10291(
مربوط   140060330002002570 شماره  -4رأی   
مربوط   1399114430002000838 کلاسه  پرونده  به 
از  درقسمتی  سعیدالله  فرزند  اقامحمدی  سلیمان  به 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
124/47مترمربع پلاک شماره فرعی از 2214 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 
طی سند قطعی بمقدار 110 مترمربع صفحه 54 دفتر 514 
و مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اعظم شوکت 
بمقدار 14/47 مترمربع صفحه 54 دفتر 514)م الف10292(
5-رأی شماره 140060330002002312 مربوط به پرونده 
شکراله  به  مربوط   1399114430002002324 کلاسه 
عرفانی زاده فرزند ابوالفتح درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 80/23مترمربع پلاک 

شماره فرعی از 1974 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مهدی 

شاکری)م الف10293(
به  مربوط   139960330002022234 شماره  6-رأی 
به  مربوط   1397114430002000416 کلاسه  پرونده 
معصومه رنج بران فرزند عین اله درقسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 64مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2309/7اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

وراث محمد جعفری صفحه 589 دفتر 250)م الف10294(
به  مربوط   140060330002001493 شماره  7-رأی 
به  مربوط   1399114430002001019 کلاسه  پرونده 
ناصر اله مرادی فرزند منصور درقسمتی از سه دانگ مشاع از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
واقع  از 1833اصلی  فرعی  شماره  پلاک  164/55مترمربع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از مریم سلمانی قشلاقی و سیدحسین 

شریفی صفحه 256 دفتر 19)م الف10295(
به  مربوط   140060330002001495 شماره  8-رأی 
پرونده کلاسه 1399114430002001245 مربوط به مجید 
جمالی به جو فرزند رمضان درقسمتی از سه دانگ مشاع از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
واقع  از 1833اصلی  فرعی  شماره  پلاک  164/55مترمربع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از مریم سلمانی قشلاقی و سیدحسین 

شریفی صفحه 256 دفتر 19)م الف10296(
به  مربوط   139960330002020593 شماره  رأی   -9
پرونده کلاسه 1399114430002000258 مربوط به علی 
قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی  حیدرقلی  فرزند  پور  حسین 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 86/45مترمربع 
پلاک شماره فرعی از باقیمانده 1891/1اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 
183)م  دفتر   485 صفحه  فلاحیان  اسداله  از  الواسطه  مع 

الف10297(
به  مربوط   140060330002002568 شماره  10-رأی 
پرونده کلاسه 1399114430002000113 مربوط به سید 
از ششدانگ قطعه  آقاگل درقسمتی  محمد حسینی فرزند 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 63/40مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2280اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 
وراث حسینعلی بیوک نژاد طی سند قطعی شماره 63630 

مورخ 47/1/26)م الف10298(

به  مربوط   140060330002003032 شماره  11-رأی 
پرونده کلاسه 1399114430002001195 مربوط به فاضل 
اسدی فرزند شعبانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 73/50مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2640اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از زهره 
عبداللهی طی سند قطعی شماره 17942 مورخ 94/4/15 

دفترخانه 40 قم)م الف10323(
به  مربوط   140060330002001924 شماره  12-رأی 
به  مربوط   1399114430002000297 کلاسه  پرونده 
ابراهیم آقانوری فرزند مصطفی  درقسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 76/60 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2280اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

حسینعلی بیوک نژاد)م الف10324(
به  مربوط   139960330002022249 شماره  13-رأی 
به  مربوط   1399114430002001477 کلاسه  پرونده 
محمدرضا باغبان فرزند احمد  درقسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 11مترمربع پلاک 
شماره 1 فرعی از 2541اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از صفرعلی 

کارگر شریف آبادی صفحه 481 دفتر 211)م الف10325(
به  مربوط   140060330002002476 شماره  14-رأی 
پرونده کلاسه 1399114430002001083 مربوط به عوض 
شیرزاد فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 106/60مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2100اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از صحبت 
مورخ 85/12/17  شماره 93947  قطعی  سند  طی  آزادی 

دفترخانه 5 قم)م الف10327(
به  مربوط   140060330002002037 شماره  15-رأی 
پرونده کلاسه 1399114430002000785 مربوط به علی 
از دو دانگ  اله درقسمتی  اکبر سلطانی پشوتن فرزند عین 
مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 169/10مترمربع پلاک شماره فرعی از 2180اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
و خریداری مع الواسطه از فخری السادات آقایی صفحه 550 

دفتر 18)م الف10328(
به  مربوط   140060330002002036 شماره  16-رأی 
به  مربوط   1399114430002000784 کلاسه  پرونده 
ابوالفضل سلطانی بشوتن فرزند عین اله درقسمتی از دودانگ 
مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 

مساحت 169/10مترمربع پلاک شماره فرعی از 2180اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
و خریداری مع الواسطه از فخری السادات آقایی صفحه 550 

دفتر 18)م الف10329(
به  مربوط   140060330002002038 شماره  17-رأی 
پرونده کلاسه 1399114430002000786 مربوط به علی 
اصغر سلطانی پشوتن فرزند عین اله درقسمتی از دو دانگ 
مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 169/10مترمربع پلاک شماره فرعی از 2180اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
و خریداری مع الواسطه از فخری السادات آقایی صفحه 550 

دفتر 18)م الف10330(
به  مربوط   140060330002001172 شماره  18-رأی 
پرونده کلاسه 1399114430002000295 مربوط به حسن 
پیل افکن فرزند عزیزعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 50/82مترمربع پلاک 
ثبت  حوزه  بخش  قم  در  واقع  از 2280اصلی  فرعی  شماره 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

حسینعلی بیوک نژاد)م الف10331(
به  مربوط   139960330002020345 شماره  19-رأی 
به  مربوط   1391114430002005385 کلاسه  پرونده 
سیدنوراله روشنائی فرزند سید اسداله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 95مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1980اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

اپیکعلی احمدی 149 دفتر 5)م الف10332(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از 
نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت 
به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره 
ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 
مراجعه  از  مانع  قانون مذکور  براساس  است که صدور سند 

متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و سایه(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۰/۰3/۲4 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱4۰۰/۰4/۰۹
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد 
منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه جعفریه تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده 

اند.
زهرا  به  مربوط   1399114430005000004 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330005000033 شماره  1-رای 
اسکندری فرزند قاسم در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 239/90 مترمربع پلاک شماره فرعی از 55 اصلی واقع در 

قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیدمحمود موسوی )م الف10317(
2-رای شماره 140060330005000051 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430005000018 مربوط به علی اصغر 
باستان فرزند محمدحسین در قسمتی از/ ششدانگ دامداری به مساحت 3995مترمربع از پلاک شماره 392 فرعی از 58 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی/سند رسمی شماره 11309-1394/07/30 دفتر 96 

قم)م الف10318(
3-رای شماره 140060330005000026 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430005000033 مربوط به علی اکبر 
رضازاده سقائی فرزند مهدی در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 296/40 مترمربع پلاک شماره 95 فرعی از 55 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی مع الواسطه از احمد مرادبگلو )م الف10319(
4-رای شماره 140060330005000012 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430005000072 مربوط به شهرزاد 
رضائی فرزند حسن در قسمتی از/ ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 121/41 مترمربع پلاک 

شماره فرعی از 34 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی از مهدی رضایی )م الف10320(

5- رای شماره 140060330005000031 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430005000034 مربوط به مرتضی 
رستمی فرزند محمدحسین در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 95/30 مترمربع از پلاک شماره 31 فرعی از 55 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی مع الواسطه از احمد محمدی )م الف10322(. 
به فرهاد  پرونده کلاسه 1398114430005000073 مربوط  به  6-رای شماره 139960330005000279 مربوط 
شهریاری فرزند داود در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 152 مترمربع پلاک شماره فرعی از 55 اصلی واقع در قم 

بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی مع الواسطه از قنبر محمدی)م الف10322(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه جعفریه تسلیم و رسید آن 
را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و سایه(
تاریخ انتشار اول: ۱4۰۰/۰3/۲4  
تاریخ انتشار دوم: ۱4۰۰/۰4/۰۹
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی



چهار شنبه نهم تیرماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65300
ورزشی

تیم ملی فوتبال فرانسه در مرحله یک هشتم نهایی جام ملت های اروپا مقابل تیم 
سوئیس در ضربات پنالتی شکست خورد و از گردونه مسابقات حذف شد تا دومین 

شگفتی جام پس از حذف هلند رقم بخورد.
برپایه این گزارش ، تیم های فرانسه و سوئیس از ساعت 23:30 دقیقه دوشنبه 
شب در چارچوب مرحله یک هشتم نهایی رقابت های جام ملت های اروپا در شهر 
بخارست رومانی به مصاف یکدیگر رفتند که در پایان تیم سوئیس موفق شد در 
ضربات پنالتی با نتیجه 5-4 از سد حریف خود بگذرد و دست به کار بزرگی بزند. 

این مسابقه در 120 دقیقه با نتیجه مساوی سه بر سه به اتمام رسیده بود.
نیمه نخست این مسابقه فقط یک گل داشت و زننده آن گل هم کسی نبود جز 
هریس سفروویچ. مهاجم بلند بالای سوئیس ارسال از سمت چپ استیون زوبر را 
در دقیقه 15 به تور هوگو لوریس چسباند و نیمه نخست را به سود تیم ولادیمیر 

پتکوویچ تمام کرد.
در نیمه دوم فرانسه تغییراتی را در ترکیب و آرایش خود به وجود آورد اما این 
سوئیس بود که در دقیقه 55 به پنالتی رسید ولی این پنالتی با مهار زیبای هوگو 
لوریس روی ضربه ریکاردو رودریگز همراه شد و خروس ها با روحیه ای که از این 
سیو گرفتند کامبک فوق العاده ای به بازی داشتند. کریم بنزما در متن این بازگشت 
بود و موفق شد در 2 دقیقه و حدفاصل دقایق 57 تا 59 2 گل به ثمر برساند و 
قهرمان جهان را پیش بیاندازد. در دقیقه 75 پول پوگبا با یک شوت سرکش و غیر 
قابل مهار فاصله را 2 برابر کرد و تیم دیدیه دشام را در آستانه پیروزی قرار داد اما 

این پایان ماجرا نبود.
هریس سفروویچ با یک ضربه سر دیگر و این بار از روی ارسالی که از سمت راست 
صورت گرفت فلاصله را به حداقل رساند و خودش را در جام سه گله کرد. تلاش 

تیم سفیدپوش برای رسیدن به گل سوم بیش از پیش شد و در دقیقه 90 ماریو 
گاورانوویچ، بازیکن تعویضی سوئیس کار را با یک شوت فوق العاده به تساوی سه بر 
سه رساند تا سناریوی بازی کرواسی و اسپانیا در 90 دقیقه عینا تکرار و همه چیز به 

2 وقت اضافه 15 دقیقه ای کشیده شود.
در 15 دقیقه نخست شاهد اتفاق خاصی نبودیم و گلی رد و بدل نشد. در نیمه 
دوم اوقات اضافه هم ماجرا به همین منوال سپری شد. فرانسه حملات جسته 
گریخته ای را طراحی کرد ولی هیچکدام ثمری نداشت. سوئیس هم با اضافه 
کردن یک مدافع در پی حفظ نتیجه بود که به هدف خود رسید و سرنوشت این 

مسابقه جذاب به ضربات پنالتی کشیده شد.
پنالتی اول را گاورانوویچ برای سوئیس زد که این ضربه بر خلاف جهت حرکت 
لوریس به گل تبدیل شد. در سوی مقابل پول پوگبا زننده اولین پنالتی نایب 
قهرمان یورو 2016 بود که ضربه ستاره منچستریونایتد به زیبایی با ارتفاع بالا و 
بر خلاف جهت حرمت یان سومر به تور چسبید تا همه چیز در ضربات پنالتی 
پنالتی دوم  بازیکن تعویضی سوئیس زننده  فابین شار، دیگر  آغاز شود.  برابر 
سفیدپوشان بود و موفق شد توپ و لوریس را به 2 جهت مختلف بفرستد و تیمش 
را پیش بیندازد. اولیویه ژیرو، ستاره کهنه کار فرانسه برای به تساوی کشانده بازی 

پشت توپ قرار گرفت و به راحتی نتیجه را 2-2 کرد.
مانوئل آکانجی، مدافع تیم دورتموند سومین بازیکن سوئیس بود که برای زدن 
پنالتی آماده شد. ضربه این بازیکن هم با یک مکث به کنج دروازه رفت و لوریس 
موفق به مهار آن نشد. مارکوس تورام جوان و تعویضی، سومین پنالتی زن تیم 
دشان بود. ضربه این بازیکنم هم تبدیل به گل شد ولی یان زومر، برای اولین بار 
جهت توپ را تشخیص داد. روبن وارگاس برای زدن پنالتی چهارم سوئیس آمد. 
ضربه این بازیکن راست پا با وجود حرکت خوب لوریس و برخورد توپ با دستش 
به تور چسبید و سوئیس بازهم از حریف خود پیش افتاد. پرسنل کیمپمبه، مدافع 
فرانسه برای به کشاندن کار پشت توپ قرار گرفت. ضربه این بازیکن با وجود حرکت 

خوب گلر سوئیس به گل تبدیل شد و نتیجه 4-4 مساوی شد.
آدمیر مهمدی، بازیکن باتجربه سوئیس زننده پنالتی پنجم تیم پتکوویچ بود. 
شماره 18 سوئیس به خوبی توپ را وارد دروازه فرانسه کرد تا نهمین پنالتی در 
ضیافت پنالتی ها وارد دروازه شود. کیلیان امباپه برا زدن پنالتی دهم آماده شد. 
ضربه این فوق ستاره سوئیسی به وسیله یان زومر مهار شد و سوئیس با شکست 
به دور یک چهارم نهایی صعود کرد و دومین  پنالتی  5-4 فرانسه در ضربات 

شگفتی بزرگ جام را خلق کرد.
سوئیس بعد از 67 سال موفق شد به دور یک چهارم نهایی یک جام معتبر صعود 
کند و قهرمان جام جهانی 2018 و فینالیست یورو 2016 را خیلی زود از گردونه 

مسابقات حذف کند.

قهرمان جهان حذف شد؛

تاریخ سازی سوئیس و خلق شگفتی دوم  سریال تغییر سرمربی در تراکتور مدل زنوزی دو رقمی شد؛

 ثبات حلقه مفقوده پرشورها

فوتبال تراکتور از زمان روی کار آمدن محمدرضا زنوزی به عنوان مالک این باشگاه، 
یکی از پرچمداران تغییر در کادرفنی بین تیم های لیگ برتری بوده و مانند مدیران 
پرتعدادی که در این سه فصل روی صندلی مدیریت تراکتور نشسته اند، کمتر مربی ای 

هم روی نیمکت این تیم در نوار ثبات قرار گرفته است.
محمدرضا زنوزی در این سه فصل برای رساندن تراکتور به موفقیت مبالغ سنگینی 
را برای جذب مربی و بازیکن تقبل کرده اما عایدی وی و این تیم ریشه دار از این همه 
هزینه، چیزی جز کسب یک جام حذفی و صعود به مرحله یک هشتم نهایی فصل 
2021 لیگ قهرمانان نبوده است. البته بدهی های کلان به بازیکنان و مربیان مختلف 

خارجی را هم می توان جزو مصائب هواداران و مالک تراکتور در این دوره برشمرد. 
روزدوشنبه  فیروز کریمی به عنوان دهمین سرمربی دوران مالکیت زنوزی جانشین 
رسول خطیبی شد و بر همین اساس نگاهی کلی به تغییر و تحولات و عملکرد مربیانی 

سه فصل اخیر تراکتور، می اندازیم.
وقتی تراکتور مدعی قهرمانی با سرشناس های اروپایی به سهمیه آسیا نرسید

در همان اولین سال حضور مالک جدید تراکتور در باشگاه، دو مربی سرشناس 
اما خارج از گود اروپایی یعنی جان توشاک ولزی و جرج لیکنز بلژیکی روی نیمکت 
قرمز پوشان تبریزی نشستند و حدفاصل فعالیت این دو مربی در محبوب ترین تیم 
غرب کشورمان، محمد تقوی هم اولین و آخرین دوران سرمربیگری اش در فوتبال 
را تجربه کرد اما در نهایت تراکتوری که تا هفته  بیست و پنجم جزو مدعیان قهرمانی 
لیگ هجدهم بود، در شش هفته پایانی تنها سه امتیاز کسب کرد و با ایستادن در رتبه 
پنجم و اختلاف 9 امتیازی با پرسپولیس قهرمان آن لیگ، حتی نتوانست سهمیه آسیا 

را به دست آورد.
شروع خوب افندی به روزهای کابوس وار تبدیل شد

زنوزی و تیم مدیریتی تراکتور پیش از شروع لیگ نوزدهم دست به انتخاب یک گزینه 
جذاب برای طرفداران زدند. مصطفی دنیزلی ترک تبار که با توجه به هم زبان بودن 
خود و سابقه نسبتا درخشانش در فوتبال کشورمان، مورد استقبال گسترده پرشورها 
قرار گرفت اما وی هم به دلایل مختلف بیشتر از 13 بازی روی نیمکت این تیم دوام 
نیاورد و در این مدت آمار 7 برد، سه تساوی، سه شکست، 13 گل زده، 9 گل خورده 

و 24 امتیاز را ثبت کرد.
افندی)لقب دنیزلی( برخلاف شروع خوب خود با تراکتور، کسب 17 امتیاز در هفت 
دیدار اول و رساندن تراکتور به مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی فصل 1398-99، 
در چهار بازی بعدی   لیگ برتری اش مغلوب صنعت نفت با هدایت دراگان اسکوچیچ، 
استقلال مدل استراماچونی و سپاهان امیر قلعه نویی شد و حتی برابر شاهین بوشهر 
قعرنشین هم در ورزشگاه یادگار امام به تساوی بدون گل رضایت داد تا خیلی زود با 

تبریزی ها خداحافظی کند.
رونمایی از بهترین سرمربی دوران زنوزی

پس از شکست دو بر صفر و عجیب تراکتور مقابل دیگر تیم تحت هدایت محمدرضا 
زنوزی یعنی ماشین سازی در دیدار رفت لیگ نوزدهم، احد شیخ لاری که به شکل 
موقت جانشین دنیزلی شده بود، جای خود را به کمک مربی دیگر تیم تبریزی یعنی 

ساکت الهامی داد.
در واقع قرار بود الهامی هم که تا قبل از آن بیشتر به عنوان یک دستیار در فوتبال 
کشورمان فعالیت می کرد، به شکل موقت هدایت سرخ پوشان تبریزی را برعهده 
بگیرد تا در پایان دور رفت لیگ نوزدهم، گزینه جدید و سرشناس تری توسط مالک و 
مدیرعامل باشگاه، سرمربی جدید تراکتور شود اما نتایج خوب الهامی تا قبل از شیوع 
ویروس کرونا، سند ابقای وی تا پایان فصل را امضاء کرد تا ساکت پرهیاهو در این سه 

فصل به موفق ترین و بادوام ترین سرمربی این تیم لقب بگیرد.
این مربی در یکی از مهم ترین تجربه های دوران کاری خود با تراکتور به آمار 21 
بازی، 12 برد، 5 مساوی، 4 باخت، 28 گل زده، 16 گل خورده، 41 امتیاز رسید. 
قرار گرفتن در رتبه چهارم لیگ برتر، قهرمانی جام حذفی و کسب سهمیه آسیا کارنامه 
خوبی برای الهامی رقم زد اما حرکات عجیب و جنجالی وی در دیدار فینال جام حذفی 
مقابل استقلال سبب محرومیت شش ماهه اش شد تا ساکت هم به پایان کار خود با 

تراکتور برسد.
انتخاب عجیبی که فقط پنج هفته دوام آورد

بعد از قطعی شدن جدایی الهامی مسئولان باشگاه تراکتور برای فصل جدید دست 
به یک انتخاب عجیب زده و در شرایطی که همه هواداران این تیم با کسب قهرمانی 
جام حذفی در این فصل انتظار قهرمانی لیگ برتر و درخشش در لیگ قهرمانان آسیا 
را داشتند به سراغ علیرضا منصوریان رفتند که در دو تجربه قبلی مربیگری اش در 

استقلال و ذوب آهن توفیق خاصی به دست نیاورده بود.
البته حضور این مربی هم در تراکتور تنها پنج هفته دوام یافت و منصوریان با آمار یک 
برد، سه تساوی، یک باخت، دو گل زده، دو گل خورده و پنج امتیاز به دلیل شدت 
گرفتن اختلاف خود با زنوزی و نارضایتی مدیران باشگاه از عملکردش، پس از توقف 

در بازی خانگی مقابل فولاد از سمت خود برکنار شد.
کاپیتانی که سرمربی شد اما برای بازی هم به خط پایان نرسید

محمدرضا زنوزی و مدیران باشگاه تراکتور پس از برکنار کردن منصوریان تصمیم 
گرفتند بار دیگر یک سرمربی موقت برای هدایت این تیم انتخاب کنند و این بار سراغ 

کاپیتان تیم یعنی مسعود شجاعی رفتند.
نکته جالب این بود که با وجود تمایل نداشتن شجاعی به  فعالیت همزمان به عنوان 
سرمربی و بازیکن، هر هفته حکم سرمربیگری وی تمدید شده و حتی مالک باشگاه 
این بازیکن را یکی از نفرات نخبه نسل آینده مربیان فوتبال کشورمان می دانست. با 
این وجود شجاعی که با کمک عباس چمنیان و علی نیکبخت تیم را هدایت می کرد 
در 10 بازی با تراکتور پنج برد، یک تساوی، چهار باخت، 12 گل زده، 11 گل خورده 
و 16 امتیاز به دست آورد با اصرار خود، مسئولان باشگاه را مجاب کرد تا برای دور 
برگشت لیگ بیستم سراغ انتخاب یک سرمربی جدید بروند. البته شجاعی که فصل را 
با کاپیتانی تراکتور شروع کرد و به عنوان سرمربی ادامه داد، با حضور رسول خطیبی 
در این تیم با وی دچار اختلافات زیادی شد و پس از لیگ قهرمانان آسیا مانند اشکان 

دژاگه دیگر در تمرینات تیمش شرکت نکرد.
یاس پرشورها از چهره محبوب فوتبال تبریز

پس از اتمام نیم فصل اول لیگ برتر، رسول خطیبی در اقدامی نه چندان حرفه ای 
قرارداد خود را با آلومینیوم اراک به شکل یکطرفه فسخ کرد و به تیم محبوب خود یعنی 

تراکتور بازگشت.
خطیبی که ارتباط خوبی با زنوزی داشت، در همان ابتدای کارش سه کاپیتان و چهره 
باتجربه تیم یعنی شجاعی، دژاگه و حاج صفی را از دایره تفکرات خود خارج کرده و به 
همین دلیل حاج صفی تصمیم گرفت راهی سپاهان شود. در نهایت پادرمیانی زنوزی 
و درخواست هواداران سبب شد اختلافات وی با دو بازیکن دیگر موقت کنار گذاشته 
شود تا این تیم با تمام قوا برای حضور در لیگ قهرمانان به امارات برود. تراکتور بدون 
باخت و با کسب دو برد و چهار تساوی در گروه دوم لیگ قهرمانان پایین تر از شارجه 
صدرنشین ایستاد اما به عنوان یکی از تیم های دوم برتر گروه های پنج گانه منطقه 
غرب با 10 امتیاز راهی مرحله یک هشتم نهایی شد.  با این وجود بازگشت تراکتوری 
ها به رقابت های داخلی با روزهایی سیاه همراه شد. حواشی متعدد، شرکت نکردن 
شجاعی و دژاگه در تمرینات، اختلافات اساسی سرمربی با برخی بازیکنان دیگر مثل 
سعید واسعی و محمدرضا اخباری، شکست مقابل آلومینیوم اراک و کنار رفتن از جام 
حذفی، کسب تنها دو برد در 9 بازی لیگ برتر، باخت در دیدار سوپرجام به پرسپولیس 
جزو نکات منفی کارنامه خطیبی در این مدت بود که سبب نارضایتی شدید طرفداران 
از عملکرد وی شد. هرچند نمی توان از مشکلات مالی که بازیکنان تراکتور بارها آن 
را مطرح کردند در وضعیت بغرنج هفته های اخیر این تیم بی تفاوت گذشت اما با 
احتساب دیدار برگزار نشده و سه بر صفر اعلام شده به سود تراکتور مقابل شهرداری 
ماهشهر در مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی وی به آمار ضعیف 18 بازی، 5 برد، 
9 مساوی، 4 باخت و 24 امتیاز به هیچ وجه مطلوب هواداران و کادر مدیریتی تراکتور 

نبود تا رسول هم با این تیم به خط پایان فصل نرسد.
به هر حال آنچه مشخص است این حجم از تغییرات برای تیمی که همواره خود را 
یک مدعی می داند به هیچ وجه مطلوب تلقی نمی شود و قطعا می توان حلقه مفقوده 

ای به نام ثبات را یکی از عوامل نا به سامانی های تراکتور در این سال ها دانست.

مربی تیم فوتبال پرسپولیس با بیان اینکه تیم ها برای موفقیت باید قوی تر از بهانه ها باشند، گفت:  بازیکنان پرسپولیس اهل غُر 
زدن نیستند و مشکلات باشگاه را به بیرون نمی برند.

حمید مطهریدر نشست خبری پیش از دیدار برابر گل گهر، اظهار داشت: نتیجه بازی رفت ما را فریب نخواهد داد و می دانیم 
رقابت سختی را در پیش داریم. گل گهر سرمربی باتجربه ای دارد و تیم خوبی است و در بخش های مختلف بازی برای ما قابل 

احترام هستند.
وی افزود: دیدار سختی خواهیم داشت. برنامه ریزی و طراحی خودمان را داریم تا با یک فوتبال هجومی، تاکتیک خودمان 
را به حریف دیکته کرده و نتیجه بگیریم. 6 بازی سخت داریم و تیم های موفق هستند که تلاش و اراده داشته باشند و بازیکنان 

پرسپولیس در این ساله ها خیلی زحمت کشیدند تا موفق شوند.
مطهری در خصوص حساسیت تقابل امیر قلعه نویی با پرسپولیس، گفت: خیلی دوست ندارم راجع به این موضوع حرف بزنم. 
برای پرسپولیس انجام وظیفه می کنیم و خیلی به فکر این مسائل نیستیم. برابر همه تیم ها آمارهای خوبی داریم. قلعه نویی مربی 

محترمی است اما ما به فکر خودمان هستیم.
وی در مورد صدرنشینی در فاصله 6 هفته به پایان مسابقات، توضیح داد: صدرنشینی در لیگ برتر فوق العاده سخت است و 
همانند راننده ای است که باید همیشه مسیر جلو را نگاه کند. بازیکنان ما نهایت تلاش خود را خواهند کرد تا صدرنشینی را حفظ 

کنیم و می دانیم کار بسیار سختی داریم.
مربی پرسپولیس در مورد تمدید قرارداد بازیکنان، عنوان کرد: به نظرم باشگاه کار خودش را انجام می دهد. سرمربی و کادر فنی 

نظرات خود را گفته اند و مسوولان باشگاه در حال مذاکره با نفرات هستند اما این مساله نباید تمرکز تیم را برهم بزند.
وی گفت: سه بازیکن مصدوم از اردوی تیم ملی داریم. بازیکنان ما نقش کلیدی در تیم ملی داشتند اما برای پرسپولیسی ها 
همیشه اولویت تیم ملی و نام مقدس ایران بوده است. بازیکنان کلیدی دیگری هم داریم که می توانیم جایگزین کنیم. ثابت 

کرده ایم تیم خوبی هستیم و با کار تیمی موفق می شویم.
این مربی ادامه داد: هیچ موقع دنبال بهانه و فرار رو به جلو نیستم. برای موفقیت باید همیشه قوی تر از بهانه ها باشید و بهانه آوردن 

موجب می شود رو به پایین بروید.
مطهری در ادامه به مسائل مالی باشگاه اشاره کرد و افزود: بازیکنان ما فوق العاده با حجب و حیا هستند و با تلاش خودشان، به 
نتیجه می رسند. می دانیم مدیران باشگاه تلاش می کنند اما دوست داریم با قدرت بیشتری قدم بردارند. بازیکنان ما غُر نمی زنند 

و مسائل مان را داخل باشگاه حل می کنیم. تعهد بین بازیکان و کادرفنی و باشگاه باید دو طرفه باشد.
دیدار تیم های فوتبال پرسپولیس و گل گهر، ساعت 19:50 دقیقه  روزچهارشنبه از هفته بیست و پنجم لیگ برتر فوتبال 

باشگاه های ایران و در ورزشگاه آزادی برگزار می شود.
پرسپولیس هم اکنون با 51 امتیاز صدرنشین است و گل گهر با 35 امتیاز در جایگاه ششم جدول قرار دارد.

 مربی تیم فوتبال گل گهر سیرجان، گفت: ما باید به مصاف یکی از تیم های خوب کشور برویم و تقابل ما با 
پرسپولیس جدال بهترین های لیگ ایران است.

سعید الهویی در نشست خبری پیش از دیدار پرسپولیس برابر گل گهر در هفته بیست و پنجم لیگ برتر اظهار 
داشت: به خاطر اتفاقاتی که در هفته گذشته افتاد متاسف هستیم چرا که آن اتفاقات خوشایند فوتبال ایران 

نبود. ما بارها راجب عدالت و کمک داور ویدئویی صحبت کردیم.
وی افزود: فردا رقابت بهترین ها است.چند سال پیش دو  بازیگر بزرگ جهان سینما آلپاچینو و رابرت دنیرو 
در یک تصویر دیده شدند. فردا هم رقابت بین بزرگ ترین و موفق ترین مربی تاریخ فوتبال ایران و همچنین یک 

مربی جوان و صاحب سبک است.
مربی تیم فوتبال گل گهر اضافه کرد: بازی روز چهارشنبه ویترین فوتبال ایران است. امیدوارم بازی بدون 
دخالت عوامل دیگر به رقابت جذاب و دیدنی و تماشایی تبدیل شود. اجازه دهید فردا تیمی که مستحق برد 
است به حقش برسد. تیمی که برای برد تمرکز بیشتری داشته باشد و تلاش بیشتری می کند به برتری برسد.

الهویی ضافه کرد: اتفاقاتی که در هفته گذشته رخ داد و نظر کارشناسان داوری برای امیر قلعه نویی داوری 
خوب نبوده است. هر بازیکنی داخل 18 قدم ما باد به او بخورد پنالتی است اما سنگین ترین برخورد برای ما 
پنالتی گرفته نمی شود. مربی تیم فوتبال گل گهر اضافه کرد:  در دیدار بهترین های ایران تمام تمرکزمان را روی 
ارائه یک بازی خوب می گذاریم و هواداران از تماشای یک دیدار خوب لذت ببرند. مسوولان هم تلاش کنند تا 

با برقراری عدالت بازی زیبایی را شاهد باشیم. بازی فردا ویترین لیگ برتر خواهد بود.
وی در مورد شکست 5 بر صفر گل گهر برابر پرسپولیس در بازی رفت، اضافه کرد: بارها در مورد بازی رفت 
صحبت شد. در مورد اشتباهات فردی، اتفاقات عجیب و غریب بود که هر ضربه ای زدند وارد چهارچوب شد. آن 
دیدار درس بزرگی برای ما شد که در بازی های بزرگ تمرکزمان را حفظ کنیم و کم اشتباه ظاهر شویم. شرایط 
فنی بازی تناسبی با نتیجه آن دیدار نداشت. فردا تیمی متفاوت از نظر تمرکز از نظر اشتباهات نسبت به بازی 

رفت خواهید دید. باید یاد بگیریم در بازی های بزرگ کم اشتباه ظاهر شویم.
الهویی در مورد اینکه گل گهر گل های ساده ای دریافت می کند، اضافه کرد: زمانی تیمی گل دریافت می 
کند باید ریشه یابی کنید.بخشی از آن فردی، بخشی تاکتیکی و بخشی دیگر ذهنی است.  قلعه نویی کادر فنی 
را در مسوول کردند تا کمترین اشتباه را داشته باشیم. این موضوع نقش راهی می شود برای فصل بعد گل گهر 

که چگونه تیم بهتری فراهم کنیم تا تیم ما نه تنها از نظر فردی، و تاکتیکی بلکه از نظر ذهنی هم آماده باشد.
وی اضافه کرد: برای دیدار با پرسپولیس محروم نداریم. بعد از بازی با استقلال هم ریکاوری خوبی داشتیم و 

همه بازیکنان آماده بازی  برابر پرسپولیس شوند.

مربی تیم فوتبال پرسپولیس :

برای موفقیت باید همیشه قوی تر از بهانه ها باشید 
مربی گل گهر: 

جدال ما با پرسپولیس تقابل بهترین های لیگ ایران است

نگرانی  گفت:مجیدی  استقلال  باشگاه  اسبق  مدیرعامل 
پرونده استراماچونی را دارد که اگر از استقلال 6 امتیاز کسر 

شود، این تیم لیگ قهرمانان را شاید از دست بدهد.
حضورش  خصوص  در   ، گفت وگویی  در  فتح الله زاده  علی 
در محل تمرین استقلال و دیدار با فرهاد مجیدی و بازیکنان 
این تیم اظهار داشت: روزدوشنبه به محل تمرین رفتم چون 
احساس کردم در باشگاه بین همه فاصله ایجاد شده است. 
استقلال بازیکنان و کادرفنی خوبی دارد و همه در حال تلاش و 
زحمت هستند، اما متأسفانه دست به دست شدن مدیریت در 

یک سال اخیر بی سابقه بوده است. 
وی افزود: باشگاه بزرگی مثل استقلال نباید در دو سال چهار 
مدیرعامل عوض کند. به گفته خودشان ١6٠ میلیارد پول به 
باشگاه آمده در حالی که می شد با این رقم باشگاه را به خوبی 
اداره کرد، اما وقتی مدیرعامل باشگاه وسط نیم فصل تغییر 
می کند، مشخص نمی شود پول ها صرف چه مسائلی هزینه 

می شود. 
باور  شاید  کرد:  تأکید  استقلال  باشگاه  اسبق  مدیرعامل 
نکنید، ولی من کسی را سراغ دارم که از استقلال دوبار طلبش 
را گرفته است؛ یعنی وقتی مدیریت عوض شده، آن فرد دوباره 
برای طلبش اقدام کرده و پول گرفته، اما برخی ها را می شناسم 
که از ده سال پیش هنوز پول خود را دریافت نکرده اند. اینها 

مشکلاتی است که در باشگاه استقلال وجود دارد و نمی شود 
آنها را کتمان کرد.

فتح الله زاده تصریح کرد: باشگاه کلی هزینه دارد و پرونده 
مبلغی حدود  نکنم  اشتباه  اگر  است.  باز  استراماچونی هم 
4٠ میلیارد تومان باید به این مربی پرداخت شود که اگر این 
اتفاق رخ ندهد 6 امتیاز از تیم کسر خواهد شد، در آن صورت 
شرایط  این  در  کنید  تصور  شما  می خورد،  ضربه  استقلال 
بی پولی، استقلال چنین ضرری را هم بدهد و در آن صورت 

شرایط خیلی بد خواهد شد. 
نظری و عبدیان شرایط حساس استقلال را درک کنند 

وی با اشاره به دوران مدیریتی اش در باشگاه استقلال عنوان 
کرد: ما هم بدهی داشتیم ولی وقتی الان رقم ها را می شنوم 
واقعاً تعجب می کنم. یکسری از دوستان بی معرفتی کردند و 
همه چیز را به گردن ما می انداختند اما کل بدهی که من باید 
پرداخت می کردم و سازمان تربیت بدنی تعهدش را داده بود 
١3 میلیارد تومان بود که در این شرایط پولی نیست. از طرف 
دیگر، استقلال یک بازیکن مثل بویان آورد که بازی نکرد ولی 
نزدیک به 2٠ میلیارد تومان پول گرفت. ما یک زمین به نام 
استقلال کردیم و سند آن هم خورد که یک هزار میلیارد تومان 
قیمت دارد، اما هیچ کس از این موضوع یاد نمی کند. از این 
بی اخلاقی ها بسیار ضربه خوردم و معتقدم برای کسانی که 

برای استقلال زحمت کشیدند نباید به این راحت تهمت زد 
چون اینگونه تهمت  زدن ها تاوان دارد و خداوند نظاره گر بندگان 

خود خواهد بود. 
مدیرعامل اسبق باشگاه استقلال به فارس گفت: به محل 
دارند.  نیاز  روحیه  به  بچه ها  کردم  حس  چون  رفتم،  تمرین 
فرهاد مجیدی جنتلمنانه از ما استقبال کرد و واقعاً بازیکنان 
هم رفتار بسیار خوبی داشتند. وقتی فرشید اسماعیلی را دیدم 
کیف کردم، چون او واقعاً احترام گذاشت، حس می کنم اگر 
این بازیکنان خوب مدیریت شوند بهترین عملکرد را خواهند 
یا همین  و  بازیکنی مثل قائدی  اینکه معتقدم  داشت، کما 
اسماعیلی توان بازی در بهترین تیم های اروپایی را دارد. مسعود 
ریگی بازیکنی است که بازی اش به چشم نمی آید، ولی اهل فن 
می دانند او چقدر در تیم تأثیرگذار است.  وقتی این بازیکنان را 
دیدم واقعاً دلم سوخت که چرا تیمی با چنین داشته هایی باید 
اینقدر اذیت شود. از قراب، محمد نوری و امیرحسین صادقی 

هم که مرا همراهی کردند تشکر می کنم.
چه  مجیدی  فرهاد  که  سؤال  این  به  پاسخ  در  فتح الله زاده 
نگرانی داشت،  گفت: مجیدی نگرانی های زیادی داشت که 
انصافا به حق است. او استرس و ناراحتی پرونده استراماچونی 
را دارد که اگر از استقلال 6 امتیاز کسر شود، این تیم لیگ 
قهرمانان را شاید از دست بدهد. به همین دلیل ناراحتی و 

نگرانی او را درک می کنم و امیدوارم برای تهیه مطالبات این 
مربی فکری شود.

مدیرعامل اسبق باشگاه استقلال در خصوص کشمکش هایی 
بعد  احمد مددی  و  نظری  و حجت  بین مهدی عبدیان  که 
از جدایی دو عضو هیأت مدیره به وجود آمده است، عنوان 
کرد: این اتفاقات بسیار بد است. البته باید بگویم پایان دادن 
به این مسائل وظایف من و سایر پیشکسوتان استقلال است و 
در این شرایط باید اختلافات را کنار گذاشت. نظری و عبدیان 
استقلالی هستند و فرض کنیم که در حق آنها هم اجحاف 
شده، مگر در حق ما اجحاف نمی شد؟  به من هم بی مهری 
صورت گرفت، به همین دلیل از این عزیزان می خواهم دندان 
بسیار  که  دارد  شرایطی  استقلال  چون  بگذارند،  جگر  روی 
حساس است. 6 بازی مهم باقی مانده و یک دیدار مهمتر در 
جام حذفی با رقیب دیرینه که استقلال باید از آنها سربلند بیرون 

بیاید. 
وی ادامه داد: همه آنهایی که استقلالی هستند و ادعای 
استقلالی بودن دارند، باید شرایط را درک کرده و اختلافات 
و  مجیدی  فرهاد  که  است  این  وقت  الان  بگذارند.  کنار  را 
بازیکنانش آرامش داشته باشند و همه باید دعا کنند که این 
تیم موفق شود. آرامش و موفقیت استقلال به راحتی به دست 

نمی آید و همه مدعیان باید آستین بالا بزنند.

علی فتح الله زاده:
مجیدی نگران پرونده استراماچونی و کسر۶ امتیاز است

سرمربی تیم ملی فوتبال فرانسه گفت: هیچکس اجازه ندارد از امباپه ناراحت 
باشد چرا که او مسوولیت پنالتی پنجم و مهم را بر عهده گرفت.

تیم ملی فوتبال فرانسه در مرحله یک هشتم نهایی جام ملت های اروپا مقابل 
تیم سوئیس در ضربات پنالتی شکست خورد و از مسابقات یورو 2020 حذف 

شد. 
»دیدیه دشان« سرمربی تیم فوتبال فرانسه پس از این دیدار در گفت و گو با 
خبرنگار TF1 اظهار داشت: من در کنار بازیکنانم هستم و وقتی اوضاع خوب 

نیست، من مسوولیت آن را بر عهده می گیرم. 
وی ادامه داد: ما هر آنچه برای صعود لازم بود را انجام دادیم اما بعد از آن از 
خود ضعف نشان دادیم. این برای ما خیلی عجیب بود. شکست در ضربات 

پنالتی همیشه برای تیم ها بی رحمانه است.  
دشان در خصوص از دست رفتن پنالتی پنجم تیم فرانسه توسط »کیلیان 
امباپه« گفت: او هم مانند همه بازیکنان بسیار غمگین است اما هیچکس 
اجازه ندارد از او ناراحت باشد چرا که او مسوولیت این پنالتی مهم را بر عهده 

گرفت.  
سرمربی تیم ملی فرانسه افزود: توضیح در مورد حذف شدن همیشه پیچیده 
و سخت است. این فوتبال است. یورو 2020 امروز برای ما تمام شد اما باید 

دوباره به تعادل برسیم و خود را ریکاوری کنیم.  
تیم ملی فرانسه در مرحله گروهی با تیم های آلمان، پرتغال و مجارستان 
همگروه بود و توانسته بود به عنوان تیم نخست به مرحله یک هشتم نهایی 

برسد. 

دشان: 
هیچکس اجازه ندارد از »امباپه« ناراحت باشد
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 سخنگوی دولت گفت: دولت خود را متعهد می داند صرفنظر از حاشیه ها به 
مذاکرات ادامه دهد اما عجله ای هم نداریم که در زمان باقیمانده از تصدی دولت، 
برای به نتیجه رسیدن مذاکرات، از حقوق خود صرف نظر کنیم و اگر نظرات ما تأمین 

نشود، ادامه مذاکرات به دولت آینده موکول خواهد شد.
 علی ربیعی روز سه شنبه در نشست خبری با گرامیداشت هفتم تیر سالروز شهادت 
آیت الله بهشتی و 72 نفر از یاران ایشان گفت:  نام شهید بهشتی یادآور مفاهیم 
و موضوعات متعددی است. شیوه شهادت بهشتی در مقابله با تروریست ها یادآور 
گلوله در مقابل گفت و گو بود. بهشتی واضع نظریه گفت و گو بود و نسل های گذشته 

بحث گفت و گوی ایشان را فراموش نمی کنند.
وی افزود: دفاع از آزادی، امنیت و گسترش عدالت، بنیاد فکری شهید بهشتی به 
عنوان رئیس دستگاه قضایی ما در چهل سال قبل بود. وی از پدران قانون اساسی 
محسوب می شود و نام او در تاریخ ایران با نام قانون اساسی و حقوق شهروندی پیوند 

خورده است.
 شهید بهشتی مناظره را جایگزین منازعه کرد

سخنگوی دولت اظهار کرد: بهشتی در فضایی که برخی مدعیان انقلابی گری 
از حقوق اساسی شهروندان  به دفاع  به دیده سوءظن می نگریستند،  حرفه ای 
برخاست و نگاه جرم انگارانه به مخالفان نظام را نپذیرفت. مشی شهید بهشتی و 
تحمل مخالف از سوی او همان زمان که در راس دیوان عالی کشور قرار داشت، دیده 
شد به طوری که در مناظره تلویزیونی در کنار رهبران احزاب مخالف حاضر شد و 

مناظره را جایگزین منازعه کرد.
ربیعی با گرامیداشت سالروز بمباران سردشت گفت:  این روز مجالی است برای 
و تصریح  تسلیحات کشتار جمعی  از  استفاده  در  انسان  بودن  قربانی  بر  تاکید 
این واقعیت که چرا جمهوری اسلامی ایران با ساخت، انبار و استفاده از این نوع 

تسلیحات مخالف بوده است.
وی افزود: در چهار دهه گذشته و پس از انقلاب اسلامی، دشمنان ایران برنامه 
هجومی برای ترور سه ارزش بنیادین عدالت، امنیت و آزادی ایران اسلامی ما را در 
پیش گرفتند. ترور شهید بهشتی نمونه ای از ترور عدالت و بمباران سردشت نمادی 
از ترور امنیت بود که به آن محدود نشده و به حمایت گروه های تروریستی در داخل و 
خارج از ایران این ترورها ادامه داشته است و با ترور بزدلانه سردار شهید ما حاج قاسم 

سلیمانی نمادی دیگری از آن ساخته اند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری اضافه کرد: تحریم های تمام عیار 
اقتصادی نماد دیگری از ضلع سوم نماد و ارزش ما یعنی آزادی است. آزادی از ترس 
در حق برخورداری از زندگی عزتمندانه و شایسته که هیچ گاه در برابر این نحله های 

تروریستی و نیات پست تسلیم نشده ایم و بنای تسلیم نداریم.
 غربی ها به چهل سال ترور بی نتیجه  آزادی و استقلال یک ملت خاتمه دهند

ربیعی گفت: امروز آن دسته از دولت های غربی که با پناه دادن به عاملان ترور 
شهید بهشتی و دیگر شهیدان آن حادثه تروریستی و با حمایت از صدام حسین 
تحریم های  با وضع  نیز  اخیر  در سال های  و  تسلیحات شیمیایی  با  او  تجهیز  و 
غیرانسانی و یا سکوت در برابر آن، معیشت میلیون ها شهروند بی گناه ایرانی را به 
خطر انداخته اند، باید در برابر ملت ایران عذرخواه و پاسخگوی این جنایت ها باشند؛ 
هرچند امروز شاهدیم که نه تنها نادم نیستند بلکه همچنان بر ادامه تحریم های 

اقتصادی و آزار رساندن غیرمنصفانه به مردم ما پافشاری می کنند.
وی افزود: این پیشینه تاریک، دلیلی کافی برای پی بردن به ریشه های بی اعتمادی 
ایران به غرب و به ویژه آمریکاست. ما در سالگرد شهادت شهید بهشتی و رخداد 
حمله شیمیایی به سردشت و شهادت صدها بی گناه دیگر، همه دولت های غربی 
و به خصوص دولت آمریکا را به بازنگری در سیاست های غلط گذشته و جبران آن که 
در نقطه آغاز خود نمی تواند جز پایان دادن به تحریم اقتصادی مردم ما باشد، دعوت 
می کنیم و از آنها می خواهیم که با برداشتن گامی در مسیر درست به چهل سال ترور 

بی نتیجه  آزادی، آزادگی و استقلال یک ملت سربلند خاتمه دهند.
 از خانواده های خبرنگاران و سربازمعلمان پوزش می طلبم

سخنگوی دولت در ادامه با اشاره به دو حادثه پی در پی جانسور در هفته گذشته 
یعنی درگذشت خبرنگاران ایرنا و ایسنا و هفت سرباز معلم، گفت: مهشاد کریمی و 
ریحانه السادات یاسینی دو خبرنگاری که با قلم و دوربین خود به دنبال زیست بهتر 
مردمان مان می نوشتند در حادثه ای خونبار جان خود را حین انجام ماموریت از دست 
دادند. این حادثه را به خانواده داغدیده گان و همکاران رسانه ای بویژه ایسنایی ها و 
ایرنایی ها تسلیت می گویم. وی ادامه داد: همچنین درگذشت 7 سرباز معلم عزیز در 
مسیر دانش افروزی برای کودکان در مناطق محروم را غم از دست دادن خبرنگاران 
محیط زیستی را مضاعف کرد. ایران این فرزندان فداکار راه علم و آگاهی بخشی 
را از یاد نخواهد برد. فقدان این عزیزان به خانواده های شان و همه ایرانیان تسلیت 

می گویم.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری افزود: ضمن تاسف عمیق خود از 
حوادث اخیر پیش آمده برای فرزندان سرزمینمان، با تسلیت از جان و دل به خانواده 

این عزیزان خاضعانه از هر گونه نقصان متصوری پوزش می طلبم.
با  کرد:  اظهار  تجارت،  و  معدن  صنعت،  روز  تیر  دهم  گرامیداشت  با  ربیعی 
برنامه ریزی های انجام شده و سیاست گزاری های صنعتی همراه با به ثمر رسانیدن 
برجام دوره ای بسیار درخشان در رشد صنعتی داشتیم. حتی در یک سالهایی 12 

درصد رشد را در بخش هایی از صنعت تجربه کردیم.
 سخنگوی دولت اظهار کرد: اولین هدف جنگ اقتصادی از کار انداختن گردش 
تولید در ایران بود و متناسب با الزامات این جنگ با سیاستگزاری ها و حمایت ها 
شرایط را طوری پیش بردیم که نه تنها در تولیدات داخلی دچار کمبود نشدیم و حتی 
برخی از صنایع مثل لوازم خانگی و پوشاک و مواردی دیگر به رشدهای قابل توجهی 

دست یافتیم.
ربیعی گفت: دشمن ما را تحریم کرد تا در بخش صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد 
به زانو در بیاییم در حالی که در دوران تحریم با ممنوعیت واردات کالا، از صنعت 
داخلی حمایت کردیم و زمینه صادرات بیش از گذشته فراهم شد و صنعت جای 

بخشی از صادرات نفت را در این سه سال گرفت.
وی ادامه داد: در تبلیغات غیرمنصفانه دولت را به نگاه به خارج متهم می کردند 
اما دولت با اعتقاد به اصل تعامل و حل مسائل بین الملل، تقویت داخل و مقاومت 
اقتصادی را فراموش نکرد.  رشد اقتصادی ما در سال 99 و رشد قابل توجه صنعت در 

پایان سال 99 و سه ماهه اول 1400 گواه بر این ادعا است.

 نزدیک به 9 هزار واحد تعطیل در دولت های یازدهم و دوازدهم احیا شد
سخنگوی دولت با تبریک روز صنعت و معدن به کارگران صنایع و معادن کارآفرینان 
و صنعتگران اظهار کرد: اقدامات و دستاوردهای مهمی را در بخش صنعت و معدن 
در دولت های یازدهم و دوازدهم شاهد بوده ایم 8900 واحد تعطیل در این دولت ها 
احیا شده است 6000 محدوده و معدن غیر فعال در این زمین زمان از طریق 

واگذاری با برگزاری مزایده های قانونی فعال شده است.
 وی اضافه کرد: علاوه بر این 14 میز تعمیق ساخت داخل با ارزبری معادل 31 
میلیارد یورو طراحی و اجرا شده است. برای 1539 ردیف تعرفه ای با تعرفه گذاری 
مناسب ممنوعیت و تولید کالاهای مشابه را در داخل داشته ایم و تولید بیش از 
گذشته شده است. تدوین 4 برنامه اثرگذار شامل لوازم، پوشاک فلزات گرانبها در این 

هشت سال اجرا شده است.
ربیعی ادامه داد: در دوران جنگ اقتصادی نتایج اقدامات دولت مشخص شد. در 
این مدت هیچ گاه فروشگاه های ما خالی از کالاها و تولیدات داخلی نبوده است. 
راه اندازی 305 طرح ملی با سرمایه گذاری بسیار زیاد و اشتغال 92 هزار نفر از سال 
92 تا 99، افتتاح فاز اول پروژه شیرین سازی آب و قطعه اول انتقال آب از خلیج 
فارس به فلات ایران با سرمایه گذاری 360 هزار میلیارد ریال و اشتغال هزار 200 نفر 
از دیگر اقداماتی است که آثار این پروژه تا سال های آینده همچنان در بخش صنعت 

و خدمات ما باقی خواهد ماند.
تفاهم نامه توسعه  انعقاد  ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت:   دستیار 
سرمایه گذاری در راستای اجرای اقتصاد مقاومتی با شرکت های برتر در دو مرحله 
به ارزش 451 هزار میلیارد تومان، بازگشت به چرخه تولیدی 1557 واحد تولیدی 
در شهرک های صنعتی کشور که عمدتاً دودکش های شهرکهای صنعتی خاموش 

بوده اند، از دیگر اقدامات محسوب می شود.
سخنگوی دولت ادامه داد: احیای مسئولیت های اجتماعی شرکت ها در قالب 
اجرای اقتصاد مقاومتی، اجرای پروژه افزایش حجم و تنوع محصولات صادراتی به 
15 کشور همسایه به میزان 25 میلیارد دلار در سال 1398 و انجام 20.1 میلیارد 
دلار صادرات به کشورهای همسایه و 10.2 میلیارد دلار به چین و هند و 4.6 میلیارد 
دلار به سایر کشورها در سال 1399 و امضای 12 موافقتنامه با کشورهای هدف، 
شناسایی و اولویت بندی 3120 معدن، انجام اقدامات کلینیکی بر روی 1463 
معدن و احیای 399 معدن در 31 استان، انجام برداشت های ژئوفیزیک هوایی 
به میزان 640 هزار کیلومتر خطی و  راه اندازی سامانه جامع تجارت و زیرسامانه 
های آن به منظور مدیریت زنجیره تجاری کشور و انجام بیش از 690 هزار بازرسی به 
منظور شناسایی و برخورد با عرضه کنندگان کالاهای قاچاق از دیگر اقدام و دستاورد 

شاخص هشت ساله وزارت صمت است.
به گفته وی در این مدت بیش از 700 هزار مرکز نگهداری کالا در قالب سامانه 
انبارها و رتبه بندی بیش از 21 هزار بازرگان فعال دارای کارت بازرگانی، شناسایی و 
مواد معدنی و محصولات صنایع معدنی با نیازهای وارداتی صنایع کشور تهاتر شده 
است که تاکنون بیش از 200 هزار میلیارد ریال حدود 2 میلیارد دلار کالا و مواد اولیه 

استراتژیک مورد نیاز تولید وارد و محصولات صادراتی بخش صادر شد.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری همچنین به اجرای پروژه توسعه 
مناطق محروم و کمتر برخوردار شامل 12 استان با همکاری و مشارکت استانداران 
و سایر دستگاه های ذیربط و تکمیل برنامه های محرومیت زدایی در 6 محور با 150 
برنامه و  مصوب شدن 47 طرح سرمایه گذاری خارجی به میزان 1102 میلیون دلار 
در سال 1392 که در سال 1399 به تعداد 158 طرح سرمایه گذاری خارجی به 

میزان 2469 میلیون دلار رسیده است، اشاره کرد.
سخنگوی دولت گفت: پیگیری و ابلاغ سیاست های جدید صادراتی از سوی ستاد 
اقتصادی دولت و  اجرای طرح تامین مالی از شبکه بانکی)طرح تام( و تأمین مالی 
از بازار سرمایه و عملیاتی نمودن اوراق گام با همکاری بانک مرکزی و تشکل های 
تولیدی و تامین مالی زنجیره تولید از این طریق به ویژه در صنعت خودرو سازی و 

قطعات از دیگر دستاوردهای دولت تدبیر وامید در این هشت سال بوده است.
ربیعی در باره مصوبات دولت هم گفت: در راستای احقاق حقوق مردم و ارتقای 
حمایت های اجتماعی و حقوق شهروندی، هیات وزیران هدف کلان حمایت از نقش 
و جایگاه مادری و منافع عالیه کودکان و مرتفع نمودن محدودیت قانونی پدیدآمده 
برای مادران در افتتاح انواع حساب های بانکی برای اطفال و برداشت از آن تهیه و 
تدوین شده است. بدین ترتیب مادر می تواند به نام فرزند صغیر خود حساب های 
بانکی افتتاح کند و حق برداشت از این حساب ها نیز تا رسیدن صغیر به سن 18 
سال تمام شمسی فقط با مادر است. وی ادامه داد: دولت در راستای قانون حداکثر 
استفاده از توان تولیدی و خدماتی کشور و حمایت از کالای ایرانی مبنی بر پیش 
بینی مشوق های مالیاتی مندرج در قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام 

مالی کشور، آیین نامه اجرایی مربوط به این قانون تصویب کرد.
دیدگاه های ایران تأمین نشود، ادامه مذاکرات به دولت آینده موکول خواهد شد

سخنگوی دولت در بخش دیگری از نشست در پاسخ به ایرنا درباره آخرین وضعیت 
توافق برجام، اظهار کرد: از نظر ما تاکنون هر آنچه باید در میز مذاکرات مورد گفت و 
گو قرار بگیرد به بحث میان طرفین گذاشته شده است. دیدگاه ما برای همه طرف ها 

کاملًا روشن است و ما بر این دیدگاه ها تاکید داریم.
وی ادامه داد: گفت و گوها به جایی رسیده که همه طرف ها باید تصمیمات خود را 
اتخاذ کنند. ما تصمیمات خود را اتخاذ و اعلام کرده  ایم و منتظر هستیم طرف های 
مقابل به شمول ایالات متحده آمریکا تصمیمات سیاسی خود را اعلام کنند تا بتوانیم 

بر اساس آن در دوره بعدی مذاکرات، روشن تر صحبت کنیم.
ربیعی خاطرنشان کرد: درباره رفع تحریم ها در بخش های اصلی اقتصاد ایران 
مانند انرژی، مالی، بانکی، بیمه و غیر اتفاق نظر وجود دارد. با این حال اگر در 
مورد همه موضوعات در دستور کار مذاکرات، توافق حاصل نشود عملًا توافقی 
شکل نگرفته است و اگر در همه موارد توافق شکل بگیرد می توانیم از یک توافق 
شکل گرفته صحبت کنیم. دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با تاکید بر 
اینکه هر توافقی الزاماً در برگیرنده رفع تحریم های ظالمانه در حوزه اقتصاد علیه 
ایران خواهد بود، گفت: بر اساس رهنمودهای رهبر معظم انقلاب مبنی بر اینکه که 
اگر رفع تحریم ها امکان پذیر باشد حتی یک روز نباید تعلل کرد، دولت خود را متعهد 
می داند صرفنظر از حاشیه ها مذاکرات را با عزم کامل ادامه دهد و مصمم هستیم 
رفع تحریم ها را در اولین فرصت محقق کنیم. اما عجله ای هم نداریم در طول زمان 
باقیمانده از تصدی دولت بخواهیم برای به نتیجه رسیدن مذاکرات، از حقوق خود 

صرف نظر کنیم.
وی اضافه کرد: در صورتی که نتوانیم تا پایان دولت آنچه مد نظر ماست، محقق 
شود، بنابر تشخیص تصمیم گیرندگان عالی نظام دولت سیزدهم این قضیه را 
برعهده خواهد گرفت. همه اینها به سیاست نظام و آنچه در مذاکرات پیش می رود 
منوط است و اینکه نظرات ما تامین شود یک لحظه هم تعلل نخواهد شد اما اگر 

دیدگاه ها تأمین نشود، ادامه مذاکرات به دولت آینده موکول خواهد شد. 
 از هرگونه شفافیت استقبال می کنیم

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با رد این ادعا که تعامل خوبی بین 
دولت و دستگاه های نظارتی وجود ندارد، گفت: دولت اقدامی خارج از چارچوب 
قانونی انجام نداده و از ابتدای این دولت تعامل بسیار خوبی بین دولت و دستگاه های 
نظارتی وجود داشته است.  از هرگونه شفافیتی استقبال می کنیم و پیشگام شفافیت 

و دسترسی آزاد به اطلاعات بوده ایم.
وی افزود: متاسفانه عده ای بر اساس سیاست خود این موضوعات اتهامی را رها 
نمی کنند که امیدواریم قوه قضاییه به سرعت درخواست مطالبه اسناد و مدارک را 

بکند و برای روشنگری افکار عمومی این اسناد را منتشر کند.
ربیعی خاطرنشان کرد: البته از هرگونه تصمیم مجلس برای بررسی صادقانه، 
منصفانه و به دور از سیاست زدگی استقبال کرده و می کنیم اما نمی توانم نگویم 
کاش به جای اینکه وقت خود را صرف اموری کنند که ده ها دستگاه های نظارتی 
و اطلاعاتی برای آن رصد دارند و نظارت می کنند، یک سری لوایحی که دولت به 

مجلس ارسال کرده، مورد بررسی قرار دهند.
  دولت کسی را برای رییس جمهور منتخب پیشنهاد نکرده است

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری افزود: البته اگر دولت طرف مشورت 
در این رایزنی ها قرار بگیرد، دلسوزانه و بی طرفانه نظرات خود را خواهد گفت اما اینکه 

دولت افرادی را به رئیس جمهور منتخب پیشنهاد کرده باشد را تکذیب می کنم.
ربیعی تصریح کرد: میان رئیس جمهور و رئیس جمهور منتخب تا جایی که من 
اطلاع دارم درباره کابینه دولت سیزدهم اصلًا صحبتی نشده است و هر آنچه است، 
انتقال تجارب و در اختیار قرار دادن فهم اداره کشور است. امیدواریم در هفته های 
پایانی طرح اینگونه مباحث باعث نشود روند بسیار خوبی که از انتقال تجارب شکل 

گرفته آسیب ببیند.
 وی اظهار کرد: اعتقاد داریم انتقال قدرت مانند دست به دست دادن مشعل است 
و دولت های بعد باید بر فراز مسیرهای طی شده ادامه دهند و نواقص را برطرف 
کنند. بگذاریم این سنت حسنه ای که با رفتن رئیس جمهور به دفتر رئیس جمهور 
منتخب و ملاقات های بعدی، انجام شده و تلاش صادقانه برای انتقال تجارب، رویه 

ای میمون و مبارک برای دولت های بعدی باشد.
برنامه ریزی برای تامین اقلام مورد نیاز 5 ماه  آتی انجام شده است

سخنگوی دولت درباره این ادعا که دولت هیچ برنامه ای برای تامین کالاهای 
اساسی و حفظ ذخایر استراتژیک ندارد و نگرانی های جدی را ایجاد کرده که دولت 
جدید با کمبود شدید کالا مواجه خواهد شد گفت: همکاران من در بخش بازرگانی 
و صمت با من تماس هایی داشتند و نگران این گونه اظهاره نظرات بودند. یکی از 
مشکلات کشور همواره برخی اظهارات و کشاندن موضوعات به افکار عمومی و 

ایجاد نگرانی با اطلاعات ناقص است.  
وی افزود: این مهم نیست که تلاش های کارکنان دستگاه ها نادیده گرفته می شود 
مهم این است که این گونه اظهارات هم بر رفتار مصرف کنندگان و توزیع کنندگان 

کالا و بسیاری از عوامل دیگر تاثیر گذار بوده و عامل ناامنی ایجاد می کند.
ربیعی ادامه داد: بنابر گزارش شرکت مادر تخصصی بازرگانی دولتی ایران به 
عنوان مباشر تامین، تدارک و نگهداری ذخایر کالاهای اساسی گندم، برنج، روغن و 
شکر ضمن تکذیب اظهارات فوق، نه تنها در حال حاضر ذخایر کشور از میزان قابل 
اطمینانی برخوردار است بلکه برنامه ریزی لازم جهت تامین و توزیع کالاهای مورد 
نظر حداقل تا 5 ماهه آتی سالجاری توسط همکاران من در صمت انجام گرفته است 
و این جریان تامین مطابق برنامه ریزی های انجام شده پس از استقرار دولت جدید 

نیز تا پایان سال و به مرور هدف گذاری و اجرایی خواهد شد.
سخنگوی دولت تاکید کرد: دولت تا آخرین روز کاری خود را مکلف به انجام 
وظایفش همچنان مرداد 92 می داند. درسال 92 دولتی که رای آورده بود نگران تمام 
شدن کالاهای اساسی بود، بنابراین تمام تلاش خود را برای اینکه دولت آینده فارغ 
از نگرانی از کالاهای اساسی باشد در این زمینه برنامه ریزی و اقدامات را هم انجام 
دادیم. حتی تصمیماتی که نیاز برای تامین ارز بیشتر باشد را مطرح کردیم. دوستانی 
که باید تصمیم گیری لازم را انجام دهند تا دچار مشکل نشویم، تمام تلاش خود را 

در این زمینه انجام دادیم.
وی گفت: از همه می خواهم که هرچیزی که به روح و روان جامعه مرتبط است در 
اظهارنظرها دقت کنیم. بسیاری از این موارد دلسوزانه به جای این که زنجیره ای از 
مصرف کننده نهایی تا وارد کننده را دچار رفتارهای غیرمتعادل کنیم،  با مکاتبات 

داخلی به مقامات عالی هم قابل گفتن است. 
 در صورت عدم تمدید توافق با آژانس مبنای ما پادمان خواهد بود

سخنگوی دولت درپاسخ به این سوال که با توجه به اینکه مذاکرات وین هنوز به 
نتیجه نرسیده و توافق مشروط ایران وآژانس هم پایان یافته آیا ایران تصمیمی برای 
تمدید این توافق دارد؟ در صورت عدم تمدید این توافق رابطه تهران و آژانس انرژی 
اتمی به چه صورت خواهد بود؟ گفت: پیش از این یک بار تمدید توافق ایران و آژانس 
به دلیل وجود فضای مثبت و چشم انداز امیدبخش برای رسیدن به توافق انجام 
گرفت.با این حال، ما همواره این ملاحظه را هم داشته ایم که تمدید این توافق به 

معنای مذاکرات فرسایشی نباشد.
وی یادآورشد: ما به این نتیجه رسیده ایم که مذاکرات به اندازه کافی تداوم داشته 
و انتظار داریم که طرف آمریکایی تصمیم نهایی خود را برای بازگشت به تعهدات و 
اجرای مقررات بین المللی اتخاذ کند. ربیعی ادامه داد: در حال بررسی ضرورت 
و امکان تمدید توافق با آژانس بین المللی انرژی هسته ای هستیم و در این مسیر 
همه گزینه ها را در نظر خواهیم گرفت. البته نحوه رابطه ایران با آژانس در صورت 
عدم تمدید این توافق صرفا بر اساس پادمان خواهد بود و جمهوری اسلامی ایران 
تعهد بیشتری را برعهده نخواهد گرفت. دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری 
گفت: قانون مجلس در خصوص تعهدات و وظایف دولت کاملا روشن است و تاکنون 
نیز دولت در همان راستا حرکت کرده است. در مورد موضوع توافق سه ماهه با آژانس 
و چگونگی تداوم یا عدم تداوم آن، هنوز تصمیمی اتخاذ نشده و به محض اتخاذ 

تصمیم اطلاع رسانی خواهد شد.
طرح مجلس درباره فضای مجازی بعد از استقرار دولت جدید بررسی شود

ربیعی درباره طرح  مجلس برای اعمال محدودیت در فضای اینترنتی و اعمال 
مجازات متخلفان اظهارکرد: طبق اخبار غیررسمی، این طرح از دستور کار مجلس 
خارج شده است اما به هر حال حکمرانی سایبری مسئله مهم و موضوع روز بسیاری 
از کشورهای جهان است.  وی ادامه داد: سیاستگزاری در این زمینه ها امری بسیار 
پیچیده و چند وجهی است و باید همراه با مطالعات عمیق باشد. طرح هایی از 
این دست ابعاد مختلفی دارد که متاسفانه برخی فقط یا از جنبه امنیتی و یا جنبه 
خاص فرهنگی آن را در نظر می گیرند؛ این درحالی است که امروز فضای مجازی 
فقط محدود به حوزه اطلاع رسانی نیست، بلکه فضای مجازی بستری برای ایجاد 
مشاغل، سرمایه گذاری های جدید، رشد اقتصادی از مسیر ارائه رشد خدمات، 
تجارت الکترونیک و آموزش آنلاین و بسیاری از موارد دیگر است. سخنگوی دولت 
تصریح کرد: امروز فضای مجازی بخشی از زندگی روزمره مردم شده و هر نوع تصمیم 
گیری در این حوزه نیازمند توجه به همه جوانب و اخذ نظرات کارشناسان، خبرگان 

و جامعه است.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با بیان اینکه فضای مجازی امروز 
بخشی از حقوق مردم است، اضافه کرد:  در این طرح اختیارات رییس جمهور و 
هیات وزیران محدود شده و با اختیارات گسترده ای به نهادهایی نوظهور داده شده 

است که تناسب مسئولیت با اختیارات را لحاظ نکرده است.
ربیعی گفت: با توجه به تاثیر این تصمیمات و از آنجا که رییس جمهور منتخب 
در این خصوص دیدگاه هایی دارد که در ایام انتخاباتی مطرح کرده است، پیشنهاد 
می شود این طرح پس از استقرار دولت جدید و با هماهنگی با دولت جدید بررسی 

و تصویب شود.

سخنگوی دولت: 

اصلاح طلبی نیاز به خون و نگاه تازه دارد ؛برای به نتیجه رسیدن مذاکرات از حقوق خود صرفنظر نمی کنیم

اصلاح طلبان؛ نیازها و تنگناها
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری از دید بسیاری مبنای تغییر و 
تحولاتی در سپهر سیاسی کشور خواهد شد. از این منظر و از دید چهره های 
شاخص اصلاحات، این جریان با عبور از مساله نگاه خودی و غیرخودی، باید 

اصول، مبانی و راهبردهایش را مورد بازاندیشی و بازتنظیم قرار دهد.
»اصلاح طلبی نیاز به خون و نگاه تازه دارد.«؛ این جمله ای است که »محسن 
چهره های  از  و  قبلی  دوره  در  پایتخت  شهر  شورای  اول  منتخب  هاشمی« 
اصلاحات در خصوص مهمترین ضرورت های پیش روی این جریان مطرح 

ساخته است. البته برخی نگاهی متفاوت به این ضرورت ها دارند.
»اصلاحات صندوق محور مرد« این بخشی از توئیت »سعید حجاریان« از 
نظریه پردازان برجسته اصلاح طلبان بعد از اعلام نتایج انتخابات ریاست جمهوری 
است که این روزها مبنای بحث و نظرهایی در فضای سیاسی ایران قرار گرفته 
است. اینکه اصلاح طلبی، اصول، اهداف و راهبردهای این جریان چیست و 
مرز سیاست ورزیش تا کجاست، به موضوعی پرحاشیه در میان نظرورزان تبدیل 
شده است. وقتی حجاریان توئیت می زد که »اصلاحات صندوق محور مُرد. اما 
قبل از تدفین شکوهمند باید به اتاق تشریح برده شود تا علت مرگ روشن شود. 
آیا مرگ به علت کهولت سن بوده است یا می توان رد پای قاتل یا قاتلانی را پیدا 
کرد؟« شاید می دانست این رشته سر درازی خواهد داشت و مباحث مبنایی را 
در مورد ماهیت و کارکرد اصلاح طلبی ایجاد خواهد کرد. این روزها اصلاح طلبان 
و حتی اصولگرایان یه این بحث ورود پیدا کرده اند که میراثداران جریان چپ 

سیاسی کشور به چه سمت و سویی می روند.
اصولگرایان و قائل شدن به صف بندی میان اصلاح طلبان

اصولگرایان، با تاکید بر جمله نخست توئیت حجاریان مبنی بر اینکه اصلاحات 
صندوق محور مرد، مدعی خروج بخشی از اصلاح طلبان از دایره نظام شده اند. 
در  »جوان«  مسئول  مدیر  گنجی«  »عبدالله  تیر  پنجم  شنبه  روز  یادداشت 

روزنامه اش، چنین ایده ای را در متن و بطن خود پرورش می دهد.
گنجی در یادداشتی با انتقاد از اصلاح طلبانی که در انتخابات شرکت نکردند، 
با ماهیت حقیقی و حتی  از اصلاح طلبان  به نظر می رسد بخشی  نوشت: 
حقوقی جمهوری اسلامی به خط پایان رسیده اند؛ نه راهی برای گفتگو در درون 
حاکمیت باقی گذاشته اند و نه درصدد اصلاح ذهنیت حاکمیت هستند و نه 
حاضرند طرفداران نظام »فرادینی« را به حاشیه برانند و نه می توانند از پوستین 

روشنفکری و پرستیژخواهی اجتماعی خارج شوند.
راه چاره،  و می نویسد:  ارایه می دهد  راه حل هم  به اصلاح طلبان  گنجی 
احیای چپ با محوریت اصول انقلاب اسلامی است. پاسخ امام به درخواست 
بنیان گذاردن چپ در زمستان 1366 و نامه امام به محمدعلی انصاری می تواند 
مبنای بازگشت باشد. می توان بر سر اصول توافق کرد و میدان فروع و سلایق را 
به رسمیت شناخت. اصلاح طلبان نمی توانند به این تعبیر سروش عمل کنند که 

در اصول هم می شود اجتهاد کرد )ابطال پذیری(
گنجی با اشاره به اینکه جمهوری اسلامی به عنوان نظامی نوپا و بی تجربه 
حتماً دارای اشتباه و اشکال است، تاکید کرد: درباره همه اشکالات می توان 
صحبت کرد، اما همانگونه که در بیانیه گام دوم آمده، در اصل حرکت انقلاب 
»تجدیدپذیری« رخ نخواهد داد و از قضا نیروهای فکری اصلاحات در همین 

نقطه ایستاده اند و حال شورای نگهبان باید چه کند؟
میان  درون جریانی  انشقاقی  به  اخیر  انتخابات  از  پس  گویا  اصولگرایان 
طیف های مختلف اصلاح طلبان قائلند و توصیه می کنند که اصلاح طلبان 
هرچه زودترموضع خود را نسبت به مساله انتخابات و نظام مشخص کنند. 
گنجی به صراحت در یادداشت خود نوشت: به نظر می رسد چپ هایی که 
می خواستند چپ بمانند بین نظام و تجدیدنظرطلبان گرفتار شدند و به حاشیه 
رفتند. امثال مرحوم محتشمی پور، سید هادی خامنه ای و برخی روحانیون چپ 

باید بر محوریت چپ برگردند.
اصلاح طلبان دوپاره شده اند؟

پس از آنکه »جبهه اصلاحات ایران« به عنوان سازوکار هماهنگی اصلاح طلبان 
متشکل از بیش از30 حزب و 15 شخصیت حقوقی اعلام کرد که از هیچ نامزدی 
در انتخابات اخیر حمایت نمی کند و به احزاب زیرمجموعه خود این آزادی 
عمل را داد که به تشخیص خود در انتخابات عمل کنند، پراکندگی راهبردی 
اصلاح طلبان رقم خورد. بخشی از اصلاح طلبان با حمایت از عبدالناصر همتی 
و دعوت به مشارکت، پای صندوق رای رفتند و بخشی دیگر سکوت پیشه کردند. 

آرای کم همتی، البته در ادامه مبنایی برای خودانتقادی اصلاح طلبان شد.  
خود اصلاح طلبان هم به ایده »مرگ اصلاحات صندوق محور« انتقاد دارند. 
مصاحبه اخیر »حسین مرعشی« سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی گویای 

این واقعیت است.
مرعشی در مصاحبه خود تصریح کرد: اصلاح طلبی منهای انتخابات که 
راهبردی نمی تواند داشته باشد و راهبرد اصلاح طلبان باید همیشه انتخابات 
باشد و راهی غیر از این ندارد و اگر بخواهد از این خارج شود و به اعتراضات 
اجتماعی کف خیابان چشم بدوزد که دیگر اصلاح طلبی نیست و معنی و 
مفهوم دیگری دارد.پس راه ما به جای اعتراضات مردمی، راه میانه و کم هزینه 

یعنی انتخابات است.
سخنگوی کارگزاران با دفاع از حمایت این تشکل از همتی در انتخابات گفت:  
اصلاح طلبان در انتخابات مجلس یازدهم دچار گسست راهبردی شدند. در 
انتخابات مجلس دهم  چون راهبرد جبهه این بود که حتما در انتخابات شرکت 
کنیم، رفتیم و گشتیم و در بین باقی مانده نامزدهای تایید صلاحیت شده کاندیدا 
پیدا کردیم. در مجلس یازدهم عینا این فرصت را داشتیم ولی راهبرد غالبمان 
این شده بود که با اعتراضات مردم همراهی کنیم که چون مردم معترض هستند 
و ناراضی هستند و در انتخابات شرکت نمی کنند پس ما با مردم همراهی کنیم. 
اگر ما با مردم همراهی کنیم پس تکلیف سیاست چه می شود؟ ما اینجا خودمان 
دچار یک اشتباه استراتژیک شدیم و مشارکت در صندوق را همراه با مردم زیر 
سؤال بردیم. مرعشی افزود: حتما تصمیم کارگزاران برای شرکت در انتخابات 
تصمیم حرفه ای و درستی بوده است. شما باید تکلیف را با خودتان روشن کنید. 
اصلاحات منهای صندوق رای چه مفهومی می تواند داشته باشد؟ اینکه شما 
بگویید با مردم همراهی کنیم یعنی چه؟ یعنی اگر مردم در انتخابات نیامدند ما 
به عنوان سیاستمدار نباید مردم را راهنمایی کنیم؟ نابراین بحث روشن است که 
ما همچنان مدافع اصل مشارکت در انتخابات هستیم و فکر می کنیم اصلاح 
طلبی منهای صندوق رای هیچ کارکردی نخواهد داشت. برخی از دوستان می 
گویند اگر شرایط اجتماعی به گونه ای نبود که ما برنده شویم، ما نیستیم. اینکه 

نمی شود! انتخابات برد و باخت است و قرار نیست که حتما ما ببریم.
مرعشی اظهار داشت: در نظام جمهوری اسلامی نمی شود که شما رئیس 
جمهور تعیین کنید و بعد رابطه ای با نظام نداشته باشید. روابط با نظام بسیار 
طبیعی است یعنی همه احزابی که پروانه دارند رفته اند امضا کرده اند که هم 
قانون اساسی و هم اصل ولایت فقیه را قبول دارند و بدون اینکه اینها را امضا 
کنند که به آنها پروانه نمی دهند. هیچ حزبی وجود ندارد که پروانه داشته باشد 
ولی این را امضا نکرده باشد، پس نمی شود چیزی را امضا کنید ولی به چیزی 
غیر از آن عمل کنید چون نفاق که ندارید. دوم اینکه در هر کاری می خواهید 
انجام دهید یک اصول حرفه ای دارد، بنابراین شما باید حرفه ای به دنبال 
سیاست باشید و نمی شود که یک سیاستمدار بگوید من کار حرفه ای و ملی 

خودم را به خاطر شرایط تغییر می دهم این اصلا معنی ندارد.
اصل  که  داشت  خواهیم  حضور  ائتلافهایی  در  آینده  در  ما  وی،  گفته  به 
سیاست مشارکت در انتخابات را پذیرفته باشند. ما با هر نوع گروه سیاسی یا 
سیاستمداری که مردد در استفاده از ابزار صندوق است، نخواهیم بود، سیاست 

راهبردی ما استفاده از ظرفیتهای صندوق برای اصلاح امور کشور است.
اظهارات مرعشی بخش قابل توجهی از جریان اصلاح طلبی را نمایندگی 
می کند. در کنار این تفکر، طیفی از اصلاح طلبان هم که در این انتخابات 
سکوت پیشه کردند بیش از  انتقاد به ساختارهای موجود، خود را مورد ارزیابی 
قرار می دهند و بر این باورند که با بازبینی گفتمانی و تشکیلاتی، جوان گرایی 
و کادرسازی، گفت وگو با مردم  و احیای سرمایه اجتماعی می توانند پرتوان تر 
از قبل، حضورخود در ساختار قدرت و اعمال اصلاحات درون سیستم و ادامه 

مسیر »اصلاح طلبی« را تضمین کنند.
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تمام دوستی ات را درباره دوستت نثار کن؛ امّا به وی 
اطمینان تمام منما . با او کمال همراهی را داشته باش 
؛ امّا تمام رازها را به وی مگو ، تا آنکه ]از یك سو [حقّ 
خردمندی را به جا آورده باشی و ]از دگر سو [وظایف 

دوستی را.
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معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای استان قم از اجرای همزمان طرح کنترل 
مشترک پلیس راه ناجا و راهداری و حمل ونقل جاده 
ای برتردد ناوگان عمومی حمل کالا و مسافر از پنجم 

تیرماه سالجاری خبر داد. 
حمیدسالاری در گفت و گویی افزود: طرح کنترل 
و نظارت بر تردد ناوگان حمل ونقل عمومی کالا و 
مسافر ، به طور همزمان  درسراسر کشور با شروع 

فصل تابستان عملیاتی شده است.
وی اضافه کرد: دراین طرح  مقرر شده در هر ماه 
حداقل سه مرتبه بازدید مشترک توسط این دو نیروی 
جاده ای درسطح راهها و اماکن تعیین شده صورت 

بگیرد.
دو  در  کنترل ها  فوق  درطرح  داد:  ادامه  سالاری 
سطح کنترل در مبدا ) داخل مراکز عمده بار و پایانه 
های مسافر ( و کنترل در جاده ) پاسگاههای پلیس 
راه ، مجتمع های خدماتی ، پایانه های مرزی( با 

رعایت کامل جوانب ایمنی صورت خواهد گرفت.
معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای قم گفت: موارد مهم در این طرح شامل 
مانند  ناوگان  و  راننده  هویت  احراز  مدارک  کنترل 
کارت هوشمند ، بارنامه ، اسناد حمل ونقل، کنترل 
تجهیزات ایمنی خودرو ، کنترل حوزه جغرافیایی 

فعالیت ناوگان و برخی مسائل مشابه است.

 وی افزود: درامر کنترل ناوگان عمومی حمل ونقل 
جاده ای مسافر نیز  ضمن بازدید از دفاتر شرکتها ، 
اماکن عرضه بلیط ، سالنهای انتظار و پایانه های 
رعایت جامع  موارد شامل  دیگر  بر   ، حمل مسافر 
شیوه نامه های بهداشتی ، تجهیزات ایمنی خودرو 
، اسناد و مدارک راننده و ناوگان نظارت صورت می 

گیرد.
وی در پایان با تاکید بر رعایت کامل جوانب ایمنی 
توسط رانندگان خواستار همکاری و تعامل حداکثری 
کاربران جاده ای با تیم های کنترل و نظارت راهداری 
و حمل ونقل جاده ای و پلیس راه در راستای اجرای 

این طرح شد.

معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم  خبرداد:

اجرای طرح نظارت بر ناوگان عمومی حمل ونقل جاده ای

رئیس شوراهای حل اختلاف استان قم بابیان اینکه سهولت انجام امور مردم در 
دستگاه قضا اهمیت دارد، گفت: در سال 98 میانگین زمان رسیدگی به پرونده ها 
80 روز بود که اکنون به 67 روز کاهش یافته است. حجت الاسلام مجید قربانی 
صبح سه شنبه در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه بر اساس قانون اساسی، وظیفه 
رسیدگی به ظلم از وظایف دادگستری است و با توجه به وضعیت فعلی دادگستری 
و تراکم بیش از حد پرونده ها و سرازیر شدن کلیه اختلافات ریز و درشت اجتماعی 
این  به  روند رسیدگی قضائی  به سمت دادگستری که موجب طولانی شدن 
پرونده ها در گذشته شده بود، گفت: با هدف جلوگیری از ورود همه نوع پرونده ها 

به دادگاه ها، زمینه شکل گیری شوراهای حل اختلاف زیر نظر قوه قضائیه فراهم 
شد و از شهریور ماه سال 81 این نهاد رسماً آغاز به کار کرد. رئیس شوراهای حل 
اختلاف دادگستری استان قم با اشاره به اینکه در سال گذشته 17 هزار و 227 
پرونده را در شوراهای حل اختلاف استان مختومه کرده ایم، افزود: 3 هزار و 813 
مورد از این پرونده ها، حقوقی بوده اند. وی با تاکید بر اینکه رضایتمندی ارباب 
رجوع نقش مهمی در اعتماد سازی بین مردم دارد، ادامه داد: یک هزار و 957 
نفر در سه ماهه ابتدایی امسال در نظر سنجی ها از انجام وظایف افرادی که در 

شوراهای حل اختلاف مشغول به کار بوده اند، رضایت مند بوده اند.

رئیس شوراهای حل اختلاف استان قم خبر داد؛

کاهش ۱۳ روزه زمان رسیدگی به پرونده های قضایی

معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی برق قم گفت: برق بیش 
از 20 درصد از مشترکین در این استان رایگان است و این دسته از مشترکین 
مجاز هستند در ماه های خرداد تا شهریور ماهانه تا 200 کیلووات به صورت 

رایگان برق مصرف کنند. 
سید محمدرضا غفوری ، با اشاره به ناحیه بندی کل مناطق کشور و قرارگیری 
استان قم در منطقه سه گرمسیری، افزود: مشترکین بر اساس میزان مصرف 

برق به سه دسته پرمصرف، خوش مصرف و کم مصرف تقسیم بندی می شوند.
وی به افزایش 17 درصدی نرخ برق برای مشترکین خوش مصرف و پرمصرف 
از ابتدای امسال خبر داد و اضافه کرد: 60 درصد از مشترکین برق استان قم 
جزو مشترکین خوش مصرف هستند و مصارف ماهیانه این دسته از مشترکین 

در ماه خرداد، تیر، مرداد و شهریور بین 200تا 1000 کیلووات می باشد.
وی ادامه داد: درصورتی که در ماه های اعلام شده بیش از یک هزار کیلووات 
مصرف داشته باشند جزء مشترکین پرمصرف محسوب می شوند و برای این 
دسته از مشترکین، مصرف بیش از 2000 کیلووات در ماه های یاد شده با 

بیشترین نرخ برق محاسبه می گردد.

غفوری با بیان این که مشترکین می توانند با مدیریت مصارف لوازم برقی 
محل کار و یا منزل خود از دسته مشترکین پرمصرف به دسته خوش مصرف 
و یا کم مصرف جابه جا شوند، تصریح کرد: مشترکین می توانند با نصب برنامه 
)برق من( وضعیت رفتار مصرفی برق خود را شناسایی و نسبت به کاهش موارد 
غیرضروری اقدام و برای نصب این برنامه موبایلی به سایت کافه بازار و یا گوگل 

پلی مراجعه کنند.
وی یادآور شد: مردم می توانند با راهکارهای بسیار ساده اما مهم با اصلاح 
الگوی مصرف برق به کاهش خاموشی های اضطراری شبکه گام های موثری 
بردارند. وی گفت: مشترکین برق در صورت کاهش 10 درصدی مصرف برق 

نسبت به مدت مشابه سال قبل از 20 درصد تخفیف بهای برق استفاده کنند.
معاون شرکت توزیع نیروی برق قم به راهکارهای ساده همچون تنظیم درجه 
کولرگازی بر روی 25 درجه، خاموش کردن لوازم برقی غیرضروری در ساعات 
پیک بار، استفاده از دورکند کولر آبی و عدم استفاده هم زمان از لوازم برقی 
پرمصرف به ویژه در ساعات اوج بار) 12 الی 18 ( اشاره کرد و این راهکارها را در 

کاهش خاموشی های اضطراری بسیار اثربخش برشمرد.

معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی برق قم  خبرداد:

افزایش ۱۷ درصدی نرخ برق برای مشترکین خوش مصرف و پرمصرف

طرح:محمدعلی رجبی

واکسیناسیون علیه خودتحقیری" به برکت تزریق واکسن ایرانی کرونا

چند نفر در انتخابات 1400 به احمدی نژاد رای دادند؟!
حمیدرضا ترقی، عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی معتقد است که حضور محمود احمدی نژاد 
در مجمع تشخیص مصلحت نظام نشان از استحکام نظام است و وی در این مجموعه نماینده همان 2 
میلیون و 700 رای ای است که در این دوره با نام وی به صندوق ریخته شده و البته در بین آرای باطله بوده 
است.ترقی در این باره به اعتمادآنلاین گفت: وجود این نوع عناصر با این نوع موضع گیری ها در کشور، به 
خصوص حضور آنها در مجموعه ای همچون مجمع تشخیص مصلحت نظام، نشان دهنده استحکام نظام 
است. این ادعا با واکنش روح  الله جمعه ای مشاور وزیر کشور روبرو شد. او در توییتی نوشت؛»شایعات 
مربوط به تفکیک اسامی آرای باطله کاملا کذب بوده و آرای باطله شامل آرای سفید و با نام های متفرقه 
است که حجم آرای سفید بیش از دو برابر آرای با نام بوده است. تنها مرجع اعلام جزئیات انتخابات وزارت 
کشور است.« ترقی در پاسخ به مشاور وزیر کشور گفت: مرجع رسمی نبود بلکه یک مرجع مطلعی بوده که 

گفته نامش فاش نشود. او این موضوع را به من منعکس کرده است.

مشکل لاریجانی را به مردم بگوید حتی اگر آبرویش برود
بهروز نعمتی، نماینده ادوار مجلس با اشاره به اظهارات اخیر لاریجانی در مورد رد صلاحیت خود ادامه 
داد: کسی که می خواهد رییس جمهور باشد، اگر مشکلی دارد باید به مردم توضیح داده شود و مردم 
بدانند. آقای لاریجانی چندین بار گفته است که من هر مشکلی دارم بیان کنید؛ اگر دوستان مشکلی در 
آقای لاریجانی دیدند بیان کنند، ولی وقتی ما را رد صلاحیت کردند هیچ حرفی به ما زده نشد تا دقیقه نود 
به ما گفته شده بود که تایید صلاحیت می شویم، ولی بعد به ما گفته شد که جلسه تشکیل نشده است و 
این مشخص می کند، دوستان نمی خواهند با واقعیت ها روبرو شوند. او در انتها گفت: بیانات مقام معظم 
رهبری کاملا روشن است گفتند ظلم شده و بروید جبران کنید، ولی جبران نکردند. امروز آقای لاریجانی 
مدعی است و می گوید از طرف من، مشکلم را به مردم اعلام کنید. می گویند من راضی هستم اگر مشکلی 

دارم که باعث آبروریزی من می شود، شما این کار را انجام بدهید من راضی هستم.

رکورد مصرف برق باز هم شکست
روند افزایشی مصرف برق با وجود همه توصیه ها برای رعایت مدیریت مصرف و نیز تداوم برخوردهای 
جدی با استخراج کنندگان رمز ارز که به صورت غیرمجاز از برق استفاده می کنند همچنان ادامه دارد 
و هر روز رکورد جدیدی ثبت می شود.براین اساس، شرکت مدیریت شبکه برق ایران میزان مصرف برق 
روزدوشنبه کل کشور را منتشر کرد که براساس آن مصرف برق درساعت 12 و 54 دقیقه به 64 هزار و 46 
مگاوات رسید.این میزان مصرف درحالی است که در مدت مشابه پارسال 54 هزار و 225 مگاوات برق 
استفاده شده بوده که رشد 9 هزار و 821 مگاواتی را نشان می دهد.میزان مصرف برق در بخش صنایع 

کشور در عین حال کاهش یافته و به رقم سه هزار و 804 مگاوات رسید.

پزشکیان: شاید 5 درصد مردم ماهواره ندارند 
سعود پزشکیان نماینده مجلس درخصوص طرح مجلس مبنی بر ساماندهی فضای مجازی گفت: خبر 
زیادی از این طرح ندارم، اما طبق قانون، ماهواره ممنوع و قدغن است اما شاید پنج درصد مردم ماهواره 
ندارند خب بروند جلوی آن 95 درصد را بگیرند؛ حرفی نزنند که نتوانند به آن عمل کنند، حرفی نزنند که 
جامعه آنها را پس بزند. این همان حرفی است که اگر بخواهیم با زور به مردم بگوییم مردم زیر بار نمی روند و 

درخصوص زندانی کردن و محکومیت باید جمعیت زیادی را درگیر کنند.

رییسی نامزدهای انتخابات را به یک نشست دعوت کرد 
عبدالناصر همتی خبر داد که فردا به دعوت رئیسی همه نامزدهای انتخابات 1400 با وی ملاقات دارند. 
عبدالناصر همتی کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری در پیامی توییتری نوشت: » فردا به دعوت جناب 
آقای رئیسی همه نامزدها با ایشان ملاقات دارند. یادآور خواهم شد که اصلاح حکمرانی اقتصادی، رفع 
سریع تحریم ها، صیانت از آزادی شبکه های اجتماعی وحقوق اساسی شهروندان از اهداف راهبردی ام 

برای دولت بود.در مواردکم  توجهی دولت بعد به این اهداف، نقد و مطالبه گری خواهم داشت.«

انتقال ٣ محکوم ایرانی از ژاپن به کشور 
رئیس کمیته انتقال محکومان و معاون حقوق بشر و امور بین الملل وزیر دادگستری از انتقال سه محکوم 
ایرانی از ژاپن به کشور خبر داد.محمود عباسی اظهارداشت: سه تن از محکومان ایرانی که سال ها دوران 
محکومیت خود را در زندان های ژاپن می گذراندند با رایزنی های مقامات قضایی و سیاسی دو کشور به ویژه 
تلاش های سفارت ایران در ژاپن زمینه اجرایی شدن موافقت نامه انتقال محکومان میان دو کشور فراهم 

شد.

شهردار قم :

فضای سبز قم دگرگون می شود
شهردار قم با بیان اینکه برنامه های توسعه فضای سبز در شهر به خوبی در 
حال اجراست، گفت: شهروندان قمی منتظر دگرگونی و تغییر و تحولات 

بیشتر در فضای سبز باشند.
دکتر سید مرتضی سقاییان نژاد در شورای سازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری قم اظهار داشت: خوشبختانه در حال حاضر فضای سبز در قم 
جایگاه خودش را پیدا کرده و در راستای اجرای طرح های مختلف فضای 

سبز، عدالت شهری موردتوجه است.
وی با بیان اینکه در طرح جامع فضای سبز به برطرف کردن نقاط ضعف 
پرداخته و نسبت به برطرف کردن آن اقدام می کنیم یادآور شد: این اقدامات 

به طوری بوده که در چند سال آینده فضای سبز قم دگرگون می شود.
شهردار قم تصریح کرد: توجه به مناطق کمتر برخوردار از اهمیت بالایی 
در توسعه فضای سبزی شهری برخوردار است و بیش ازپیش موردتوجه قرار 

می گیرد.
وی با تأکید بر برنامه ریزی به منظور حفظ فضای سبز، نگهداری تجهیزات را 
یک اولویت دانست و افزود: باید طوری اقدامات و فعالیت ها را دنبال کنیم که 

حفاظت از فضای سبز به یک فرهنگ تبدیل شود.
لزوم حفظ باغات شهرقم

رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای شهر قم نیز دراین 
جلسه  برلزوم  حفظ باغ ها در شهر تأکید کرد و گفت: نباید شهرداری اجازه 

تغییر کاربری این باغات را بدهد.
سیدمجتبی سبحانی ثابت ، با قدردانی از اقدامات شهرداری در حوزه 
توسعه فضای سبز اظهار داشت: فضای سبز شهر تغییر کرده و با توجه به 
آب وهوای قم این تغییرات مشهود است، اما هنوز ایده آل نیست و باید به 

سمت درختان سرسبزتر و مثمر برویم.
رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی شهر قم، 
توسعه فضای سبز در بافت قدیمی  شهر را موردتوجه قرار داد و افزود: 
شهروندان ساکن در بافت فرسوده از نبود فضای سبز مناسب در این منطقه 
از شهر گلایه مند هستند که شهرداری باید این مهم را در اولویت برنامه قرار 

دهد.
وی بر لزوم حفظ باغ ها در شهر قم تأکید و ابراز کرد:  باغ های باقی مانده را 
نباید به این راحتی از دست بدهیم و شهرداری باید مراقبت لازم را داشته باشد 

که اجازه تغییر کاربردی در آن صورت نگیرد.
  

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم :

توسعه فضای سبز درمناطق محروم 
در اولویت قرار گیرد 

هدایت  خواستار  قم  شهر  اسلامی  شورای  فرهنگی  کمیسیون  رئیس 
و  شد  قم  فرسوده  بافت  به  سبز  فضای  توسعه ای  برنامه ای  و  سیاست ها 
گفت: در برخی از این مناطق با فقر فضای سبز به علت نبود عرصه های 
عمومی روبرو هستیم. حسن مالکی نژاد در جلسه شورای سازمان پارک ها و 
فضای سبز شهرداری قم اظهار داشت: امروز برای تمام شهروندان و حتی 
زائران قم این مسئله روشن و زبانزد بوده که فضای سبز قم در چندین سال 
گذشته توسعه یافته است. وی با قدردانی از فعالیت های شهرداری در توسعه 
فضای سبز تصریح کرد: در یک سال گذشته مشارکت مردم در درختکاری 
افزایش یافته و این مهم در مجتمع های مسکونی نیز فرهنگ سازی شده 
و مردم بیشتر به کاشت و حفظ درخت تشویق شده اند. رئیس کمیسیون 
فرهنگی شورای اسلامی شهر قم ابراز کرد: توسعه فضای سبز حاشیه شهر 
قم به ویژه در اجرای طرح های بزرگ جنگلی با حضور و مشارکت تشکل های 
قداست  به  مردم  و  کرده  ایجاد  خوبی  فرهنگ سازی  نیز  مردم  مختلف 
درختکاری که ریشه در مکتب دین ما داشته می پردازند. وی با بیان اینکه در 
برخی مناطق قدیمی شهر قم با فقر فضای سبز روبرو هستیم، تصریح کرد: 
شهرداری در گام نخست در مکان هایی که تملک شده و درخت کاشته شده 
نسبت به محوطه سازی اقدام و در گام بعد نیز به درختکاری و توسعه بیشتر 
فضای سبز اقدام کند. مالکی نژاد خاطرنشان کرد: براین باوریم که در بخش 
فضای سبز نیز باید خدمت به مناطق محروم در اولویت قرار گیرد و علاوه بر 
اجرای فضای سبز، بوستان های محلی نیز در مناطق کمتر برخوردار ساخته 
شود که در این زمینه نیز می توان برخی خانه های قدیمی را تملک و به فضای 

سبز شهری تبدیل کرد.
 

معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

ایجاد بوستان های محلی در بافت فرسوده
کاربری های  ساماندهی  خواستار  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 

غیررسمی کشاورزی و دامداری ها در شهر قم شد.
سید امیر سامع در جلسه شورای سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 
با اشاره به اهمیت ساماندهی کاربری های کشاورزی و دامداری در شهر اظهار 
داشت: در این زمینه نیاز است جهاد کشاورزی با همکاری دستگاه های 
دامداری  و  کشاورزی  غیررسمی  کاربری های  و  کرده  پیدا  ورود  استانی 
پیشنهاد  کاربری ها  این  از ساماندهی  ابراز کرد: پس  را سامان دهد. وی 
شهرداری اجرای طرح های محیط زیستی مختلف، اجرای طرح سلول های 
معاون  است.  و…  زیستی  اقلیم  با  سازگار  گونه های  پرورش  خورشیدی، 
خدمات شهری شهرداری قم در بخش دیگری از سخنان خود به اقدامات 
شهرداری قم در زمینه توسعه فضای سبز در بافت فرسوده و قدیمی شهر 
اشاره کرد و گفت: در مناطق یک، هفت و سه اقداماتی شده که می توان آن 
را به بوستان محله ای تبدیل کرد. وی با بیان اینکه توسعه فضای سبز و ایجاد 
بوستان های مختلف محلی در بافت قدیمی محرک فضاسازی در اطراف و 
رونق در اقتصاد و پویایی شهر است گفت: همچنین می توان برای اجرای 
برنامه های توسعه ای فضای سبز در بافت فرسوده قم، خانه های قدیمی را 
خریداری تا علاوه بر بازگشایی برخی بن بست ها، آن را به مناظر زیبای شهری 

تبدیل کرد.
اجرای بسته های رفاهی و گردشگری در بوستان جوان

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم نیز دراین جلسه 
گفت: در جلسه ای با حضور مسئولان استانی، مقرر شد واگذاری بیش از 
378 هکتار از زمین های اطراف به بوستان جوان انجام شود. پیام جوادیان 
اظهار داشت: در جلسه ای با حضور مسئولان استانی، مقرر شد واگذاری 
بیش از 378 هکتار از زمین های اطراف به بوستان جوان انجام شود. وی 
با بیان اینکه مرحله واگذاری این زمین ها به شهرداری قم در حال انجام 
است، ابراز کرد: شهرداری نیز با برنامه ریزی انجام داده اجرای فضای سبز و 

همچنین بسته های گردشگری را در اولویت قرار داده است. 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خاطرنشان کرد: 
تعیین تکلیف زمین های موجود در بوستان ولایت و بوستان های دیگر که 
دارای معارض است نیز توسط اداره راه و شهرسازی و منابع طبیعی نیز در 

دست اقدام است.

افزایش تماس های شهروندان با سامانه ارتباط مردمی ۱3۷ ؛

پاسخگویی بیش از ۹۰ درصدی به 
مطالبات شهروندان

تعداد تماس های شهروندان در خردادماه در مقایسه با مدت مشابه سال 
گذشته و دو ماه نخست امسال با افزایش روبرو شده است که در همین راستا 

پاسخگویی به مطالبات مردمی نیز افزایش یافته است.
به گزارش شهرنیوز، سامانه 137 پل ارتباطی بین شهروندان و شهرداری 
است و شهروندان قمی همانند ماه های گذشته از طریق این سامانه 25 
موضوع را در خردادماه مطرح کرده و خواستار پیگیری و رسیدگی به آن 

شدند.

 استاندار قم با اشاره به در دستور کار قرار داشتن 
در  بویژه  استان  این  در  صنعتی  نواحی  توسعه 
باید  گفت:  جعفریه  و  کهک  جدید  شهرستان   2

زیرساخت های لازم را برای این اقدام فراهم کنیم.
بهرام سرمست روز سه شنبه در چهل و چهارمین 
جلسه شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی در 
تالار کرامت استانداری قم همچنین افزود: به تازگی در 
راستای توسعه زمین های قابل واگذاری به شهرک های 
صنعتی استان مصوبه ای را در شورای برنامه ریزی و 
توسعه مبنی بر الحاق 87 هکتار به شهرک صنعتی 
شکوهیه داشتیم که آن را در پاسخ به تقاضاهای جدید 

پیگیری کردیم.
با کمک  وی  طرح احداث کارخانه چادر مشکی 
و گفت:  داد  قرار  توجه  مورد  را  فرمان  اجرایی  ستاد 
زیرساخت های  تقویت  برای  که  پیگیری هایی 
و  برق  با  رابطه  در  چه  استان  صنعتی  شهرک های 

همچنین آب صورت گرفته، نتیجه بخش بوده است.
سرمست با اشاره به بهره برداری از طرح گاز رسانی 
به شهرک صنعتی الغدیر تصریح کرد: این طرح را برای 

استان مهم می دانیم، چرا که این زیرساخت ها برای 
شهرک های صنعتی یک امر حیاتی به شمار می آید.

از  استفاده  به موضوع  توجه جدی  بر  تاکید  با  وی 
این  در  کرد:  خاطرنشان  صنعتی  واحدهای  پساب 
خصوص باید جدیت به خرج داده شود چون با توجه 
به کمبود آب و سند سازگاری با کم آبی که وزارت نیرو 
ابلاغ کرده، اگر تدبیری در استفاده از پساب نداشته 

باشیم در آینده با مشکل مواجه خواهیم شد.
استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود تامین 
انرژی لازم برای کارخانه سیمان را حائز اهمیت دانست 
فرابخشی  تبعات  و  تاثیرها  سیمان  مساله  گفت:  و 

دیگری دارد.
سرمست با بیان اینکه باید معضل کمبود برق در 
استان را دریابیم، تصریح کرد: فکر نکنیم که شرایط 
عادی است، چرا که از هر جهت چه از لحاظ منابع 
آبی و چه از نظر میزان بارندگی ها در برخی از استان ها 
نسبت به میانگین چند سال گذشته 50 درصد اُفت 
که  شدیدی  به مشکل  اشاره  با  وی  داریم.  بارندگی 
به واسطه ناکافی بودن آب ذخیره شده در پشت سدها 
با آن مواجه هستیم گفت: باید ملاحظات صنعتگران 
را در نظر بگیریم، صدا و سیما، دستگاه های فرهنگی، 
مطبوعات و رسانه ها و کسانی که نفوذ کلام دارند و 
می توانند بر رفتار مردم تاثیرهای قابل توجهی داشته 
باشند، برای صرفه جویی در مصرف برق و تغییر الگوی 

مصرف، فرهنگ سازی کنند.
از  برخی  متاسفانه  اینکه  یادآوری  با  قم  استاندار 
سیاست ها مانند احداث نیروگاه های خورشیدی که 
است  نرسیده  به نتیجه  اتخاذ شده  برق  تامین  برای 
گفت: راهکارهای جایگزین نیز باید در قالب کارگروه ها 
بررسی شود و اگر به راهکاری برسیم که ورودی برق را 
تقویت کنیم ایده آل است، ما علاوه بر حوزه صنعت در 
مراکز دولتی و خانه ها نیز باید دنبال تولید برق باشیم و 
این سیاست هایی است که شرکت برق باید دنبال کند.

به واحدهای  بانکی  استاندار قم اعطای تسهیلات 
صنعتی برای تولید برق را ضروری دانست و گفت: 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری این مساله 
را با ابعاد مختلف پیگیری کند، هم تامین سوخت لازم 
و هم تامین مالی آن مطرح شود تا ببینیم از ظرفیت 
توانیم  می  چگونه  برق  تولید  در  واحدهای صنعتی 

استفاده کنیم.
وی اضافه کرد: در این زمینه شیوه نامه ای تدوین 
قاچاق  مانند  برانگیز  شائبه  بحث های  هم  که  شود 
مواد سوختی و رمز ارزها مطرح نباشد و هم بتوانیم از 
ظرفیت واحدهای صنعتی در تامین برق آنها بیشترین 

بهره مندی را داشته باشیم.
استاندار قم بیان کرد: احداث نیروگاه خورشیدی نیز 
تا زمانی که وزارت نیرو در سیاست های خود تجدید 

نظر نکند، به جایی راه پیدا نمی کند.
 تاکید برپرداخت تسهیلات مورد نیاز 

شرکت های دانش بنیان 
استاندار قم  همچنین روز سه شنبه در جلسه ستاد 
بخش های  همه  گفت:  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل 
شرکت های  از  حمایت  به  موظف  استان  اقتصادی 
این  نیاز  مورد  تسهیلات  باید  و  هستند  دانش بنیان 
شرکت ها برای تامین مالی طرح هایشان پرداخت شود. 
بهرام سرمست بیان کرد: نباید نسبت به پرداخت 
به  بانکی  تسهیلات  سایر  و  تولید  رونق  تسهیلات 
است  نیاز  و  شود  غفلت  بنیان  دانش  شرکت های 
اولویت  در  اقتصادی  پیشران های  این  از  حمایت 

برنامه های دستگاه های اجرایی استان باشد.
سازمان  خوب  عملکرد  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
صنعت، معدن و تجارت قم در حمایت از صنعتگران، 
افزود: استان قم در زمینه تحقق هدف گذاری های  
جایگاه  صنعتی  تولیدهای  حوزه  در  گرفته  صورت 
از  گرفته  صورت  تلاش  با  حتی  و  دارد  مناسبی 

برنامه ریزی های انجام شده نیز جلوتر است.

 استاندار قم:

زیرساخت ها برای گسترش نواحی صنعتی فراهم شود

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم: خبرداد

جریمه ۳۸ میلیارد ریالی برای قاچاقچی پارچه 
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: یک محموله پارچه قاچاق در قم کشف و متهم مربوطه 

به پرداخت 38 میلیارد و 500 میلیون ریال جزای نقدی محکوم شد.
 مهدی ریاضی در گفت و گویی اظهار داشت: در پی کسب خبر از عوامل دریابانی یکی از استان های 
جنوبی کشور مبنی بر حمل و جابه جایی پارچه قاچاق توسط یک دستگاه کامیون تحت عنوان ضایعات 
کشاورزی به مقصد تهران، ماموران کاشف به محورهای مواصلاتی در استان اعزام و در محور سلفچگان 
با موضوع ضایعات  بارنامه  از توقیف، راکب خودرو یک فقره  به خودروی موردنظر مظنون که پس 
کشاورزی به ماموران ارائه نموده و در بازرسی از این خودرو مشاهده شد که به طرز ماهرانه ای در زیر 

کیسه های سبوس، پارچه جاسازی شده است.
وی تصریح کرد: ارزش این محموله 24 میلیارد و 402 میلیون و 737 هزار و 180 ریال برآورد شد و 

مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی  قم ارسال شد.
مدیرکل تعزیرات قم افزود: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلف های قاچاق کالا و ارز 
تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، استماع اظهارها و گرفتن آخرین دفاعیات متهم، به دلیل 
عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته، متهم را علاوه بر 
ضبط محموله مکشوفه قاچاق به  نفع دولت، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو، در مجموع 

به پرداخت مبلغ 38 میلیارد و 500 میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود.
وی همچنین خاطر نشان کرد: بر اساس قانون کلیه محمولهِ مکشوفه توسط مرجع کاشف، به اداره 

جمع آوری و فروش اموال تملیکیِ استان تحویل داده شد.
 

 جانشین پلیس راه استان قم  خبرداد:

افزایش ۱۲ درصدی تصادفات جاده ای استان قم
جانشین پلیس راه استان قم از افزایش 12 درصدی تصادفات در محور های مواصلاتی استان در 3 

ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته خبر داد.
سرهنگ خدایاری، در جلسه ایمنی راه های استان قم  با اشاره به اینکه بیشتر تصادفات در آزاد راه 
قم _ تهران، محور قم _ سلفچگان و کمربندی اراک رخ داده است؛ گفت: در 3 ماهه امسال قربانیان 

تصادفات جاده ای در استان نسبت به مدت مشابه پارسال 31 درصد کاهش یافته است.
وی جاده دلیجان، محور کهک و جاده قم _ سلفچگان را محور هایی عنوان کرد که بیشترین قربانیان 
جاده ای را در 3 ماهه امسال داشته اند.  اعضای کمیسیون ایمنی راه های استان دراین جلسه  همچنین، 
سامان دهی پایانه شاه جمال، ایجاد راه دسترسی به شهرک شکوهیه از مسیر کمربندی، احداث تقاطع 
غیر همسطح بر روی آزاد راه قم _ کاشان، انسداد کنار گذر خیابان فرهنگیان 3 به سمت کمربندی و 
ایجاد دسترسی از طریق میدان گل ها به کمربندی قم _ کاشان و سامان دهی جاده روستای پستگان 

با احداث دوربرگردان و باند کند رو را تصویب کردند.
 

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم  تشریح کرد:

 آخرین وضعیت کرونا در استان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان گفت: در 24 ساعت 

منتهی به هشتم تیرماه هیچ مورد فوتی کرونایی در قم به ثبت نرسیده است.
به گزارش عصر سه شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم ،محمد رضا قدیر در گفت و گویی 
اظهار داشت: 51 بیمار مشکوک و یا با علائم قطعی ابتلا به کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم مورد 

پذیرش قرار گرفتند.
وی با اشاره به بستری شدن 33 تَن از این افراد افزود: 44 تَن که طی روزهای گذشته بستری شده 

بودند نیز به تشخیص پزشکان معالج از بیمارستان مرخص شدند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم مجموع بیمارانی که در مراکز درمانی قم بستری هستند را 200 تَن 
ذکر و افزود: 32  تَن از این افراد به دلیل وخامت اوضاع جسمانی در بخش مراقبت های ویژه نگهداری 

می شوند. قدیر افزود: از مجموع 601 آزمایش کرونای صورت گرفته نتیجه 176 مورد مثبت شد.
وی بیان کرد: از ابتدای اجرای طرح واکسیناسیون کرونا در قم 63 هزار و 544 دُز واکسن تزریق 

شده است.


